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نتایج کامل شمارش آرای نامزدهای انتخابات شورای شهر قم

  

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم گفت: بنای تاریخی امام زاده 
تاریخی و  اثر  این  خدیجه خاتون مرمت می شود. علیرضا ارجمندی اظهار کرد: 
مذهبی با مبلغی حدود ۶۰۰ میلیون ریال از محل اعتبارات ملی مرمت می شود. 
مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم، ادامه داد: این مرمت شامل 
حذف الحاقات دوره های مختلف، استحکام بخشی پایه های سنگی و اجرای )کانالِ 
نا( دور بنا است. ارجمندی گفت: بنای امامزاده خدیجه خاتون مربوط به دوره ایلخانی 
است و در شهرستان قم، بخش سلفچگان، روستای خدیجه خاتون واقع شده است. 

مدیر کل بیمه سلامت استان قم گفت :برابر ابلاغ بخشنامه ازسوی سازمان بیمه سلامت 
ازابتدای تیرماه سالجاری چاپ دفاتربیمه سلامت درصندوقهای کارمندی وسایراقشارنیز 
متوقف میشود. محمدرضا فخاریان قمی اظهار داشت : با توجه به استقرار سامانه نسخه 
الکترونیک در اکثر مراکز درمانی استان و درراستای اجرای بند"ج" و "ز" تبصره ۱۷ قانون 
بودجه سال ۱۴۰۰ و پیرو ابلاغیه شماره ۴۵۵۲۰۰ /99 مورخ ۱۱ اسفند سال ۱399 
سازمان بیمه سلامت ایران برنامه" کاهش کاربرد و حذف تدریجی دفترچه های درمانی" 
براساس  افزود:  دارد. فخاریان قمی  قرار  استانها  بیمه سلامت  ادارات  کار  در دستور 

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم :

امام زاده خدیجه خاتون مرمت می شود
مدیر کل بیمه سلامت استان قم اعلام کرد :

توقف صدور دفترچه بیمه سلامت رئیس شورای اسلامی شهر مقدس قم ابراز امیدواری کرد با 
همراهی اعضای دوره پنجم شورای اسلامی شهر، برنامه دوم 

پنج ساله شهرداری قم در یک ماه آینده به سرانجام برسد.
عبدالله جلالی صبح روزدوشنبه در نشست رسمی و علنی 

شورای شهرقم با تبریک ایام دهه کرامت و همچنین تقدیر از 
مردم بابت حضور در عرصه انتخابات و تشکر از عوامل اجرایی 
و نظارتی انتخابات اخیر تصریح کرد: رأی و انتخاب مردم باارزش 
است و همگان باید این رأی و نظر مردم را محترم بشمارند و 
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رئیس شورای اسلامی شهر قم :

برنامه پنج ساله دوم شهرداری قم 
بزودی نهایی می شود
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مدیرکل راه و شهرسازی استان قم  خبرداد:

ثبت نام ۲۳ هزار شهروند قمی در مرحله جدید اقدام ملی مسکن

رئیسی و روابط منطقه ای
و  سیاسی  محافل  توجه  مورد  بسیار  اخیر  انتخابات 
انتظار  جهت  از  نه  البته  گرفت،  قرار  منطقه  رسانه ای 
مشخص شدن برنده آن، بلکه از این جهت که نتیجه 
روشن آن، چه تاثیری بر سیاست منطقه ای ایران در چهار 

سال آتی می گذارد؟ 
طی دو هفته اخیر بحث های زیادی با دوستان تحلیل گر از کشورهای منطقه که به 
دقت اوضاع ایران را رصد می کنند داشتم. سخنی به گزافه نیست اگر اذعان کنم شناخت 

برخی از آنها از اوضاع ایران و پیچیدگی هایش بیشتر از برخی کارشناسان ایرانی است. 
کسی که از خارج یک جغرافیای سیاسی و بدون سوگیری، تعلقات فکری و سیاسی 
نظاره گر تحولات آن است، تصویر جامعی را می بیند و تکه های پازل و تاثیرگذاری هر کدام 
در ترسیم این تصویر را به خوبی مشاهده می کند که همین کمک شایانی برای شناخت 
می کند؛ البته اینجا منظور کنشگرانی در منطقه  است که به طور مستقل تحولات را 

پیگیری می کنند؛ نه افرادی که از زاویه دیدی سوگیرانه نگاه می کنند.
جالب اینجاست که کسی از نتایج انتخابات نمی پرسید و برخی از این دوستان به مزاح 
می گفتند ای کاش پیش بینی همه تحولات سیاسی به آسانی پیش بینی نتایج این دوره 
انتخابات ریاست جمهوری ایران باشد. تقریبا همه بالاتفاق بر پیروزی ابراهیم رئیسی 
اتفاق نظر داشتند. وقتی هم می گفتم نباید اتفاقات غیر منتظره در انتخابات ایران را از 
نظر دور داشت و به نمونه های آن در 76 و 92 اشاره می کردم، تردیدی در خوانش آنها 
ایجاد نمی کرد.  به هر حال، آنچه برای آنها اهمیت داشت این که تاثیر یکدست شدن 
میدان و سیاست در ایران بر سیاست منطقه ای چه خواهد بود. دو نگاه وجود دارد؛ 
نخست این که برخی می گویند با این یکدستی سیاست خارجی ایران تهاجمی شده و 
تنش ها متعاقب آن فزونی می گیرد. به اعتقاد آنها، پیروزی رئیسی موجب اطمینان خاطر 
بیشتر متحدان منطقه ای ایران، از بازیگران فراملی و فروملی می شود و همین نوعی 
احساس غرور و تقویت موقعیت به آنها تزریق می کند و موجب می شود در معادلات داخلی 
کشورهای خود و یا در سطح منطقه مصمم تر از قبل بر مواضع و سیاست ها باشند. از این 
رو، احتمال می دهند که برگردان این مساله تشدید تنش در این کشورها و منطقه باشد. 

اما در مقابل برخی دیگر معتقدند که سرکار آمدن دولتی همسو با میدان در ایران 
می تواند فی نفسه یک فرصت باشد؛ از این جهت که اگر ایران قصد نشان دادن "نرمشی 
راهبردی" )نقل قول( برای کاهش تنش ها در منطقه و اصلاح روابط تنشی با همسایگان 
خود را داشته باشد، این کار از یک دولت اصلاح طلب بر نمی آید. کما این که می گویند 
که تجارب 8 سال اخیر دولت روحانی نشان داد که روابط با دول منطقه در درجه چندم 
اولویت آن قرار داشته که بخشی از آن را به دلیل رویکرد خود دولت و اهتمامات دیگر آن و 
بخشی دیگر را ناشی از غلبه نگاه میدانی بر روابط منطقه ای ایران  دانسته و دست دولت را 
چندان در این باره باز نمی دانند. وقتی به تفصیل صحبت شد، گفته می شد که اساسا در 
چهار سال اول ریاست جمهوری، بی توجهی زیادی به روابط با همسایگان شد و در چهار 
سال دوم نیز توجهی که نشان داده شد، از سر ناچاری و نه اختیاری و به دلیل بحران در 

روابط با آمریکا بود. 
البته برخی از این کارشناسان که سن و سالی از آنها گذشته است، به نیکی از سیاست 

دوران دولت اصلاحات درباره مسائل منطقه و روابط با همسایگان یاد می کردند.
به هر حال، این نگاه که یکدست شدن میدان و دیپلماسی ایرانی به تبع یکدست شدن 
قدرت می تواند منجر به اتخاذ تصمیمات مهم در اصلاح روابط با کشورهای منطقه شود، 
گمانه ای قابل تامل است. به گفته یک دوست عرب، این یکدستی موجب جدی تر گرفته 
شدن گفت وگوهای احتمالی در منطقه با ایران از طرف دیگر کشورها می شود؛ از این 
منظر که احساس خواهند کرد دولتی که با آن در حال گفت وگو هستند، از توان لازم برای 
انجام یک گفت وگوی جدی و چالشی برخوردار است و مذاکره با آن در واقع مذاکره با 
میدان است.  اما فارغ از این خوانش های بعضا ناهمگون درباره تاثیرات احتمالی پیروزی 
رئیسی بر سیاست خارجی ایران، این که موجب تهاجمی  شدن این سیاست می شود 
یا در بطن خود فرصتی نهفته برای برداشتن گام ها بزرگ دارد، شرایط و بحران های 
منطقه ای می طلبد رویکردی جدید برای اصلاح اساسی روابط منطقه ای اتخاذ شود. 
گفتار درمانی، کلی گویی و ادبیات چالشی چاره کار نیست و جا دارد که بازنگری اساسی 
در آن صورت گیرد و متولیان امر ادبیات و گفتمانی شسته رفته تر توام با رفتارهای تنش زدا 
در پیش گیرند. حال که حذف بنیامین نتانیاهو نیز فی نفسه یک فرصت برای این مهم از 

جهت روابط تنگاتنگ و شخصی وی با برخی کشورهای منطقه است.
حال باید دید این یکی شدن قوه ها چه برگردانی در رویکرد منطقه ای ایران خواهد 
از کشورهای منطقه محقق  آن  گمانه های دوستان کارشناس  از  و کدام یک  داشت 

می شود. 
کارشناس ارشد مسائل بین الملل

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم گفت: کمیته 
امداد این استان در سال 99 با وجود کرونا و مشکلات مالی 
مردم، با جذب بیش از ۱۶۲ میلیارد ریال صدقه، رتبه اول کشور 

با قدردانی از مردم و  را به خود اختصاص داد. اکبر میرشکار 
خیران این شهر، افزود: سرانه مشارکت هر فرد قمی در سال 99 
در واریز صدقه را بیش از ۱۲۰ ریال بوده است. وی اضافه کرد: 

صابر گل عنبری*

آگهی مزایده عمومی )نوبت دوم(

واگذاری یک باب فروشگاه به متراژ 450 مترمربع

روابط عمومی سازمان کشتارگاه صنعتی شهرداری قم

   سازمان کشتارگاه صنعتی شهرداری قم در نظر دارد از طریق مزایده عمومی نسبت به واگذاری یک باب فروشگاه به اشخاص حقیقی و 
حقوقی به صورت اجاره  به مدت 2 سال اقدام نماید. لذا کلیه متقاضیان محترم می توانند جهت اطلاع از شرایط و دریافت اسناد شرکت در 
مزایده و تحویل پیشنهادات خود از تاریخ نشر این آگهی به مدت 10 روز به محل سازمان واقع در قم – کیلومتر 6 جاده اراك، جنب امامزاده سید 

جمال )ع(، سازمان کشتارگاه صنعتی شهرداری قم مراجعه نمایند.
مساحت فروشگاه 450 متر مربع، مجهز به دو اتاق سردخانه زیر صفر و بالای صفر، سیستم پکیج سرمایشی و گرمایشی، آب، برق، گاز و تلفن

می باشد.  سایر توضیحات در اسناد مناقصه درج گردیده است. ضمناً هزینه نشر آگهی و کارشناسی به عهده برنده مزایده می باشد.
جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن های 38877227 – 38877296 تماس حاصل فرمائید.

شهردار قم با صدور پیامی، انتخاب نمایندگان جدید مردم در شورای اسلامی شهر قم را تبریک گفت.
دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد در پیامی به منتخبین مردم، انتخاب آنان را در ششمین دوره شورای 

اسلامی شهر تبریک گفت.
پیام شهردار قم به این شرح است: 

اعضای محترم منتخب شورای اسلامی شهر قم
با سلام و تحیت؛

شورا عمل به دستور الهی و درس آموزی از مکتب رسول الله صلی الله علیه و آله وسلم است. شورا نشان 
دهنده تحقق توسعه پایدار در سایه قانون مداری مردم سالاری دینی است که با واگذاری مسئولیت ها به 
منتخبین مردم و مشارکت آن ها در اداره امور، شاهد نقش آفرینی مضاعف مـردم در تعیین سرنوشت خود 

هستیم.
کتاب فعالیت هر دوره شورای اسلامی شهر و روستا، سندی گویا برای سنجش و ارزیابی موفقیت هاست و 
آبادانی و توسعه ی مدیریت شهری مدیون تصمیمات شورای اسلامی شهر و عمل صحیح مبتنی بر مجاهدت 

است.
در  هم افزایی  ؛  کرامت  بانوی  شهر  در  موجود  ظرفیت های  با  شما  توانمندی های  تضارب  هم آوایی 

توسعه بخشی مدیریت شهری را به ارمغان خواهد آورد.
اینجانب ضمن تقدیر و تشکر از تلاش ها، خدمات ماندگار و همراهی های اعضای محترم ادوار شورای 
اسلامی شهر مقدس قم انتخاب و اعتماد مردم فهیم و بصیر قم به شما بزرگواران را تبریک عرض نموده و 
از درگاه ایزد منان توفیق مضاعف و سربلندی در سایه سار عنایات کریمه اهل بیت، حضرت فاطمه معصومه 

علیهاالسلام و صاحب العصر والزمان حضرت مهدی عجل الله تعالی فرجه الشریف برایتان مسألت دارم.

سید مرتضی سقائیان نژاد
شهردار قم

پیام تبریک شهردار قم به منتخبین
 شورای اسلامی شهر قم

شهردار قم، حضور حماسی ملت ایران در انتخابات و انتخاب آیت الله اعرافی به نمایندگی 
مردم تهران در مجلس خبرگان رهبری را تبریک گفت.

دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد در پیامی حضور حماسی ملت ایران در انتخابات و انتخاب آیت 
الله اعرافی به نمایندگی مردم تهران در مجلس خبرگان رهبری را تبریک گفت.

متن پیام به شرح زیر است:
حضور ارزشمند حضرت آیت الله اعرافی دامت برکاته

سلام علیکم؛
حضور حماسی امت انقلابی در انتخابات 28 خرداد 1400 که مایه سرافرازی نظام مقدس 
جمهوری اسلامی بود و همچنین انتخاب حضرتعالی را به عضویت خبرگان رهبری در حوزه 
انتخابیه تهران که نشان از اعتماد مردم به شما می باشد را تبریک عرض نموده و امیدوارم که 
نظام اسلامی و منتخبان محترم با خدمت خویش پاسدار و قدردان این نعمت بزرگ موقعیت 

شناسی و فداکاری مردم شریف ایران اسلامی باشند.
به یقین مجلس خبرگان در عصر غیبت حضرت ولیعصر عجل الله تعالی فرجه الشریف 

کلیدی ترین جایگاه در نظام اسلامی است.
ضمن آرزوی طول عمر مقام معظم رهبری حضرت آیت الله العظمی امام خامنه ای مدظله 
العالی تا ظهور منجی موعود، توفیق خدمت به اسلام و انقلاب را برای شما از خداوند حکیم 

مسالت دارم.
سید مرتضی سقائیان نژاد
شهردار قم

تبریک شهردار قم به نماینده جدید مردم 
تهران در مجلس خبرگان رهبری

حسین کنعانی مقدم: 

مجلس »بله قربان گوی« دولت  باشد، 
اولِ فاجعه است

عضو جبهه ایستادگی با اشاره 
انتخابات  در  رئیسی  پیروزی  به 
شرایط  و  آینده  دولت  تحلیل  به 
باید  تاکید کرد که  و  پرداخت  آن 
و  بگیرد  شکل  ائتلافی  دولتی 
نمایندگان نیز نباید وکیل و الدوله 
کنعانی مقدم  حسین  باشند.  
در  سیاسی  مسائل  تحلیلگر 
2گفت وگو با ایلنا، درباره وعده های 

حسین مرعشی:

 تجربه حاکمیت یکدست هرگز موفق 
نبوده و نخواهد بود 

سخنگوی وزارت امور خارجه: 

بعید نیست دور بعدی مذاکرات وین 
دور پایانی باشد

کارگزاران  حزب  سخنگوی 
سازندگی، درباره تجربه حاکمیت 
و  کارکرد  تجربه  گفت:  یکدست 
عملکرد حاکمیت یکدست پیش 
از این سنجیده شده و هرگز این 
تجربه موفق نبوده است.  حسین 
در  حتی  که  دارد  تاکید  مرعشی 
جبهه  رسمی  حمایت  صورت 
از عبدالناصر  ایران  اصلاح طلبان 

سخنگوی وزارت امور خارجه با بیان اینکه 
بعید نیست دور بعدی مذاکرات دور پایانی 
باشد، گفت: به متن روشنی در همه مسائل 
رسیدیم و آنچه باقی مانده نیازمند تصمیم 
سیاسی از سوی همه طرف ها است. اگر 
می توان  شود،  اخذ  سیاسی  تصمیم  این 
مذاکرات  پایانی  دور  در  که  بود  امیدوار 
هستیم.  »سعید خطیب زاده« روز دوشنبه 
برگزاری  تبریک  با  خبری  نشست  در 
2موفقیت آمیز انتخابات ریاست جمهوری  7

7

رییس جمهوری منتخب درنشست خبری :

دولتِ من متعلق به یک جریان و 
جناح خاص نیست
پیام حضور  مردم در انتخابات ۲۸ خرداد وحدت و انسجام بود
هرکسی دلش برای مردم بتپد، همکار ما خواهد بود
سیاست خارجی ما به برجام محدود نخواهد شد
در تشکیل کابینه فقط وامدار ملت خواهم بود 
خودم را خادم همه ملت ایران می دانم

میلادبا سعادت امام رضا علیه السلام را تبریک می گوییم
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رییس قوه قضاییه:

اجرای سند تحول قضایی متکی به 
اشخاص نیست

رئیس قوه قضاییه گفت:  اجرای سند تحول قضایی متکی به اشخاص نیست و 
با تغییرات مدیریتی در دستگاه قضایی دچار سستی نمی شود و مسیر ارتقاء نظام 

قضایی با وجود چهره  های اثرگذار و برجسته، با قوت ادامه خواهد داشت. 
عالی  شورای  در  دوشنبه  روز  رئیسی  ابراهیم  سید  والمسلمین  الاسلام  حجت 
قوه قضاییه، با تبریک میلاد مسعود هشتمین اختر تابناک آسمان امامت و ولایت، 
»فرهنگ رضوی« را نجات دهنده کشور دانست و تأکید کرد: توجه به فرمایشات 
وسیره نورانی امام رضا )ع( به ویژه از سوی مسئولان کشور را از هر آسیبی مصون 

می سازد.
رئیس قوه قضاییه گفت: امام رضا )ع( حکمرانی مبتنی بر دین و آموزه  های دینی و 
توجه به مردم و مردمداری بر اساس نظام دینی را ترسیم و تصریح فرمودند بعد از انجام 
واجبات و ترک محرمات، هیچ کاری نزد خدا به اندازه نشاندن تبسم بر لب یک مؤمن و 

گره گشایی از زندگی او فضیلت ندارد.
رئیسی با تبریک هفته قوه قضاییه به همکارانش در بخش های مختلف قضایی در 
سراسر کشور، از تلاش ها و زحمات آن ها در دوره تحول و توجه ویژه ای که به کرامت 

مردم و ارباب رجوع داشته  اند، قدردانی کرد.
رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: اقداماتی که در دوره تحول و به ویژه در یک سال اخیر 
در دستگاه قضایی انجام شده و راه  اندازی سامانه  های الکترونیک، وضعیت و شرایط 
جدیدی به وجود آورده که موجب افزایش رضایتمندی مردم و تفاوت نگاه آن ها به نظام 

قضایی شده است.
وی با بیان این که گزارش ها و آمار و ارقام حاکی از توجه همکاران قضایی به موضوع 
کرامت انسانی و همت مضاعف آن ها در رسیدگی سریع و عادلانه به پرونده  ها، بر تداوم 

این روند در جهت گره گشایی از زندگی مردم تأکید کرد.
رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری از سخنانش با قدردانی از روحیه فسادستیزی 
همکاران دستگاه قضا اظهار داشت: روحیه فسادستیزی و عزم و اراده همکاران 

قضایی برای برخورد با مفسدین امری مبارک است که باید تداوم داشته باشد.
رئیسی این نکته را هم متذکر شد که باید رسیدگی به پرونده  ها و تمام مراحل 
دادرسی منطبق با حق و عدل باشد که همواره از توصیه های مؤکد مقام معظم رهبری 

به همکاران دستگاه قضا بوده است.
رئیس دستگاه قضا با بیان این که گزارش عملکرد ارائه شده از سوی معاون اول قوه 
قضاییه در طلیعه هفته قوه قضاییه بیانگر همت مضاعف همکاران قضایی در اجرای 
سند تحول قضایی بوده، تأکید کرد: سند تحول یک سند بالادستی است که همواره 

نقشه راه پیش روی همکاران قضایی خواهد بود.
رئیسی خاطر نشان کرد که اجرای سند تحول قضایی قائم به شخص نیست و 
با تغییرات مدیریتی دچار سستی نمی شود و مسیر ارتقاء دستگاه قضا با حضور 

چهره  های اثرگذار و برجسته در این مجموعه، با قوت ادامه خواهد داشت.
 

حسین مرعشی:

 تجربه حاکمیت یکدست هرگز موفق 
نبوده و نخواهد بود 

سخنگوی حزب کارگزاران سازندگی، درباره تجربه حاکمیت یکدست گفت: تجربه 
کارکرد و عملکرد حاکمیت یکدست پیش از این سنجیده شده و هرگز این تجربه موفق 

نبوده است. 
حسین مرعشی تاکید دارد که حتی در صورت حمایت رسمی جبهه اصلاح طلبان 
ایران از عبدالناصر همتی باز هم در نتیجه تغییری حاصل نمی شد و تصریح می کند 
که نتیجه انتخابات شورای شهر در تهران و برخی از شهرهای بزرگ دیگر مؤید این 

موضوع است.
وی درباره ادعای اصولگرایان درباره سهولت انجام کارها در این شیوه نیز تاکید کرد: 
خطر  تبدیل این دوستان به دو گروه بسیار جدی تر از این حرف ها است و نباید در 
ابتدای کار روی این حرف ها حساب کرد چرا که حفظ انسجام تنها در شرایط وجود و 

حضور رقیب ممکن است.
مرعشی همچنین در پاسخ به این سوال که آیا جبهه اصلاح طلبان ایران به چاه 
شورای عالی اصلاحات نیفتاد و باز هم تشتت در تصمیم گیری بین اصلاح طلبان 
برای معرفی و حمایت یا عدم حمایت از کاندیداهای موجود در عرصه انتخابات وجود 
نداشت، گفت: واقعیت این است که حتی در صورت اعلام موضع واحد باز هم نتیجه 

اصلی هیچ تفاوتی نمی کرد.
وی ادامه داد: خیلی روشن در شورای شهر تهران، اصفهان، مشهد و شهرهای بزرگ 
همه اصلاح طلبان با تصمیم جمعی حضور داشتند اما هیچ تفاوت معناداری بین این 
که همه گروه ها می آمدند یا تصمیم جمعی اتخاذ نشد، دیده نمی شود. کما این که در 
شورای شهر تهران و شهرهای بزرگ همه گروه ها با وحدت در عرصه انتخابات لیست 

داده بودیم و حضور داشتیم اما نتیجه تغییری نکرد.
مرعشی در پاسخ به سوالی درباره سرنوشت جبهه اصلاح طلبان ایران و مساله تداوم 
فعالیت آن بعد از انتخابات و در آینده گفت: قرارمان در این جبهه پیش از این بر مبنای 

ادامه کار بود اما باید باز هم در این رابطه بحث کنیم و بعد تصمیم بگیریم.
 

معاون اول رئیس جمهور :

زندگی مردم متأثر از عملکرد سازمان ملی 
استاندارد است

 معاون اول رئیس جمهور گفت: سازمان ملی استاندارد وظایف خطیر و بسیار 
سنگینی بر دوش دارد و زندگی همه مردم نیز به نوعی متأثر از عملکرد این سازمان 

است.
اسحاق جهانگیری معاون اول رئیس جمهور در جلسه شورای عالی استاندارد، از 
سازمان ملی استاندارد به عنوان یکی از سازمان های مرجع و پر اهمیت کشور یاد کرد 
و گفت: سازمان ملی استاندارد وظایف خطیر و بسیار سنگینی بر دوش دارد و زندگی 

همه مردم نیز به نوعی متأثر از عملکرد این سازمان است.
معاون اول رئیس جمهور با اشاره به اعتماد مردم نسبت به نشان استاندارد، خاطر 
نشان کرد: مردم وقتی نشان استاندارد را بر روی کالایی مشاهده می کنند، این 
اطمینان برای آنها ایجاد می شود که حداقل های لازم در استاندارد و ایمنی در تولید 

آن کالا رعایت شده است.
وی افزود: مردم با اطمینان و اعتمادی که نسبت به سازمان ملی استاندارد و نشان 
استاندارد دارند مطمئن هستند که بررسی ها و اظهارنظرهای سازمان ملی استاندارد 
از پشتوانه علمی، فنی و تخصصی خوبی برخوردار است به همین جهت خیالشان 

نسبت به کالاهای دارای مهر استاندارد آسوده است.
جهانگیری با یادآوری حادثه تلخ چند سال پیش سقوط یک دستگاه آسانسور به 
از آن، گفت: سازمان ملی  الزامات استاندارد و خسارات ناشی  دلیل عدم رعایت 
استاندارد باید با تلاش در جهت اعتمادافزایی در میان مردم، از اعتماد و اطمینان 

مردم نسبت به این سازمان و مُهر استاندارد پاسداری و حفاظت کند.
 

 عراقچی: رئیسی واقع بین و منطقی است

بعد از انتقال دولت موضع ایران تغییر نمی کند
معاون سیاسی وزارت امورخارجه و رییس هیات مذاکره کننده ایران در گفت وگو با 
شبکه NHK ژاپن تاکید کرد: مذاکرات بیش از هر زمان دیگر به یک توافق نزدیک 

شده است. 
سید عباس عراقچی رئیس هیات ایران در مذاکرات وین همچنین به این شبکه 
ژاپنی گفت: مذاکره کنندگان تصمیم گرفتند این دور را نه تنها برای رایزنی های 

بیشتر، بلکه برای تصمیم گیری خاتمه دهند و به خانه بازگردند.
او افزود: امیدوارم توافق عملی شود و مذاکرات بتواند در زمان دولت فعلی به نتیجه 

برسد. آنچه برای ایران بیشترین اهمیت را دارد حفظ منافع ملی است.
رییس تیم مذاکره کننده ایران در ادامه تاکید کرد: بخش دشوار گفتگوها هنوز باقی 

است.
عراقچی همچنین با اشاره به پیروزی سید ابراهیم رئیسی در انتخابات ریلست 
جمهوری ایران گفت: رییسی فردی واقع بین و منطقی است. حتی بعد از انتقال 

دولت نیز موضع ایران تغییر نخواهد کرد.

سیاست خارجی یک شبه 
تغییر نمی کند

در صورت احیای توافق برجام فرضی که وجود دارد 
این است که دولت سیزدهم یک روند تند را در دستور 

کار قرار دهد و عنوان کند تا زمانی که کل تحریم ها لغو نشود ایران مذاکره ای 
نخواهد داشت و متعاقبا به تعهدات هسته ای خود نیز عمل نخواهد کرد.

با روی کار آمدن دولت سیزدهم مذاکرات برجامی وین همچنان مانند قبل ادامه 
خواهد داشت و به نظر نمی رسد که شاهد رویکردهای دیگری باشیم چرا که اساسا 
سیاست خارجی ایران با تغییر دولت ها دستخوش تغییر نخواهد شد. علت این امر 
را می توان در بیانات رهبر معظم انقلاب جستجو کرد که فرمودند سیاست خارجی 
در کشور توسط دولت ها تعیین نمی شود، بلکه اصول و استراتژی سیاست 
خارجی در رده های بالای حاکمیت طراحی و تعیین می شود و سپس وزارت امور 
خارجه ابلاغ و این وزارتخانه به عنوان مجری آن را به مرحله اجرا می گذارد. بر 
همین مبنا نمی توان انتظار داشت که سیاست خارجی ایران یک شبه تغییر کند 
البته احتمال تغییرات جزئی در تاکتیک ها وجود دارد اما باید در نظر داشت که این 
تاکتیک ها نیز بر اساس مقدورات کشور مدون می شوند و مشخصا مقدورات کشور 

نیز در کوتاه مدت تغییر نخواهند کرد.
رئیس جمهور منتخب ایران نیز در اظهارات قبلی خود موافقت با برجام را تایید 
کردند و می توان انتظار داشت که با توافق اولیه امکان مبادلات بانکی و خرید 
و فروش نفت و غیره صورت پذیرد. ضمن اینکه با روی کار آمدن دولت جدید 
می توان انتظار هماهنگی های بیشتری را بین دولت، مجلس و رهبری داشت 
که همین امر موضوع دوصدایی در کشور را حل خواهد کرد. بر همین اساس 
تصمیمات و سیاست هایی که به وزارت امور خارجه برای اجرا ابلاغ می شوند 
بر مبنای تصمیم کلی و جمعی خواهد بود. در چنین شرایطی اگر توافق حاصل 
شود می توان انتظار داشت که در آینده شاهد گشایش های دیگری نیز باشیم و 
مذاکراتی فراتر از توافق هسته ای صورت گیرد. همین امر حتی شاید منجر به این 

شود که ایران به غرب نزدیک تر و تحریم ها نیز سریع تر لغو شوند.
البته در این بین فرض دیگری نیز وجود دارد و آن این است که دولت بعد در گام 
بعد یک روند تند را در دستور کار قرار دهد و عنوان کند تا زمانی که کل تحریم ها 
لغو نشود ایران مذاکره ای نخواهد داشت و متعاقبا به تعهدات هسته ای خود نیز 
عمل نخواهد کرد. با این تفکر باز هم مسیر سیاست خارجی مشخص می شود 
و از دوگانگی خارج می شود و عواقب آن نیز از نزدیک مشاهده می شود. در این 
سناریو می توان متصور بود که برجام در حاشیه قرار بگیرد و ایران با تاکید بر 
استفاده از ظرفیت های داخلی عنوان کند که تعاملات بین المللی خود را از راه 
دیگری به پیش می برد. در این صورت امکان پرتنش شدن روابط ایران با غرب 
وجود دارد؛ شاید در همین تصمیم گیری نیز طرف های غربی به این نتیجه برسند 
که امتیازهای بیشتری به ایران بدهند و توافق از این مسیر شکل گیرد. این مساله 
رابطه مستقیمی با تحولات منطقه دارد که یکی از مهمترین آن خروج نیروهای 
از افغانستان است. آمریکا همچنین به دنبال تجدید نظر سیاست  آمریکایی 
های خود در عراق بوده و همانطور که شاهد هستیم برای حل بحران یمن نیز در 
تلاش است. ضمن اینکه خبرهایی مبنی بر خروج سامانه های پاتریوت از خاک 
عربستان نیز به گوش می رسد و شاید آمریکا به دنبال سیاستی باشد که در آن 

مواضع کشورهای عربی و اسرائیل نسبت به ایران تعدیل شود.
در مجموع باید دید واکنش آمریکا نسبت به موضع سرسختانه ایران چیست. اگر 
آنها بخواهند از میزان تنش ها با ایران بکاهند امکان این وجود دارد که از بهانه های 
خود دست بردارند و بر اساس اصول کلی با ایران مذاکره کرده و ماجرا را خاتمه 
دهند. با در نظر گرفتن این احتمال این امکان وجود دارد که مواضع ایران، آمریکا 
و کشورهای غربی را در موضع نرمش قرار دهد که طی آن به این نتیجه برسند که 
در نهایت باید تنش از بین برود تا خاورمیانه به منطقه امن تری تبدیل شود. وجود 
چنین شرایطی به حوادث آینده بستگی دارد اما به احتمال زیاد تا پایان سال شاهد 

تغییرات چندانی در سیاست خارجی نخواهیم بود.
 * تحلیلگر مسائل بین الملل

با صدور پیامی صورت گرفت؛

تقدیر آیت الله سعیدی از مردم و 
دست اندرکاران انتخابات در قم 

سعیدی  محمد  سید  آیت الله 
نماینده منتخب مردم قم در مجلس 
از  پیامی  صدور  با  رهبری  خبرگان 
مردم و دست اندرکاران انتخابات در قم 

قدردانی کرد.
در  قم  مردم  نماینده  پیام  متن 
به شرح ذیل  مجلس خبرگان رهبری 
است:مردم شریف و ولایتمدار استان قم

سلام علیکم
خداوند  حدّ  بی  سپاس  و  حمد 
منّان را که بر مردم انقلابی و ولایتمدار 

ایران اسلامی منّت نهاد تا در دهه کرامت با توجّهات خاصّه حضرت ولیّ عصر 
ارواحنافداه، حضرت علی بن موسی الرضا علیه السلام، حضرت فاطمه معصومه 
سلام الله علی ها و هدایت های داهیانه مراجع معظم تقلید دامت برکاتهم به ویژه 
رهبر معظّم انقلاب حضرت آیت اللّه العظمی امام خامنه ای دامت برکاته در تداوم 
راه معمار کبیر انقلاب حضرت امام خمینی قدّس سرّه و شهیدان سرافراز، با 
حضور چشمگیر خود در پای صندوق های رأی و برگزاری انتخابات 28 خرداد 
ناامیدی بدخواهان و دشمنان قسم  1400 حماسه ای دیگر آفریده و اسباب 
خورده انقلاب که ماه ها با سوء استفاده از مشکلات داخلی و فشار های خارجی، 
در پی تحریم انتخابات و تضعیف اصل نظام مقدس جمهوری اسلامی بودند را 
فراهم آورند. این جانب برخود فرض می دانم از تمامی مردم ولایتمدار و انقلابی 
تقلید، جامعه محترم مدرسین حوزه  به ویژه مراجع معظم  استان مقدس قم 
علمیه قم، مراکز حوزوی، دانشگاهی و مجامع و گروه های فرهنگی، اجتماعی، 
سیاسی و خودجوش قم که با حمایت های خویش وظیفه ای سنگین در مجلس 
خبرگان رهبری بر دوش بنده نهادند، خاضعانه قدردانی نموده و از اظهار محبت و 

پشتیبانی شان که نشان از لطف و کرامت ایشان است، سپاسگزاری نمایم.
امید است که به برکت ایام خجسته دهه کرامت و با عنایات حضرت امام رضا 
الزمان  با دعای خیر حضرت صاحب  و  الله علیهما  و حضرت معصومه سلام 
عجل الله تعالی فرجه بتوانم اعتماد مردم را به نحو شایسته ای جبران کنم. در پایان 
از کلیه عوامل اجرایی، نظارتی، پشتیبانی، امنیتی و رسانه ها به ویژه صداوسیمای 

مرکز نور قم که در برگزاری انتخابات تلاش نموده اند کمال امتنان و تشکر را دارم.
وفقنا الله لما یحب و یرضی
سید محمد سعیدی

 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم :

واکسن ایرانی به زودی وارد چرخه تزریق 
عمومی می شود

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: به زودی واکسن ایرانی وارد چرخه تزریق 
عمومی خواهد شد و تمهیدات لازم برای افزایش سطح تزریق در استان پیش بینی 
شده است.  محمدرضا قدیر روزدوشنبه در جلسه هیئت رئیسه دانشگاه علوم 
پزشکی قم، ضمن تبریک ایام پرخیر و برکت دهه کرامت و ولادت امام رضا)ع( از 
مشارکت و حضور پرشور مردم در انتخابات 28 خرداد تشکر کرد. وی بیان کرد: 
با پیگیری های صورت گرفته سعی داریم حداقل بخشی از مطالبات دانشگاه را 
به نتیجه برسانیم تا بتوانیم کسری ها جبران کنیم. رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
قم تصریح کرد: به زودی واکسن ایرانی وارد چرخه تزریق عمومی خواهد شد و 

تمهیدات لازم برای افزایش سطح تزریق در استان پیش بینی شده است.

اخبار

 

رییس جمهوری با بیان این که تحریم ها بزودی 
شدن  اجرایی  با  گفت:  شد،  خواهد  برداشته 
تصمیمات مهمی که با رییس جمهوریِ جمهوری 
آذربایجان اتخاذ کرده ایم، مردم شاهد تحول بسیار 

مثبتی در مناطق مرزی شمال غرب خواهند بود. 
روز  روحانی  حسن  والمسلمین  حجت الاسلام 
دوشنبه در هفتاد و چهارمین افتتاح طرح های ملی 
و در حاشیه افتتاح ِ طرح های سازمان مناطق آزاد و 
ویژه اقتصادی که به صورت ویدئو کنفرانسی برگزار 
شد، با تبریک شب ولادت امام رضا )ع( گفت: مردم 
روز جمعه کار بسیار بزرگ سیاسی و اجتماعی خود را 
انجام دادند و رییس جمهوری را برای دوره سیزدهم 
و  بود  هم  شوراها  انتخابات  البته  کردند.  انتخاب 
در برخی مناطق هم میان دوره ای مجلس شورای 

اسلامی و خبرگان را داشتیم.
 وی افزود: به مردم عزیز بابت این اقدام خوب و 
بسیار ارزشمند در این مقطع تاریخی که با حضور 
انجام  رای  صندوق های  پای  در  خود  گسترده 

داده اند، خدا قوت می گویم.
روحانی اشاره به افتتاح های امروز اظهار کرد: از 
آغاز سال 99 افتتاح پنج شنبه ها را آغاز کرده ایم و 
امروز هفتاد و چهارمین افتتاح است. این علامت 
بسیار خوبی برای جهانیان است. نخستین علامت 

این است ایران مرکز سرمایه گذاری و تولید است و 
مردم ایران علاقه مند به آبادانی کشور خود هستند.

رییس دولت تدبیر و امید ادامه داد: 621 طرح در 
حال اجرا است و  248 هزار میلیارد تومان برای این 
طرح ها سرمایه گذاری شده است و 53 درصد این 
طرح ها اجرایی و عملیاتی شده است و تا پایان سال 

و سال آینده ادامه می یابد و به افتتاح می رسد.
مردم  گذاری  سرمایه  خواندن  مهم  با  وی 
آینده کشور و سود  به  اگر مردم  خاطرنشان کرد: 
سرمایه گذاری خود امید نداشته باشند، فقط در 
مناطق آزاد  248 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری 
نمی کنند و روزانه در مناطق زیادی در سراسر کشور 

سرمایه گذاری می شود.
رییس دولت تدبیر و امبد با قدردانی از ایستادگی 
مردم در این مدت،تصریح کرد: ایستادگی و مقاومت 
مردم علی رغم رنج، سختی و مشکلاتی که در این 
سه سال و نیم تحمل کرده اند، در تاریخ منطقه بی 
نظیر و در جهان کم نظیر بوده است. کاخ سفید 
با ظلم خود ملتی را سه و نیم سال به طور کامل 
محاصره کرد و  دیگران هم از ترس کاخ سفید دست 

روی دست گذاشتند و کمک نکردند.
وزارت  مسوولین  که  حرفی  داد:  ادامه  روحانی 
دارایی آمریکا سه روز پیش اعلام کردند که ما از فردا 

برداریم،  را روی واکسن کرونا  ایم که تحریم  آماده 
یعنی این تروریست ها کاملا اعتراف می کنند همه 
چیز را بر روی این مردم بستند. تمام فعالیت های 
بانکی را قفل کردند و حالا بعد از ماه ها دولت جدید 
معتقد است که باید تحریم را کنار بگذارد و بارها هم 

گفته که طرح تحریم غلط بوده است.
 افزایش سرمایه گذاری ها نشانه شکست 

تحریم هاست 
 وی اضافه کرد: تازه بعد از چندماه که بر سرکار 
آمدند، گفتند که در مسائل بانکی اگر برای ماسک 
و برای واکسن کرونا باشد، اشکال ندارد. آن هم بعد 
از زمانی که می دانستند ما صادرکننده ماسک شدیم 
و  فهمیدند در واکسن هم تولید کننده شدیم. زمانی 
که تولید کردیم و به بازار آمد و واکسیناسیون شروع 

شد، گفتند تحریم برای واکسن آزاد است. 
رییس جمهوری یادآور شد: حرفی که ما در طول 
این سه سال و نیم می زدیم که مردم با چه سختی 
کشور اداره می شود. این که به مردم گفتیم ماهها 
طول کشید که بتوانیم پول واکسن سازمان بهداشت 
جهانی یعنی واکسن های کواکس را پرداخت کنیم 
که آنها واکسن در اختیار بگذارند شاید برای مردم 
سخت بود که باور کنند چه سختی هایی برای وارد 

کردن واکسن کشیدیم که وارد کشور شود.
رییس دولت تدبیر و امید گفت: چند روز پیش 
اجازه  تازه  گفتند  و  کردند  اعلام  صریحا  آمریکا 
فعالیت  ماسک  و  واکسن  برای  فقط  داد  خواهیم 
بانکی آغاز شود این نشان می دهد که مردم با چه 
سختی زندگی کردند اما در عین حال صورت سیاه 
را به خاک مالیدند. صورت ترامپ و همه  دشمن 
جلادان کاخ سفید را به خاک مالیدند و سروقامت 
و با عظمت ایستادگی کرده و در این شرایط تحریم 

سرمایه گذاری و تولید کردند. 
روحانی با بیان این که آنچه که لازم بود با تمام 
سختی ها وارد کشور کردیم، افزود: بازار کشور پر از 
جنس است. البته در سایه این جنگ گرانی هست و 
مردم در فشار هستند اما این جنگ نتوانست اقتصاد 
ایران را دچار فروپاشی کند، یعنی هدفی که داشتند 

محقق نشد. 

 رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی گفت: کشور در آستانه تحولات 
مهمی قرار گرفته که مرکز آن تحولات اقتصادی است، لذا مجلس به سادگی از موضوع 
تشکیل دولت اقتصادی نگذشته و با همان نگاه حمایتی و همراهی، ذره ای از حفظ 

منافع ملی در پاسخ به تشکیل دولت جدید کوتاه نمی آید. 
محمدرضا پورابراهیمی روز دوشنبه در آیین گشایش "همایش بین المللی اقتصاد، 
اشتغال و تولید در آیینه قرآن و عترت" به میزبانی دانشگاه امام رضا)ع( در مشهد 
افزود: از دولت جدید انتظار یک برنامه جامع و محتوایی مشخص، مبتنی بر نگاه 
و  توانمندترین  با معرفی  اقتصادی  ارزشی در حوزه  و  باورهای اعتقادی  و  علمی 

کاراترین افراد برای تصدی مسوولیت در کابینه داریم.
وی بیان کرد: دیگر فرصتی برای آزمون و خطا در اقتصاد کشور نیست، مردم دیگر 
کشش و ظرفیت مشکلات اقتصادی را ندارند و فقط برای اعتقادشان به نظام و 
رهبری پای صندوق های رای آمدند، لذا مجلس از موضع نظارتی و بررسی محتوایی 

برنامه های تخصصی دولت و هماهنگی بین اعضای کابینه دولت کوتاه نمی آید.
رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی گفت: اولین موردی که باید 
مدنظر دولت جدید قرار گیرد این است که فکری برای 350 هزار میلیارد تومان 
کسری بودجه بکند زیرا این کسری در سالهای 1392 تا 1400 به طور متوسط بیش 

از 28 درصد رشد داشته است.
پورابراهیمی افزود: متوسط رشد سالانه درآمد ملی از سال 92 تا 99 به میزان 
5.2 درصد و پس انداز ملی به طور متوسط سالانه بیش از 5 درصد کاهش یافته، 
کل موجودی سرمایه به طور متوسط سالانه 1.4 درصد رشد داشته، تراز پرداختهای 
کشور سالانه بیش از 3.2 درصد بدتر شده، کل بدهی خارجی کشور به طور متوسط 

سالانه 5 درصد افزایش یافته و به 9.5 میلیارد دلار رسیده است.
وی بیان کرد: نرخ ارز غیررسمی در کشور در سالهای 92 تا 99 به طور متوسط 
سالانه 17 درصد رشد کرده و از هر دلار 3200 تومان به 23 هزار تومان رسیده است. 
نرخ تورم نیز رشد کرده و از حدود 22 درصد به 36 درصد رسیده است و نرخ بیکاری 
نیز در این بازه به طور متوسط 11 درصد بوده که نسبت به سال 92 یک درصد رشد 

کرده است.
رییس کمیسیون اقتصادی مجلس اظهار داشت: ضریب جینی که نشان دهنده 
شکاف طبقاتی و بدتر شدن وضعیت رفاهی جامعه است در سال 92 حدود 39 صدم 

درصد بوده که در سال 99 به حدود 41 صدم درصد رسیده است.
پورابراهیمی اضافه کرد: حجم نقدینگی سالانه کشور در سالهای 92 تا 99 به میزان 
27 درصد افزایش داشته است، در این مدت تقریبا نرخ رشد اقتصادی کشور نزدیک 
به صفر است، در حالی که در برنامه ششم توسعه نرخ رشد اقتصادی کشور هشت 

درصد پیش بینی شده بود.
حوزه برای اصلاح نظام بانکداری طرح بدهد 

کار  بانکداری در دستور  نظام  پنج سال است که اصلاح  وی خاطرنشان کرد: 

کمیسیون اقتصادی مجلس قرار دارد و علیرغم انتقادات فراوان تعدادی از اساتید 
حوزه به برنامه این کمیسیون برای اصلاح نظام بانکداری، هیچ پیشنهادی از سوی 
حوزه برای اصلاح قانون بانک مرکزی و بانکداری اسلامی برای جایگزین کردن 

انتقادات آنها به احکام مربوطه در طرح، ارایه نشده است.
پورابراهیمی بیان کرد: در طول سالهای اخیر اتفاقات مثبتی در راستای رسیدن به 
یک مدل اقتصادی مطلوب برای اصلاح قانون بانک مرکزی یا اصلاح نظام بانکداری 

در کشور در دانشگاه ها نیز رخ نداده است.
وی خاطرنشان کرد: صرف انتقاد به طرح ارایه شده کمیسیون اقتصادی مجلس 
برای اصلاح نظام بانکداری از سوی حوزه، گره از مشکلات اقتصادی کشور باز نمی 
کند، از مراکز حوزوی کشور انتظار می رود برنامه پیشنهادی و احکام و مدل اجرایی 
خود را در این زمینه ارایه دهند، دیگر مبانی و دیدگاه ها در این خصوص به حد کافی 
ارایه شده است، هیچکس در مبانی و دیدگاه ها مبنی بر لزوم برقراری عدالت، توزیع 
عادلانه ثروت، حفظ مالکیت مستقیم برای افراد در حوزه اسلامی، تفاوت اقتصاد ما با 

حوزه سوسیالیستی و اقتصاد سرمایه داری، شک و شبهه ای ندارد.
رییس کمیسیون اقتصادی مجلس از مراکز حوزوی خواست مدل اقتصادی و 

پیشنهادهای خود را هر چه سریعتر برای اصلاح نظام بانکداری کشور ارایه دهند.
تحریم ها بر اقتصاد کشور اثر گذاشته است

پورابراهیمی، تحریم ها را بر وضعیت اقتصادی کشور اثرگذار دانست و افزود: با این 
حال باید بررسی کرد که سهم تحریم ها در وضعیت به وجود آمده در اقتصاد کشور 
چقدر بوده است، در بیانیه گام دوم انقلاب، رهبری راهکار حل مشکل تحریم ها را 
اتکای به ظرفیتهای داخلی می دانند که آنها را به حداقل یا حتی به صفر می رساند.

پورابراهیمی خاطرنشان کرد: در زمان جنگ تحمیلی ایران تحریم نظامی بود، اما 
بدون حمایت کشورهای دیگر و فقط با کار جهادی و مجاهدت و باور به یاری و نصرت 
الهی، نتیجه جنگ را تغییر داد و اکنون به قدرت نظامی اول منطقه تبدیل شده و 

معادلات نظامی منطقه را در دست گرفته است.
وی اضافه کرد: حمایت ساده ایران از مظلومان فلسطین در جنگ اخیر در غزه، 
باعث شد که اسرائیلی ها در مقابل فلسطینی ها زانو زده و درخواست آتش بس 
بدهند، اگر بخواهیم در عرصه اقتصادی هم مانند عرصه نظامی کار کنیم، امکان 

پذیر است.
رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی گفت: اگر کسی بخواهد در 
اقتصاد کشور فعالیت کند ابتدا باید اتخاذ تصمیمات علمی و تخصصی را مدنظر قرار 
دهد، زیرا آنچه اقتصاد کشور را در سالهای اخیر ضعیف کرد، تصمیمات غیرعلمی و 

غیرکارشناسی بود.
وی افزود: داشتن رویکرد جهادی و اعتقادی، عدم نگاه به کشورهای دیگر در 
تصمیمات داخلی، پیشبرد سیاستهای اقتصاد مقاومتی باید مدنظر دولت جدید در 

حوزه اقتصادی باشد.

رییس کمیسیون اقتصادی : 

مجلس از تشکیل دولت اقتصادی کوتاه نمی آید

رییس جمهوری :

تحریم ها بزودی برداشته خواهد شد 
علی اصغر زرگر*

عضو جبهه ایستادگی با اشاره به پیروزی رئیسی در 
انتخابات به تحلیل دولت آینده و شرایط آن پرداخت 
و  ائتلافی شکل بگیرد  باید دولتی  تاکید کرد که  و 

نمایندگان نیز نباید وکیل و الدوله باشند. 
سیاسی  مسائل  تحلیلگر  کنعانی مقدم  حسین 
آقای رئیسی  ایلنا، درباره وعده های  با  در گفت وگو 
قطعاً  اینکه  بیان  با  مجازی  فضای  و  برجام  درباره 
شده  آغاز  رفاقت ها  دوره  و  شد  تمام  رقابت ها  دوره 
است، اظهار داشت: قاعادتاً دولت آقای رئیسی باید 
دولتی قدرتمند، ائتلافی، چابک و کارآمد باشد و از 
همه نیروهای کارآمدی که می توانند مشکلات کشور 
را حل کنند، بهره گیرد و از همکاری همه نیروهای 
موثر استفاده کنند. وی افزود: آقای رئیسی باید در 
جلسه اول هیئت دولت برنامه کوتاه مدت، میان مدت 
باید در  برنامه کوتاه مدت  ارائه دهد؛ در  و درازمدت 
بحث مسائل معیشتی و اقتصاد مردم و وعده هایی 
راهکارها  دادند،  اقتصادی  مسائل  با  ارتباط  در  که 
به  اساس  آن  بر  تا  کنند  ابلاغ  وزرا  به  را  راه حل ها  و 
سیاست  درباره  کنند؛  عمل  خودشان  وعده های 
خارجی به نظرم باید تا تعیین وزیر خارجه و گرفتن 
رای اعتماد از مجلس منتظر بمانیم و ببینیم شرایط به 

چه سمتی است، اما فکر می کنم پیش از پایان دولت 
آقای روحانی پیش نویس موافقتنامه با 5+1 در رابطه با 
ادامه برجام به توافق برسد اما امضای نهایی آن برای 
دولت آقای رئیسی می ماند و مجوزی که ایشان باید 
از مجلس و رهبری در مورد شرایط و نحوه ادامه کار 
رئیسی  تمایل  اخذ کند. دبیرکل حزب سبز درباره 
و حتمی  اظهار داشت: بی شک  برجام  ادامه  برای 
برای پایان دادن به تحریم ها و فشارهای حداکثری 
اقتصادی  تحریم ها  کردن  رفع  یا  برجام  قالب  در 
تلاش خواهند کرد، اما چیزی که هست در سیاست 
خارجی قطعاً آقای رئیسی پیرو نقشه راهی خواهد بود 
که توسط مقام معظم رهبری و سیاست های ابلاغی 
است و نمی تواند از خودش ابتکار عملی را به عنوان 
راه جدیدی باز کند، مگر اینکه بخواهد تاکتیک های 

متفاوتی را اجرا کند.
کابینه رئیسی باید ائتلافی و فراجناحی باشد 

وی درباره حضور افراد تندرو در کابینه دولت آینده 
و  سبز  حزب  دبیرکل  عنوان  به  کرد:  خاطرنشان 
مجموعه ای که در شورای ائتلاف و شورای وحدت در 
مساله انتخابات حضور داشتند، یکی از مسائلی که به 
جد دنبال خواهم کرد و از دیگر احزاب هم به عنوان 

یک مطالبه خواهم خواست، این است که همانطور 
که آقای رئیسی گفتند یک دولت ائتلافی و فراجناحی 
شکل دهند، در غیر این صورت به نظر می رسد که کار 

ایشان به مشکلات زیادی مواجه خواهد شد.
اظهار  دولت  هیئت  ترکیب  درباره  کنعانی مقدم 
داشت: دولت رئیسی باید فراجناحی، کارآمد، چابک، 
جهادی و انقلابی باشد اگر این فاکتورها را در نظر 
بگیرد، وزرای خود را با این محور را انتخاب خواهد 
کرد. وی درباره احتمال حضور برخی از نمایندگان در 
کابینه رئیسی و بدون نماینده ماندن برخی حوزه ها، 
تاکید کرد: مخالف این هستم که افراد از مجلس به 
دولت بروند؛ به اندازه کافی نیروهای کارآمد داریم اگر 
این افراد دغدغه ای برای کمک به آقای رئیسی دارند، 
بهتر است که مجلس را هماهنگ کنند. با توجه به 
اینکه قوای کشور در قانون اساسی مستقل هستند، 
یا  دولتی  وکلای  ما  وکلای  که  هستم  این  مخالف 
وکیل الدوله شوند، باید وکیل المله باقی بمانند و سعی 
کنند مجلس را به عنوان بازویی محکم، قوی و نظارتی 
با تصویب قوانین برای رفع موانع به کار گیرند. اگر بنا 
باشد مجلس ما بله قربان گوی دولت باشد، اول فاجعه 

است.

حسین کنعانی مقدم: 

مجلس »بله قربان گوی« دولت  باشد، اولِ فاجعه است
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نشانه های افراد صفراوی مزاج )گرم و خشک(؛ با این ۹ غذای گیاهی، سموم کبد
 را  پاک کنید

بسیاری از سموم بر روی بزرگترین غده بدن یعنی کبد تاثیر می گذارند و این در 
حالی است که بیشتر عوارض ناشناخته کبدی منجر به مرگ خواهند شد.

کبد به دلیل مواد شیمیایی و آفت کش ها در مواد غذایی و محیط زیست، کبد 
به مرور زمان غرق در مسمومیت می شود. مسمومیت کبد معمولا با سردرد، سوء 
هاضمه، نفخ شکم، افزایش وزن، لکه های کبدی، سوزش سر دل و مشکلات کیسه 

صفرا همراه است.
با این حال لیستی از غذاهای گیاهی وجود دارد که مصرف روزانه آنها به سم زدایی 

موثر از کبد کمک می کند:
چغندر و هویج: هویج حاوی گلوتاتیون است؛ پروتئینی که به سم زدایی از کبد 
کمک می کند. گلوتاتیون یک مولکول ساده است که به طور طبیعی در بدن ساخته 
می شود. از آنجا که بدن مداوم در معرض مواد شیمیایی محیطی قرار دارد، مهم 
است که مواد غذایی حاوی گلوتاتیون را روزانه مصرف کنید. هویج و چغندر هر و 
حاوی فلاونوئیدها و بتاکاروتن بسیار بالا هستند. خوردن هویج و چغندر به تحریک و 

بهبود کلی عملکرد کبد کمک می کند.
گریپ فروت: یکی دیگر از منابع گلوتاتیون است. این میوه همچنین غنی از 
ویتامین ث و آنتی اکسیدان ها است که تمیزکننده های قدرتمند کبد محسوب می 
شوند. علاوه بر این، گریپ فروت شامل ترکیباتی است که در ساخت آنزیم های موثر 

در سم زدایی کبد کمک کننده هستند.
سیر: حاوی ترکیبات متعددی است که آنزیم های کبدی را برای پاک کردن سموم 
بدن فعال می کند. دو ماده مغذی قدرتمند موجود در سیر آلیسین و سلنیوم هستند 

که در محافظت از کبد و سم زدایی از بدن نقش موثر دارند.
چای سبز: حاوی کاتچین است؛ آنتی اکسیدانی گیاهی که ثابت شده منجر به از 
بین بردن تجمع چربی در کبد می شود و از همه مهمتر، عملکرد کبد را تقویت می 

کند. چای سبز همچنین در حفاظت از کبد در برابر سموم موثر است.
گردو: گردو حاوی مقادیر زیادی اسیدهای چرب امگا 3 و گلوتاتیون است که به 
پاک کردن کبد کمک می کند و به ویژه برای حذف آمونیاک از بدن موثر است. گردو 

به افزایش اکسیژن خون کمک می کند.
آرتیشو: آرتیشو یا همان کنگر فرنگی باعث تحریک ترشح صفرا می شود و به این 
ترتیب به دفع توکسین ها یا همان سموم انباشته شده در کبد کمک می کند.ماده 

موثره موجود در آرتیشو مانع انباشته شدن چربی در سلول های کبدی می شود.
آووکادو: غنی از گلوتاتیون است و مطالعات نشان داده خوردن یک تا دو عدد از آن 

در هفته آسیب های کبدی را تعمیر می کند.
گوجه فرنگی: گوجه فرنگی علاوه بر گلوتاتیون، دارای لیکوپن است که موجب 

تصفیه کبد و مقاومت بدن در برابر سرطان می شود.
روغن زیتون و آب لیمو: مخلوط یک قاشق غذاخوری روغن زیتون و یک قاشق 
غذاخوری آب لیمو با معده خالی قبل از صبحانه توصیه می شود. روغن زیتون دارای 
اثرات آنتی اکسیدانی است و توانایی تنظیم کار سلول کبد برای سرعت بخشیدن به 
سوخت و ساز بدن را دارد. تحقیقات جدید توسط دانشمندان هندی نشان داد که 
هسپریدین )بیوفلاونوئید موجود در لیمو( برای محافظت از کبد خوب است یعنی از 

ورود مواد سمی به کبد جلوگیری میکند.

همه ی ما شنیده ایم که صبحانه، مهم ترین وعده غذایی روز است. اما صرفاً 
به این دلیل که چنین جمله ای معروف است نمی توان گفت حتماً باید صبح ها 
گرسنه باشید و اشتها داشته باشید. اگر میلی برای خوردن صبحانه نداشته 

باشید، خوردن یک صبحانه سالم، سخت خواهد بود.
هر چند در برخی موارد، بی اشتهایی صبحگاهی می تواند نشان دهنده ی 
اما در بیشتر موارد کاملًا طبیعی بوده و  وجود مشکلی در سلامتی باشد، 
جای نگرانی ندارد. در این مطلب به معمول ترین دلایل بی اشتهایی شما در 
زمان صبح می پردازیم. یکی از اصلی ترین علت های اینکه ممکن است صبح 
بی اشتها باشید این است که شب قبل شام سنگین و حجیمی خورده اید، 
خصوصاً یک شام پُر از پروتئین و چربی، یا نیمه شب بیدار شده اید و چیزی 
خورده اید. پروتئین و چربی شما را برای مدت طولانی تری سیر نگه می دارند، 
حتی تا صبح روز بعد. ضمناً پروتئین می تواند به میزان قابل توجهی، سطح 
هورمون های تنظیم کننده ی اشتها و گرسنگی را تغییر دهد، یعنی هورمون های 

گرلین، پپتید – 1 شبه گلوکاگون، پپتید YY و کوله سیستوکین.
همچنین غذاهای پُرچرب می توانند سطح برخی از هورمون های مرتبط با 

اشتها و احساس سیری را تغییر دهند و منجر به کاهش گرسنگی شوند.
سطح هورمون هایتان در طول شب تغییر می کنند

طی شب و طی خواب، سطح تعدادی از هورمون ها در بدنتان دچار نوسان 
می شوند و این مسئله می تواند بر اشتهایتان اثر بگذارد. تحقیقات نشان می دهد 

سطح اپی نفرین که به آن آدرنالین هم می گویند، معمولًا صبح ها بیشتر است.
افزایش  و  تخلیه ی معده  از سرعت  با کاستن  این هورمون  گفته می شود 
تجزیه ی کربوهیدرات های ذخیره شده در کبد و عضلاتتان جهت سوخت رسانی 
به بدن، اشتهایتان را سرکوب می کند. مطالعه ای نشان داد سطح هورمون 
گرلین یا هورمون گرسنگی، در صبح پایین تر از شب قبل است. همین می تواند 
توجیه کننده ی این باشد که چرا شما وقتی از خواب بیدار می شوید کمتر 
احساس گرسنگی می کنید. بعضی از پژوهش ها ثابت کرده اند سطح لپتین، 

هورمونی که احساس سیری را بیشتر می کند نیز ممکن است در صبح بالاتر 
باشد. نوساناتی که این هورمون ها طی شبانه روز دارند کاملًا طبیعی بوده 
و معمولًا جای نگرانی ندارد؛ اما اگر دچار تغییرات ناگهانی یا شدید در میزان 

گرسنگی و اشتهایتان شدید، به پزشک مراجعه نمایید.
احساس اضطراب یا افسردگی می کنید

هم اضطراب و هم افسردگی می توانند تأثیر چشمگیری بر سطح گرسنگی تان 
بگذارند. افسردگی علاوه بر علائمی مانند اختلال در خواب و از دست دادن 
علاقه به چیزهایی که زمانی مورد علاقه بوده اند می تواند اشتها را نیز تغییر 
دهد. همچنین اضطراب می تواند سطح یک سری از هورمون های استرس را 
که کاهنده ی اشتها هستند افزایش دهد. اما اضطراب و افسردگی روی همه ی 
افراد اثر مشابه ندارند. برخی مطالعات دریافته اند این عوارض در برخی از افراد 
با افزایش اشتها و مصرف غذا همراه هستند. اگر دچار اضطراب یا افسردگی 
هستید و تردید دارید ممکن است این عوارض بر اشتها یا دیگر جنبه های 

سلامتی تان اثر بگذارند، با پزشک مشورت کنید.
باردار هستید

ویار صبحگاهی، مسئله ای رایج در زمان بارداری است که با تهوع و استفراغ 
همراه است و تقریباً 80 درصد از خانم ها در دوره بارداری آن را تجربه می کنند.

هر چند ویار می تواند در هر زمانی از روز باشد اما اغلب صبح ها دیده می شود. 
ویار صبحگاهی در بیشتر موارد بعد از هفته ی چهاردهم بارداری کاهش یافته 

یا برطرف می شود.
ویار صبحگاهی می تواند اشتها را کاهش دهد. در مطالعه ای که روی 2270 
خانم باردار انجام شد، 34 درصد از آن ها گفتند که در دوره بارداری، کمتر غذا 

می خورند.
بارداری علاوه بر ویار صبحگاهی می تواند به دلایل دیگری نیز اشتها را کم 

کند، مانند بدهضمی، نفخ و به تأخیر افتادن تخلیه معده.
آب بنوشید، وعده های کوچک تر بخورید، خوب بخوابید و هوای خانه را به 

خوب تهویه کرده و از بوهای تند که حالت تهوع ایجاد می کنند اجتناب کنید تا 
علائمتان کاهش یافته و اشتهایتان بهتر شود.

بیمار هستید
خصوصاً  می کند.  کم  را  اشتها  اغلب  نیز  بیماری  و  ناخوشی  احساس 
عفونت های تنفسی مانند سرماخوردگی معمولی، آنفلوانزا و سینه پهلو باعث 
کم اشتهایی می شوند. در برخی موارد، این عفونت ها، قدرت حس بویایی و 
چشایی را کاهش داده و از این طریق نیز اشتها به غذا را کم می کنند. یک سری 
از عفونت ها مانند آنفلوانزا می توانند علائمی ایجاد کنند که کاهش دهنده ی 
اشتها هستند، مانند تهوع و استفراغ. یادتان باشد هیدراته نگه داشتن بدن و 
تأمین مواد مغذی مورد نیاز بدن در زمانی که بیمار هستید بسیار اهمیت دارد، 
حتی اگر احساس گرسنگی نکنید. سوپ، چای گرم، موز و پوره سیب چند 
نمونه از غذاهای مناسبی هستند که اگر احساس ناخوشی می کنید می توانید 

بخورید.
دیگر علت ها

علاوه بر عواملی که در بالا گفته شد، علت های ممکن دیگری هم وجود دارند 
که می توانند دلیل بی اشتهایی در صبح باشند:

و  ادرارآورها  جمله  از  داروها  از  خیلی  می کنید:  مصرف  داروهایی   .
آنتی بیوتیک ها می توانند اشتها را کم کنند.

. سنتان بالا رفته است: کاهش اشتها در میان افراد سالمند شایع بوده و 
می تواند ناشی از تغییر در میزان انرژی مورد نیاز، تغییر سطح هورمون ها، تغییر 

حس بویایی و چشایی و شرایط پیرامون باشد.
. مشکلی در تیروئیدتان وجود دارد: کاهش اشتها می تواند علامت کم کاری 

تیروئید باشد.
. در فاز تخمک گذاری هستید: استروژن که هورمون جنسی زنانه است در 

دوره تخمک گذاری افزاش می یابد و می تواند اشتهایتان را سرکوب کند.
. بیماری مزمنی دارید: برخی از بیماری ها مانند بیماری کبد، نارسایی 

قلبی، بیماری کلیوی، HIV و سرطان می توانند فرد را کم اشتها کنند.
اگر شک دارید که ممکن است عارضه یا بیماری خاصی دلیل کم اشتهایی تان 

باشد، با پزشک مشورت کنید.
چه باید بکنید؟

اگر صبح ها بعد از بیدار شدن از خواب احساس گرسنگی نمی کنید و میل 
به خوردن صبحانه ندارید، اشکالی ندارد کمی صبر کنید. گاهی بعد از یک 
دوش گرفتن، لباس پوشیدن و کمی آماده شدن برای شروع یک روز، احساس 
گرسنگی و میل به خوردن صبحانه به سراغتان می آید. اگر همچنان احساس 
گرسنگی نمی کنید می توانید یک چیز کوچک و مغذی بخورید تا اشتهایتان 
تحریک شود. تنوع دادن به صبحانه و امتحان کردن خوراکی های جدید هم 

می تواند به شما هیجان داده و اشتهایتان را برانگیخته کند.
خلاصه این که:

بی اشتهایی شما برای خوردن صبحانه دلایل زیادی می تواند داشته باشد. در 
برخی موارد ناشی از شام سنگینی است که شب قبل خورده اید و یا نوسانات 
هورمونی، بارداری و یا ناخوش بودن. گاهی هم اشتها نداشتن برای صبحانه 
نشان دهنده ی مشکل جدی تری مانند اضطراب یا افسردگی و یا دیگر عوارض 

است که اگر درباره شان مطمئن نیستید باید به پزشک مراجعه کنید.
کمی صبر کردن قبل از خوردن صبحانه، تجربه ی غذاها و مزه های جدید 
یا انجام کارهای دیگر برای شروع روز مثلًا دوش گرفتن هم می تواند میل به 

خوردن صبحانه را در شما ایجاد کند.

اگر میلی به خوردن صبحانه ندارید، بخوانید؛

شش دلیل اینکه صبح ها اشتها ندارید
عضو ستاد ملی مقابله با کرونا:

کلر استخرها ضد کرونا است

عضو ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: استفاده از کلر در آب استخرها بهترین 
ماده ضد عفونی کننده ویروس کرونا است و مردم در این زمینه نگرانی 

نداشته باشند.
 دکتر مسعود مردانی افزود: کلر عنصر شیمیایی مهمی در تصفیه آب بوده 
و می تواند ویروس کرونا را از بین ببرد، با توجه به آغاز فصل گرما، بسیاری از 
افراد از استخرها استفاده می کنند و نباید نگرانی بابت انتقال ویروس کرونا 

داشته باشند.
وی با بیان اینکه رعایت پروتکل های بهداشتی در استخرها نیز ضروری 
است، اظهار داشت:  رعایت فاصله اجتماعی در کنار استخر ضروری است، 
استخرهای روباز به دلیل گردش هوا بهتر از استخرهای سرپوشیده  بوده و 

باید جمعیت کمتری در استخر حضور داشته باشند.
این متخصص بیماریهای عفونی تصریح کرد: گندزدایی سطوح مشترک، 
نصب پوسترهای آموزشی در معرض دید و فاصله گذاری فیزیکی و توجه به 

تراکم جمعیت در استخرها  ضروری است.
مردانی تصریح کرد: انتقال ویروس کرونا از طریق سرفه، عطسه، تخلیه 
ترشحات بینی و دهان در محیط بوده و این ویروس می تواند در فاصله 1تا 2 
متری از طریق سرفه یا عطسه منتقل شود،  این بیماری از یک طیف ملایم 
تا شدید با علایمی همچون تب، سرفه، تنگی نفس بروز می کند و  و در موارد 

شدیدتر ممکن است منجربه ذات الریه، نارسایی کلیه و مرگ شود.
وی از مردم خواست پروتکل های بهداشتی را حتی با وجود تزریق واکسن 
علیه کرونا کاملا رعایت کرده و از خوردن غذا در محیط های عمومی و 
همچنین خوردن غذاهای آماده تا حد امکان پرهیز و  مواد غذایی را به صورت 

پخته استفاده کنند.
نتایج مطالعات دانشمندان انگلیسی نیز نشان می دهد کلر موجود در آب 
استخر شنا می تواند ویروس عامل کووید-19 را تنها در 30 ثانیه غیرفعال 
کند،  غلظت کلر آزاد 1.5 میلی گرم در لیتر و PH بین 7 تا 7.2 باعث کاهش 
بیش از 1000 برابری آلودگی کروناویروس سندرم حاد تنفسی 2 در عرض 

30 ثانیه می شود.

کمبود خواب به عملکرد عروق خونی 
آسیب می رساند

محققان در جریان یک مطالعه جدید متوجه شدند کاهش مدت خواب در 
2 شب متوالی به اختلال در کنترل تنفس و کاهش سلامت عملکرد عروق 

خونی منجر می شود.
به گزارش پایگاه اینترنتی shape-able، در این مطالعه تأثیری که کمبود 
خواب جزیی بر کنترل تنفس و رگ های خونی دارد، مورد بررسی قرار گرفت 
و مشخص شد کاهش طول خواب در 2 شب متوالی به بروز اختلال در 

کنترل تنفس و کاهش سلامت عملکرد عروق خونی منجر می شود.
در این مطالعه هشت جوان 20 ساله سالم برای 2 شب اول هشت ساعت 
خواب شبانه داشتند. سپس به جای اینکه خواب خود را کاملًا محدود کنند، 
سه شب متوالی فقط چهار ساعت می خوابیدند. بعد از آن هر فرد تحت 
آزمایش هایی قرار گرفت تا میزان سازگاری رگ های خونی آنها با افزایش 

جریان خون مورد بررسی قرار گیرد. 
در این آزمایش مشاهده شد عملکرد عروق خونی، پس از دو شب اول 
خواب محدود، در مقایسه با شب های پس از خواب طبیعی کاهش قابل 
توجهی داشت. با این وجود عملکرد عروق خونی پس از سه شب خواب 
محدود به حالت اولیه بازگشت که این موضوع می تواند یک واکنش انطباقی 

به از دست دادن خواب باشد.
این افراد سپس برای پنج شب، 10 ساعت خواب شبانه داشتند و انجام 
آزمایش های مشابه نشان داد کنترل تنفس و عملکرد عروق خونی آنها بهبود 
یافته است. نتایج این مطالعه می تواند مکانیزمی را در رابطه با از دست دادن 

خواب و ارتباط آن با ابتلا به بیماری های قلبی عروقی ارائه دهد.
چنانچه کمبود حاد خواب به طور مکرر در مدت زمان طولانی اتفاق افتد 
و در نهایت به ابتلا به بیماری قلبی عروقی منجر شود، سلامت عروق خونی 
حتی بیش از این به خطر می افتد. از دست دادن کنترل تنفس که مشاهده 
شد همچنین می تواند در ایجاد آپنه خواب نقش داشته باشد،  این وضعیت 

نیز با ابتلا به بیماری های قلبی عروقی همراه است.
بر اساس نتایج این مطالعه، افرادی مانند افراد مسن که دوره های خواب 
کوتاه تر از پنج ساعت دارند، حتی ممکن است در معرض خطر بیشتری از 

این اثرات سوء بر سلامتی قرار داشته باشند.

محققان توصیه می کنند؛

پیاده روی بهترین ورزش برای کاهش 
وزن است

ورزش برای سلامت عمومی جسمی و روانی مهم است، اما می تواند به 
کاهش وزن نیز کمک کند.

به گزارش خبرنگار مهر به نقل از ساوند هلث، خوشبختانه برای کاهش وزن 
نیازی به انجام فعالیت سختی نیست؛ پیاده روی می تواند به اندازه دویدن 

برای کاهش وزن مفید باشد.
به گفته محققان، کاهش وزن ناشی از ورزش، معمولًا ناچیز و کمتر از حد 

انتظار است.
نتایج یک مطالعه در سال 2019 نشان داد که تمرکز یک برنامه کاهش وزن 
باید بر کاهش مصرف کالری از طریق رژیم غذایی باشد و فقط ورزش تأثیر 

چندانی ندارد.
از اینرو محققان توصیه می کنند برای داشتن یک وزن سالم و جلوگیری 
از بازگشت وزن کاهش یافته، لازم است که تمرینات ورزشی آسان در برنامه 

روزانه گنجانده شود.
محققان پیاده روی را یکی از بهترین تمرینات ورزشی آسان عنوان می کنند.
تخمین زده می شود که یک فرد 70 کیلوگرمی در هر 30 دقیقه پیاده روی با 

سرعت متوسط چهار مایل در ساعت حدود 167 کالری می سوزاند.
متخصصان عنوان می کنند دوچرخه سواری تناسب اندام را بهبود می 

بخشد و می تواند به کاهش وزن نیز کمک کند.
یک فرد 70 کیلوگرمی در هر 30 دقیقه دوچرخه سواری ثابت با سرعت 

متوسط، 260 کالری می سوزاند.
نه تنها دوچرخه سواری برای کاهش وزن عالی است، بلکه مطالعات نشان 
داده است افرادی که به طور منظم دوچرخه سواری می کنند در مقایسه 
با افرادی که به طور منظم دوچرخه سواری نمی کنند، آمادگی جسمانی 
بهتری دارند، حساسیت به انسولین در آنها بیشتر و خطر مرگ و میر قلبی و 

سرطان در آنها کمتر است.
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در گفت وگو با مسئول گروه نقاره زنی حرم حضرت معصومه )س(مطرح شد؛

نگاهی به تاریخچه نقاره زنی در حرم 
حضرت معصومه)س(

مسئول گروه نقاره زنی حرم حضرت معصومه )س(با اشاره به پیشینه سی ساله 
این آیین در حرم مطهر بانوی کرامت گفت: نوای نقاره حرم حضرت معصومه سلام 
الله علیها با دمیدن ذکر »یافاطمه، یافاطمه، اشفعی لنا فی الجنه« در ساز کرنا 

تولید می شود.
آیین نقاره زنی از جمله مراسمی است که از عصر شاه اسماعیل صفوی در حرم 
مطهر علی بن موسی الرضا علیه السلام هر صبح و عصر قبل از طلوع و غروب 
خورشید و همچنین در شب ولادت ائمه)ع( و هنگام شفا یافتن فردی در حرم 

نواخته می شود و به نوعی دلهای زائران را متوجه آن حضرت می کند.
آیین نقاره زنی در حقیقت یک آیین تشریفاتی است که به منظور احترام و 
بزرگداشت فردی که آن مکان و یا آن روز منسوب به او است نواخته می شود و شامل 
کرنانوازی و طبل نوازی می شود و چند سالی است که در حرم مطهر حضرت 

معصومه سلام الله علیها نیز در شب تولد ائمه )ع( و ایام شادی اجرا می شود.
رضا بهشتی پور مسئول گروه نقاره زنی حرم مطهر بانوی کرامت، اظهار کرد: 
اولین بار در قم در تاریخ 26 آذر 1371 به دستور آیت الله مسعودی تولیت وقت 
حرم حضرت معصومه سلام الله علیها در صحن امام رضا علیه السلام نقاره نواخته 

شد.
وی گفت: آیین نقاره زنی در قم برای اعیاد مذهبی و ملی از جمله سالروز ورود 
حضرت معصومه سلام الله علیها به قم، آمدن شخصیت ها، تولد ائمه، ایام دهه 

کرامت و شب 22 بهمن نواخته می شود.
مسئول گروه نقاره زنی حرم مطهر بانوی کرامت افزود: نقاره در حرم مطهر کریمه 
اهل بیت)س( توسط 12 خادم شامل 6 کرنا نواز و 6 طبال نواخته می شود و مدت 

زمان نقاره زنی ده دقیقه است.
با این ساز در قالب  وی ادامه داد: کرنا یک ساز دست ساز است و نقاره زنی 
نت های موسیقی مرسوم نیست بلکه با دمیدن ذکر »یافاطمه یافاطمه اشفعی لنا 
فی الجنه« در این ساز موسیقی خاصی تولید می شود که ریتمی نا موزون دارد ولی 
طبل ها ذکر ندارند و فقط به عنوان »کوس شادمانه« و همنواز از شروع تا خاتمه با 

کرناها نواخته می شوند.  
بهشتی پور تصریح کرد: آیین نقاره زنی در حرم حضرت معصومه سلام الله علیها 
ابتدا در صحن امام هادی علیه السلام در جایگاه روبروی ایوان طلا نواخته می شد 
و بعد از ده سال به دلیل نداشتن دید و فضای کافی به گلدسته روبروی ایوان آیینه 

در صحن امام رضا علیه السلام منتقل شد.
وی با اشاره به علاقه مردم به این آیین و پخش شدن سریع نوای آن در فضای 
مجازی، گفت: مردم هرجا این نوا را می شنوند دلهایشان متوجه حرم اهل بیت)ع( 

می شود که خود این مطلب به این آیین تقدس بخشیده است.
مسئول گروه نقاره زنی حرم مطهر بانوی کرامت گفت: در دهه کرامت امسال هر 
روز عصر قبل از اذان، آیین نقاره زنی حرم مطهر بانوی کرامت اجرا و این طنین 

دلنواز به گوش زائران و مجاوران این آستان مقدس می رسد.
 

با حضور مدیرکل بهزیستی استان قم برگزارشد؛

تجلیل از دختران بهزیستی هم زمان با 
دهه کرامت 

مراسم تجلیل از دختران بهزیستی هم زمان با دهه کرامت با حضور مدیرکل 
بهزیستی استان قم برگزار شد.

دختران  از  تجلیل  مراسم  در  قم  استان  بهزیستی  مدیرکل  پهلوانی  مهدی 
بهزیستی طی سخنانی با اشاره به روایات وارده درباره منزلت یک دختر در بین 
اهل بیت اظهار داشت: در حدیث مشهوری امام جعفر صادق )ع( پیش از تولد 
حضرت کاظم )ع( از دفن پیکر مطهر حضرت فاطمه معصومه )س( در قم خبر 
داده و در این باره فرمودند: »آگاه باشید حرم خدا، مکه است و … همانا قم، کوفه 
کوچک است و سه در از درهای هشت گانه بهشت به سوی قم گشوده می شود. 
به زودی بانویی از تبار من در قم دفن می گردد و نام او فاطمه دختر موسی است و با 

شفاعت او، همه شیعیان من داخل بهشت خواهند شد«.
وی مقام شفاعت و آن هم شفاعت جمیع شیعیان را مقامی بس والا و بی نظیر 
برشمرد و افزود: بی شک تمام سخنان و سیره معصومین برای ما چراغ راه و مشعل 
هدایت است و به یمن وجود این بانوی نورانی قم سرچشمه علم و دانش و فقاهت 
شده است و لذا شناخت جایگاه این حضرت و پیروی از سیره و روش ایشان 
می تواند زمینه ساز جامعه ای سالم و دخترانی آسمانی و خانواده هایی معنوی 

باشد.
پهلوانی با اشاره به درخشش دختران مراکز شبانه روزی بهزیستی در آزمون های 
علمی، فرهنگی، قرآنی و ورزشی خاطرنشان کرد: دختران ما، مادران فردای این 
مرزوبوم هستند و باید همواره این قشر را عزیز بداریم و ما در بهزیستی علاوه بر 
افتخار خدمت به دختران مقیم مراکز شبانه روزی شبه خانواده افتخار کمک 
به دختران در معرض آسیب را هم داریم و تمام سعی و تلاش ما در وهله اول 
فرهنگ سازی زندگی سالم و شناساندن جایگاه زن و دختر در خانواده، تحکیم 
کانون خانواده، حل مشکلات در خانواده و با کمک مشاورین و مددکاران باتجربه 
است. گفتنی است در پایان این مراسم با اهدا لوح و هدایایی از دختران بهزیستی 

قم تجلیل شد.
 

مدیر مرکز قرآن و عترت حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه )س( خبرداد؛

آغاز ثبت نام دوره های حفظ قرآن
 در حرم مطهر

مدیر مرکز قرآن و عترت حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه )س(،  گفت: دوره 
تابستانه حفظ قرآن در مرکز قرآن و عترت حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه )س( 

آغاز شده و تا چهارم تیرماه ادامه دارد.
مشرف با اشاره به اینکه هر ساله در سه نوبت دوره های آموزش قرآن کریم در 
حرم مطهر برگزار می شود، عنوان کرد: این دوره ها به صورت حضوری و مجازی 

برگزار می شود.
او ادامه داد: علاقمندان به شرکت در کلاس ها برای ثبت نام به شبستان نجمه 
خاتون مرکز قرآن و عترت مراجعه و یا از راه نشانی اینترنتی این مرکز به آدرس 

WWW.QHKARIMH.IR ثبت نام کنند.
گفت:  )س(  معصومه  فاطمه  حضرت  مطهر  حرم  عترت  و  قرآن  مرکز  مدیر 
دو شماره 37175515 و 37175505 برای ثبت نام خانم ها، و شماره تلفن 

37175530 ویژه آقایان راه دیگری برای ثبت نام در این دوره هاست.
مشرف عنوان کرد: تاکنون بیش از 80 هزار نفر قرآن آموز در رشته های حفظ، 

قرآئت و معارف قرآن و حدیث دوره های مهارتی و آموزشی را گذرانده اند.
به گفته مدیر مرکز قرآن و عترت حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه )س( ، 
بیش از 700 نفر در این مرکز حافظ کل قرآن شدند که علاوه بر حفظ با ترجمه 
و مفاهیم قرآن هم آشنا شدند،شرکت در این دوره ها برای تمامی سنین از 6 سال 
تا بزرگسالان امکان پذیر است. مرکز قرآن و عترت حرم مطهر حضرت فاطمه 
معصومه )س( از سال 89 کار خود را آغاز و از سال 94 هم کلاس های مجازی خود 
را راه اندازی کرده است تا بتوان علوم و معارف قرآنی را به سراسر جهان مخابره کرد.

 
رئیس مرکز بهداشت استان قم خبرداد:

آغاز تزریق دوز دوم واکسن کرونا 
رئیس مرکز بهداشت استان قم با اشاره به آغاز تزریق دوز دوم واکسن کرونا به افراد 
بالای 70 سال در قم گفت: افرادی که دوز اول را دریافت نکرده اند مراجعه نکنند.
 سیامک محبی با اشاره به آغاز تزریق دوز دوم واکسن کرونا در قم افزود: در این 
مرحله مرکز شماره چهار در مجتمع امام خمینی، جنب گلزار، مرکز شماره پنج 
در مصلی قدس و مرکز شماره یک در میدان روح الله آماده خدمات رسانی به 

مراجعین است.

رئیس شورای اسلامی شهر قم :

برنامه پنج ساله دوم شهرداری قم
 بزودی نهایی می شود

رئیس شورای اسلامی شهر مقدس قم ابراز امیدواری کرد با همراهی اعضای دوره 
پنجم شورای اسلامی شهر، برنامه دوم پنج ساله شهرداری قم در یک ماه آینده به 

سرانجام برسد.
عبدالله جلالی صبح روزدوشنبه در نشست رسمی و علنی شورای شهرقم با تبریک 
ایام دهه کرامت و همچنین تقدیر از مردم بابت حضور در عرصه انتخابات و تشکر از 
عوامل اجرایی و نظارتی انتخابات اخیر تصریح کرد: رأی و انتخاب مردم باارزش است 

و همگان باید این رأی و نظر مردم را محترم بشمارند و نسبت به آن تمکین کنند.
وی در ادامه به بیانات مقام معظم رهبری توجه داد و اظهار کرد: رهبر معظم انقلاب 
فرمودند پیروز اصلی عرصه انتخابات مردم هستند، مردمی که در حقیقت تمام توطئه 
های دشمن را با حضور در پای صندوق های رأی خنثی کردند و به بیان دیگر با درک 

به موقع شرایط، به صحنه آمدند و تحت تأثیر تخریب های دشمن قرار نگرفتند.
رئیس شورای اسلامی شهر مقدس قم همچنین به منتخبین مردم در انتخابات 
اخیر تبریک گفت و ابراز امیدواری کرد شورای ششم بتواند در انجام وظایف خود که 

همانا خدمت به مردم است موفق باشد.
جلالی اضافه کرد: تردیدی نیست که در شرایط خاص کنونی، انتظار بیشتری از 
مدیریت شهری وجود دارد، همچنان که مردم عزیز نیز انتظار بیشتری از مسؤولان 

کشور و همچنین مدیران شهری دارند.
وی سپس یادآور شد: اکنون باید تفرقه ها و اختلاف ها را کنار گذاشت و به آینده 
فکر کرد، به بیان دیگر باید ببینیم چگونه می توانیم در شرایط فعلی، إشکال های 

گذشته را رفع کنیم تا فرصت خدمت بیشتر به مردم مهیّا شود.
رئیس شورای اسلامی شهر قم در عین حال پاسخ گویی همه مسؤولان کشور را به 
مردم ضروری دانست و اذعان کرد: نظام اداری کشور باید بیش از گذشته و آن چه 

جاری است، به مردم پاسخگو و در خدمت به آنان کوشا باشد.
جلالی همچنین از اعضای دوره پنجم شورای اسلامی شهر قم خواست تا با حضور 
در جلسات تخصصی، زمینه را برای تکمیل برنامه پنج ساله دوم شهرداری قم مهیا 
سازند. وی ابراز امیدواری کرد این برنامه در یک ماه آینده و تا پایان عُمر این دوره 

شورای شهر به سرانجام برسد.
رئیس شورای اسلامی شهر قم همچنین از منتخبین مردم قم در انتخابات اخیر 
با حضور در نشست های تخصصی شورای  تا  شورای اسلامی شهر دعوت کرد 
اسلامی شهر، بیشتر با فضای شورا آشنا شوند تا این امر بتواند در امر خدمتگزاری 

آنان مؤثر باشد.
  

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم مطرح کرد؛

رفع مشکل مسکن دو هزار محروم قمی 
در صورت تامین زمین

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم گفت: کمیته امداد این توان را 
دارد که در صورت تامین زمین ازسوی مسئولان امر با کمک سپاه مشکل دو هزار 

نیازمند مسکن را طی دو سال بر طرف کند.
اکبر میرشکار صبح روزدوشنبه  در حاشیه بازدید از پروژه احداث 21 واحد مسکونی 
برای مددجویان کمیته امداد استان قم که به همت بسیج سازندگی در پردیسان قم 
در حال اجراست، با اشاره به اینکه یکی از دغدغه های خانواده های تحت حمایت و 
نیازمند استان بحث سرپناه است، گفت: در استان قم در حال حاضر بیش از 3 هزار 
و 300 خانواده زیرپوشش داریم که فاقد مسکن هستند و در اماکن غیر استاندارد و 

فاقد امکانات و عمدتا در حاشیه های شهر به صورت مستاجر زندگی میکنند.
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( ادامه داد: این خانواده ها با مشکلات 
زیادی از جمله ناتوانی در تامین ودیعه و پرداخت اجاره های سنگین که هر سال 
نیز بر مقدار آن افزوده می شود مواجه می شوند و ما اراده ی قوی داریم برای این که 
بتوانیم نسبت به تامین مسکن خانواده های تحت پوشش اقدام کنیم؛ ولی متاسفانه 
مسئولین ذیربط در استان قم اراده لازم برای تحقق این مهم را ندارند و اقدام موثری 
برای کاهش و رفع این مشکلات انجام نمی دهند. میر شکار با اشاره به اینکه سازمان 
بسیج سازندگی سپاه در این مسیر یاری گر ما بوده است،عنوان کرد: در حال حاضر 
بسیج سازندگی استان قم در حال احداث 21 واحد مسکونی برای مددجویان است 
که بخشی از اعتبار این پروژه را سپاه متقبل شده و همچنین از ظرفیت خیرین مرتبط 
با این سازمان نیز استفاده شده است، بخش دیگری از اعتبار توسط خیرین مرتبط 
با کمیته امداد تامین شده و بنیاد مسکن انقلاب اسلامی نیز تسهیلاتی برای این 
پروژه ها در نظر گرفته است. مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم با تاکید 
بر اینکه احداث این پروژه توسط بسیج سازندگی در مدت زمان مطلوب و با کیفیت 
بسیار خوبی در حال انجام است،یادآورشد: امیدواریم دستگاه های دیگر استان نیز 
وارد عمل شوند و با مشارکت و هم افزایی بتوانیم مشکل مسکن خانواده های محروم 
و بی بضاعت را در استان قم برطرف کنیم. کمیته امداد این توان را دارد که در صورت 
تامین زمین از سوی مسئولان امر با کمک سپاه مشکل دو هزار نیازمند مسکن را طی 

دو سال بر طرف کند.

نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم  مطرح کرد:

خوشنامی شورای شهر قم 
در ادوار مختلف

نایب رئیس شورای اسلامی شهر مقدس قم با اشاره به خوشنامی این شورا در ادوار 
مختلف، از تمایل نیروهای انقلابی نسبت به هم ابراز خرسندی کرد.

حسن بختیاری روزیکشنبه در نشست رسمی و علنی  شورای اسلامی شهر مقدس 
قم که در ساختمان شهید باکری این شورا برگزار شد با بیان این که رقابت های 
انتخاباتی پایان یافته است تصریح کرد: در این شرایط باید به فکر وحدت و همدلی 
بود و نباید برخی بحث ها به گونه ای مطرح شود که به اختلاف و دودستگی بینجامد.
وی افزود: اختلاف سلیقه و اختلاف نظر همواره در بین افراد و گروه های وجود 
دارد، اما خوشحالیم که در انتخابات اخیر دو لیست از نیروهای انقلابی یعنی لیست 

شورای هماهنگی اصولگرایان و لیست مجمع هم افزایی فعالیت کردند.
وی با تصریح بر این که در شرایط امروز کشور باید تمایل نیروهای انقلابی را نسبت 
به یکدیگر پاس داشت اذعان کرد: نباید بیان برخی مسائل سبب ایجاد اختلاف، 

تفرقه و دودستگی در جریان انقلابی شود.
نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم با اشاره به این که دولت باید نسبت به برخی 
مسائل مربوط به انتخابات اخیر پاسخگو باشد اظهار کرد: شورای اسلامی شهر 
مقدس قم باید همچنان به سمت همگرایی سوق داده شود، نه این که برخی 

بخواهند دوباره اختلافات را دامن بزنند و سبب عدم همگرایی و هم افزایی شوند.
وی با تأکید بر این که کاشته شدن هر بذر اختلاف در شورای اسلامی شهر، عدم 
موفقیت را به دنبال خواهد داشت یادآور شد: همه نیروهای انقلابی باید برای تحقق 
تعامل و هم افزایی در بین خود کوشا باشند. عضو شورای اسلامی شهر قم با تقدیر 
از همه مردم و شرکت گنندگان در انتخابات اخیر خاطرنشان کرد: فضای انتخاباتی 
برخی مسائل را به دنبال دارد، اما اکنون که همه اعضای اصلی و علی البدل منتخب 

مردم برای دوره ششم شورای اسلامی شهر از نیروهای خودی 

رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر قم  خبرداد:

اخذ مجوز اصلاح ردیف پروژه های 
عمرانی شهرداری

در یکصد و نود و ششمین جلسه شورای اسلامی شهر قم، با اخذ مجوز اصلاح ردیف 
پروژه عمرانی مناطق 4 و 6 بودجه سال 1400 شهرداری موافقت شد. رئیس کمیسیون 
برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر قم گفت: با اخذ این مجوز، ردیف 6 پروژه عمرانی 
منطقه 4 با افزایش 14 میلیارد تومانی به 20 میلیارد تومان اصلاح شد. مجید اخوان 
افزود: همچنین ردیف 2 پروژه عمرانی سال 1400 در منطقه 4 شهرداری، 2 میلیارد 

تومان بود که با 6 میلیارد تومان افزایش به 8 میلیارد تومان اصلاح شد.

بنابر  )ع(  الرضا  موسی  بن  علی  ابوالحسن 
نقل های تاریخی در 11 ذیقعده 148 هجری دیده 
به جهان گشود. کنیه این امام همام ابوالحسن 
عنوان شده و چون حضرت علی )ع( نیز به این 
لقب خوانده می شود، ایشان به ابوالحسن ثانی 
مشهور است. تاریخ نگاران این طور نوشتند که 
مدت امامت امام رضا )ع( 20 سال بوده که 10 
سال آن معاصر با خلافت هارون الرشید، پنج سال 
معاصر با خلافت محمدامین و پنج سال آخر نیز هم 
عصر با خلافت عبدالله مامون بود. امام )ع( تا آغاز 
خلافت مأمون در زادگاه خود در شهر مدینه اقامت 
داشت اما مأمون پس از رسیدن به حکومت، ایشان 
را به خراسان فرا خواند و امام رضا )ع( سال های 
کردند.  سپری  خراسان  در  را  خویش  عمر  پایان 
مهم ترین نکته و عنوانی که در زندگی ائمه )ع(، 
به طور کافی و وافی مورد توجه قرار نگرفته، عنصر 
»مبارزه مستمر سیاسی« است. از آغاز نیمه دوم 
سده اول هجری که خلافت اسلامی به طور آشکار 
با پیرایه های سلطنت آمیخته شد و امامت اسلامی 
به حکومت جابرانه پادشاهی بدل گشت، اهل بیت 
)ع(، مبارزه سیاسی خود را به شیوه ای متناسب 
با اوضاع و شرایط، شدت بخشیدند. این مبارزه، 
بزرگترین هدفش تشکیل نظام اسلامی و تأسیس 
پایه امامت بود. زندگی امام هشتم  بر  حکومتی 
)ع( که نزدیک 20 سال از این دوره تعیین کننده 
و مهم را فراگرفته از جمله برجسته ترین بخش های 
تحقیق  و  تأمل  آن  درباره  به جاست  که  است  آن 
لازم به کار رود. امام هشتم )ع( در دوران حکومت 
خود همان مبارزه بلند مدت اهل بیت )ع( را که 
را  داشته  استمرار  از عاشورا  اعصار پس  در همه 
با همان جهت گیری و اهداف ادامه داده است. 
نقاط  از  یکی  )ع(  رضا  امام  ولایتعهدی  ماجرای 
عطف زندگی ایشان و بلکه از برجسته ترین مقاطع 
تاریخ ائمه اطهار )ع( به شمار می آید؛ امام هشتم 
)ع( در برابر یک تجربه تاریخی عظیم قرار گرفت 
و در معرض یک نبرد پنهان سیاسی که پیروزی 
یا ناکامی آن می توانست سرنوشت تشیع را تغییر 
دهد، واقع شد. در این نبرد، رقیب که ابتکار عمل 
را به دست داشت و با همه امکانات به میدان آمده 
بود، مأمون بود. او که از باهوش ترین و با ذکاوت 
ترین خلفای عباسی به حساب می آید با هوش 
اگر  که  نهاد  میدانی  در  قدم  بی سابقه  درایتی  و 
پیروز می شد و می توانست آنچنان که برنامه ریزی 
کرده بود کار را به انجام برساند و به هدفی دست 
می یافت که از سال 40 هجری یعنی از شهادت 
امام علی )ع(، هیچ یک از خلفای اموی و عباسی با 
وجود تلاش خود نتوانسته بودند به آن دست یابند، 
یعنی می توانست درخت تشیع را ریشه کن کند و 
جریان معارضی را که همواره همچون خاری در 
چشم سردمداران خلافت های طاغوتی فرو رفته 
بود به کلی نابود سازد. اما علی ابن موسی الرضا 
)ع( با تدبیری الهی بر مامون پیروز شد تا بار دیگر 
نشان دهد که اعوان و انصار راه و اراده خدا بر همه 
آمد  فائق خواهد  نقش های شیطانی  و  فریب ها 
به طوری که امام )ع( توانست مامون را در میدان 
به طور  بود  آورده  به وجود  خود  که  سیاسی  نبرد 
یا  کامل شکست دهد و نه فقط تشیع، ضعیف 
ریشه کن نشد بلکه حتی در 201 هجری، یعنی 
سال ولایتعهدی آن حضرت، یکی از پربرکت ترین 
در  تازه ای  نفس  و  شد  تشیع  تاریخ  سال های 
مبارزات علویان دمیده شد؛ و این همه به برکت 
تدبیر الهی امام هشتم )ع( و شیوه حکیمانه ای 
بود که آن امام معصوم )ع( در این آزمایش بزرگ از 

خویشتن نشان داد.
 **امام رضا علیه السلام چگونه شخصیتي 

داشتند؟
ابن صباغ مالکي درباره حضرتش مي نویسد: 
پسندیده  صفاتي  و  والا  مناقبي  از  'حضرت 
هاشمي  پاك،  شریفش  نفس  است.  برخوردار 

نسب و از نژاد پاك نبوي است'.
بن  عبدالله  روزي  ولایتعهدي،  جریان  از  بعد 
حضرت  شد.  وارد  مأمون  بر  هامان  بن  مطرف 
رضا )ع( نیز در مجلس حضور داشت. خلیفه رو 
به عبدالله کرد و گفت: درباره ابوالحسن علي بن 

موسي الرضا چه مي گویي؟
عبدالله گفت: 'چه بگویم درباره کسي که طینت 
او با آب رسالت سرشته شده و ریشه در گواراي 
وحي دوانیده است. آیا از چنین ذاتي جز مشك 

هدایت و عنبر تقوا مي تواند ظاهر شود؟'
**زهد امام رضا

ابو عباد گفت: حضرت رضا در تابستان روي بوریا 
در زمستان روي پلاس مي  نشست و لباس خشن 
مي  پوشید مگر موقعي که میان جمعیت مي رفت 

که خود را براي آنها مي  آراست.
**علم امام رضا

ابو ذکوان گفت: از ابراهیم بن عباس شنیدم که 
مي گفت: هر چه از حضرت رضا )ع( مي  پرسیدند 

مي دانست. از زمان او کسي راجع به تاریخ گذشته 
تا آن روز از حضرت رضا واردتر نبود. مأمون او را 
آزمایش مي کرد به سؤال ها در هر مورد. جواب آنها 
را مي داد تمام سخن و جواب و مثالي که مي آورد 
از قرآن استفاده مي نمود در هر سه روز یك مرتبه 

قرآن را ختم مي کرد.
مي فرمود: 'اگر بخواهم در کمتر از 3 روز قرآن 
ختم کنم مي توانم ولي به هر آیه اي که مي رسم 
در آن دقت مي کنم که در باره چه چیز و چه زماني 
نازل شده به همین جهت در هر 3 روز یك مرتبه 

ختم مي کنم.'
** آداب معاشرت امام رضا )ع(

ابراهیم بن عباس گفت: هرگز ندیدم حضرت 
رضا )ع( با سخن خود کسي را برنجاند و هرگز 
ندیدم سخن کسي را قطع کند تا او صحبت خود 
را تمام مي کرد و هرگز محتاجي را رد نکرد بقدري 

که قدرت داشت.
هرگز پاهاي خود را مقابل کسي که نشسته بود 
دراز نمي کرد و نه تکیه مي کرد در مقابل کسي که 
نشسته بود و هرگز غلامان خود را ناسزا نمي گفت 
و ندیدم که آب دهان بزمین بیاندازد و نه هرگز در 
موقع خنده قهقهه نمیزد خنده آن جناب تبسم 

بود.
در خلوت سفره اش را مي گستردند غلامان خود 
را بر سفره خویش مي نشاند حتي دربانها و مهتر 

چهارپایان را.
**عبادت امام رضا )ع(

شب ها کم مي خوابید و بسیار بیدار بود بیشتر 
شب ها از ابتداي شب تا صبح شب زنده  دار بود 

خیلي روزه میگرفت.
مي  شد؛  نمي  فوت  او  از  ماه  در  روز  سه  روزه 
این سه روز روزه تمام عمر است خیلي  فرمود: 
پنهاني  بیشتر در  کمك میکرد و صدقه میداد؛ 
شبهاي تاریك چنین کاري را مي کرد، هر کس 
بگوید چون او در مقام و شخصیت دیده است باور 

نکنید.
**امام رضا و اطعام فقرا

براي  سفره  وقت  هر  گفت:  خلاد  بن  معمر 
حضرت رضا )ع( مي گستردند قدحي نزدیك آن 
جناب مي گذاشتند از هر غذائي به قدري برمي 
داشت و در آن قدح مي ریخت بعد دستور مي 
داد به فقراء بدهند؛ بعد این آیه را مي خواند: 'فلا 
اقتحم العقبة'؛ سپس مي فرمود: خداوند مي داند 
که همه مردم قدرت بنده آزاد کردن ندارند براي 

آنها راهي براي بهشت گشوده با غذا دادن بفقرا.
**امام رضا و آراستن ظاهر

حسن بن جهم گفت: خدمت ابو الحسن علي 
بن موسي الرضا )ع( رسیدم با رنگ سیاه خضاب 

کرده بود.
محمّد بن ولید کرماني گفت: به حضرت جواد 
)ع( عرض کردم در باره مشك چه مي فرمائید؛ 
فرمود: پدرم دستور داده بود که مشك را با برگ 
درخت بان )که درخت معطري است و از برگش 
مشکي  کنند(  مي  استفاده  خوش  بوي  براي 
بسازند به هفتصد درهم. فضل بن سهل برایش 

نوشت که مردم این کار را عیب میدانند.
با  یوسف  نمیداني  مگر  تو  نوشت  جوابش  در 
اینکه پیامبر بود لباس دیبا که آمیخته  با طلا بود 
مي  پوشید و روي صندلي طلا مي  نشست این 
کار مقام علم و دانش او را نکاست. بعد دستور داد 

عطرداني برایش بسازند به چهار هزار درهم.
معمر بن خلاد گفت: حضرت رضا )ع( به من 
دستور داد برایش روغني تهیه کنم که در آن مشك 
و عنبر باشد؛ به من فرمود: که آیة الکرسي و سوره 
ام الکتاب و دو قل اعوذ و آیاتي که براي حفظ از 
شیطان خوب است در کاغذي بنویسم و آن را بین 
شیشه و جعبه آن قرار دهم این کار را کردم بعد که 
خدمتش رسیدم محاسن خود را عطرآگین مي 

کرد من تماشا مي کردم.
حسن بن جهم گفت: حضرت رضا )ع( از منزل 
خارج شد بوي خوش بخور از آن جناب ساطع 
بود. امام رضا )ع(، بیشتر شب ها تا صبح شب 

زنده  دار بود و عبادت مي کرد.
**تواضع امام رضا )ع(

یکبار شخصي که امام را نمي  شناخت در حمام 
)ع(  بکشد،امام  کیسه  را  او  تا  خواست  امام  از 
پذیرفت و مشغول شد،دیگران امام را بدان شخص 
عذرخواهي  به  شرمندگي  با  او  کردند،و  معرفي 
او  خواهي  عذر  به  توجه  بي  امام  ولي  پرداخت 
همچنان او را کیسه مي  کشید و او را دلداري مي  

داد که طوري نشده است.
سوگند  خدا  کرد:به  عرض  امام  به  شخصي 
هیچکس در روي زمین از جهت  برتري و شرافت 

پدران به شما نمي رسد.
امام فرمود: تقوي به آنان شرافت داد و اطاعت 

پروردگارآنان را بزرگوار ساخت.
مردي از اهالي بلخ مي  گوید:در سفر خراسان 

با امام رضا )ع( همراه بودم،روزي سفره گسترده 
بودند و امام همه  ي خدمتگزاران و غلامان حتي 
غذا  او  همراه  تا  نشاند  سفره  آن  بر  را  سیاهان 

بخورند.
من به امام عرض کردم: فدایتان شوم بهتر است 
فرمود:  بنشینند؛  جداگانه  سفره  یي  بر  اینان 
ساکت  باش،پروردگار همه یکي است،پدر و مادر 

همه یکي است،و پاداش هم به اعمال است.
** کرم و سخاوت امام رضا )ع(

آن  عهدي  ولایت  به  مربوط  اخبار  ذکر  هنگام 
حضرت خواهیم گفت که یکي از شاعران به نام 
ابراهیم بن عباس صولي به خدمت آن حضرت 
آمد و امام به او 10 هزار درهم داد که نام خودش 

بر آن ضرب شده بود.
همچنین آن حضرت به ابو نواس سیصد دینار 
جایزه داد و چون جز آن، مال دیگري نداشت استر 
خویش را هم به وي بخشید و نیز به دعبل خزاعي 
600 دینار جایزه داد و با این وجود از وي معذرت 

هم خواست.
نقل  نوبختي  اسحاق  بن  یعقوب  از  مناقب  در 
ابو الحسن رضا  به  شده است که گفت: مردي 
)ع( برخورد کرد و گفت: به قدر مردانگي  ات بر 

من ببخش.
امام گفت: به این مقدار ندارم. مرد گفت: به قدر 
مردانگي خودم ببخش. امام فرمود: این قدر دارم. 

سپس فرمود: اي غلام دویست دینار به او بده.
همچنین در مناقب از یعقوب بن اسحاق نوبختي 
نقل شده است که امام رضا )ع( تمام ثروت خود را 

در روز عرفه تقسیم نمود.
ضرر  این  گفت:  وي  به  سهل  بن  فضل  پس 
است. امام فرمود: بل سود و بهره است. چیزي 
را که پاداش و کرامت  بدان تعلق مي  گیرد ضرر 

محسوب مکن.
 یک کارشناس مذهبی:

حبت امام رضا )ع( را با گره گشایی از 
مشکلات مردم در دل ها نهادینه کنیم

 یک کارشناس مذهبی  نیز از کارهایی مانند 
کمک های مومنانه و گره گشایی از مشکلات مردم 
به عنوان اقداماتی اثرگذار یاد کرد که محبت امام 

رضا )ع( را دل های مردم نهادینه می کند.
دهسرخی   شهامت  حسین  حجت الاسلام 
کارهایی  و  اقدامات  کرامت  دهه  در  باید  گفت: 
اثرگذار که محبت امام رضا)ع( و اهل بیت)ع( را در 
دل ها و جان ها عمیق می کند، انجام شود. برای 
مثال باید کمک های مؤمنانه ای که در ماه رمضان 
شکل می گیرد، به شکل گسترده در دهه کرامت 
و سالروز ولادت کریم اهل بیت)ع( نیز ادامه پیدا 

کند.
عضو هیت علمی جامعه المصطفی)ص( افزود: 
البته جنبه های احساسی هم لازم است اما نباید 
رویکرد اصلی باشد. اساس و پایه کار باید بر کار 
مبنایی عمیق، اثرگذار، درازمدت و راهبردی برنامه 
ریزی شود. دهه کرامت فرصت بسیار عظیمی 
برای بهتر برگزار کردن جشن ها و عرض ارادت 
به ائمه)ع( است. اقیانوس معارف رضوی و سایر 
ائمه)ع( آن چنان بزرگ و عمیق است که می تواند 
همه را در خود شناور و بهره مند کند و بدیهی است 

این کار دشواری های بسیاری دارد.
وی اضافه کرد: اگر در سراسر جهان برنامه ریزی 
طرفداران  طرح  این  حتماً  شود،  انجام  درستی 
فراوانی خواهد داشت، اینکه به اسم امام رضا)ع( 
سفره ها، اطعام های رضوی، رسیدگی های رضوی 
انجام  جهان  سراسر  در  نیازمندان  نیاز  تامین  و 
انجمن های شیعی  از  راه می توان  این  شود. در 
برنامه  دهه  این  در  کرد.  استفاده  دنیا  سراسر 
برای  برنامه هایی  آسان،  ازدواج های  برای  ریزی 
آزادسازی زندانیان نیازمند به کمک مالی و در یک 
کلام گره گشایی از مشکلات مردم است که سیره 

رضوی را در جامعه معرفی و ترویج می کند.
دهسرخی افزود: باید به خاطر داشت به فرموده 
رهبر کبیر انقلاب پایتخت حقیقی ایران مشهد 
است و باید به اسم امام رضا)ع( این کارهای خیر 
در  رضا)ع(  امام  عشق  تا  دهیم  انجام  را  نیک  و 
قلوب تمام مردم نهادینه شود. ساختن خانه برای 
محرومان، کمک به مداوای افراد بیمار، موقوفات 
رضوی و مانند آن تنها بخشی از کارهای کلان و 

ماندگار قابل انجام در این دهه است.
به  دین  بزرگان  افزود:  مذهبی  کارشناس  این 
ما سفارش کرده اند که در برگزاری مجالس اهل 
بیت)ع( اجتماع کرده و یکدیگر را برای بهتر برگزار 
کرامت  دهه  کنید.  تشویق  و  ترغیب  آن  کردن 
فرصت بسیار خوب و مغتنمی است که از حالت 
صرفاً احساس و شور به سمت درک و شعور حرکت 
کرده و مراسم و شادی های ما عمق پیدا کرده و 
دیگر احساسی و زودگذر نباشد. مراسمی که بر 
پایه فکری  باید  این مراسم  باشد.  اثرگذار  دل ها 
جامعه و خصوصاً جوانان را بر اساس محبت اهل 
بیت)ع(، اخلاق، اعتقادات، سیره عملی، رفتار و 

زندگی اهل بیت)ع( شکل داده و محکم کند.
وی افزود: ما به انجام کار آسان عادت کرده ایم. 
بهتر این است که سراغ کارهایی با زحمت و لزوم 
گذران وقت بیشتر برویم. بی شک اقناع نخبگان، 
سوی  به  آن ها  هدایت  و  کرده  تحصیل  جوانان 
معارف رضوی به زبان روز ، قابل فهم کردن آموزه 
میدان  به  را  آن ها  از  گروه هایی  و  آن ها  برای  ها 
آوردن و حتی سپردن برنامه به آن ها کار مضاعفی 

می طلبد.
دهه کرامت از اول ماه ذیقعده مصادف با سالروز 
میلاد حضرت معصومه )س( آغاز شده و تا 11 
ذیقعده برابر با اول تیر همزمان با سالروز میلاد امام 
رضا )ع( ادامه داشت. همه ساله با فرا رسیدن دهه 
کرامت برنامه های متنوعی در سراسر کشور برگزار 
می شود که از سال گذشته به دلیل شیوع ویروس 
کرونا برپایی بیشتر جشن ها و برنامه های این دهه 

در فضای مجازی صورت  گرفت.

به مناسبت ولادت خورشید هشتم آسمان امامت و ولایت، عالم آل محمد)ص(؛

امام رضا )ع(مایه خشنودی خداوند و خرسندی بندگان
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با کرونا همه خانم هایی که بالای 35 سال سن دارند،  معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: براساس مصوبه ستاد مبارزه 
خودسرپرست هستند و با خانواده زندگی نمی کنند، می توانند از تسهیلات اجاره استفاده کنند.

»محمود محمودزاده« افزود: سال گذشته اولویت پرداخت وام اجاره را برای زنان خودسرپرست و سرپرست خانوار قرار دادیم 
که تعریف آن با زنان مجرد فرق می کند، این مصوبه امسال هم به وقت خود باقی است.

وی در توضیح این بند از شرایط اعطای وام اجاره ودیعه که به اعطای تسهیلات به زنان بالای 35 سال اشاره دارد، گفت: 
خانم هایی که بالای 35 سال سن دارند و خودسرپرست هستند به مفهوم اینکه با خانواده زندگی نمی کنند، می توانند از 

تسهیلات اجاره استفاده کنند.
محموزاده با بیان اینکه به مردان سرپرست خانوار که به دلیل فوت همسر، طلاق و متارکه مجرد هستند نیز وام اجاره تعلق 
می گیرد، گفت: در واقع استثنایی برای زنان مجرد بالای 35 سال در ثبت نام »مسکن ملی« و »وام ودیعه« وجود دارد؛ بر این 
اساس برای خانم های سرپرست خانوار یا خانم های خودسرپرست این استثنا وجود دارد که با 35 سال سن بتوانند از تسهیلات 

ودیعه اجاره و همچنین از امکانات طرح اقدام ملی مسکن استفاده کنند.
معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی ادامه داد: نظام بانکی باید با مصوبه ستاد مبارزه با کرونا هماهنگ باشد و طبق 

مصوبه ستاد به همه زنان مجرد بالای 35 سال وام اجاره را پرداخت کند.
به گزارش ایرنا، ثبت نام وام ودیعه مسکن از ساعت 12 روز چهارشنبه 26 خرداد آغاز شده است و همه مستاجران واجد شرایط 
دریافت تسهیلات کمک ودیعه مسکن که در سامانه tem.mrud.ir ثبت نام کرده اند اکنون باید منتظر پاسخ استعلام خود باشد.

سقف تسهیلات کمک ودیعه اجاره مسکن در منطقه شهری تهران 70 میلیون تومان، سایر کلان شهرها )شهرهای بالای یک 
میلیون نفر جمعیت یعنی شهرهای مشهد، اصفهان، کرج، شیراز، تبریز، قم، اهواز و کرمانشاه( 40 میلیون تومان و سایر شهرها 

25 میلیون تومان است. همچنین، متقاضیان دریافت این تسهیلات باید متاهل یا سرپرست خانوار باشند.
متقاضیان همچنین باید دارای اجاره نامه رسمی یا اجاره نامه ثبت شده در سامانه ثبت معاملات املاک و مستغلات و دارای 
کد رهگیری باشند. چنان چه متقاضی تا حداکثر 2 هفته از تاریخ معرفی به شعب بانکی نسبت به تکمیل مدارک خود و ضامنان 

اقدام نکند، نسبت به رد درخواست متقاضی اقدام می شود.
نحوه بازپرداخت تسهیلات چگونه است؟

برپایه این گزارش، تسهیلات 70 میلیون تومانی در تهران با بازپرداخت پنج ساله و نرخ سود 13 درصد به واجدان شرایط داده 
می شود که رقم اقساط آن ماهانه یک میلیون و 592 هزار و 700 تومان خواهد بود.

همچنین تسهیلات 40 میلیون تومانی متقاضیان هشت کلان شهر کرج، قم، اصفهان، شیراز، تبریز، مشهد، کرمانشاه و اهواز با 
نرخ سود 13 درصد و بازپرداخت سه ساله اعطا می شود که در این صورت مبلغ اقساط آن، یک میلیون و 347 هزار و 750 تومان 
خواهد بود. رقم اقساط تسهیلات 25 میلیون تومانی به مستاجران سایر شهرها که با نرخ سود 13 درصد و بازپرداخت سه ساله 

اعطا می شود، 842 هزار و 348 تومان برآورد می شود.

نایب رییس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی گفت: از ابتدای سال تا کنون افزایش قیمتی نداشتیم و این روند فعلا 
ادامه دارد. علت عدم افزایش قیمت نیز رکود است، زمانی افزایش قیمت رخ می دهد که برای خرید یک کالا تقاضا 
وجود داشته باشد. نبود تقاضا به حدی است که در کارخانه ها و انبار بنکداران انباشت کالا وجود دارد، در این شرایط 

افزایش قیمت معنا ندارد.
محمد حسین اسلامیان در گفت وگویی در مورد وضعیت بازار لوازم خانگی اظهار کرد: بازار لوازم خانگی هیچ تغییر 
خاصی نکرده و هنوز در رکود است. علت اصلی این رکود نیز کاهش شدید تقاضا بوده که حاصل کاهش قدرت خرید 

مردم و گرانی کالاها است.
وی در پاسخ به سوالی در مورد واکنش بازار به انتخابات ریاست جمهوری گفت: مردم باید پیامدهای انتخابات را ببینند، 
اینکه سیاست های کلی به چه صورتی خواهد بود و چه اتفاقی خواهد افتاد و تاثیر آن بر قیمت ارز به چه شکلی خواهد 
بود. اینکه مصرف کنندگان این موارد را حس کنند زمان می برد، اقدامات دولت جدید اگر در راستای حمایت از تولید 

باشد حتی در طی 5 یا 6 ماه هم می تواند تاثیر خود بر بازار را بگذارد.
اسلامیان همچنین با اشاره به وضعیت قیمت  لوازم خانگی تصریح کرد: از ابتدای سال تا کنون افزایش قیمتی 
نداشتیم و این روند فعلا ادامه دارد. علت عدم افزایش قیمت نیز رکود است، زمانی افزایش قیمت رخ می دهد که برای 
خرید یک کالا تقاضا وجود داشته باشد. نبود تقاضا به حدی است که در کارخانه ها و انبار بنکداران انباشت کالا وجود 

دارد، در این شرایط افزایش قیمت معنا ندارد.
وی افزود: با توجه به افزایش هزینه های تولید پیش بینی می شد زمانی که انبار کارخانه ها از کالاهای قبلی خالی شود، 
افزایش قیمت رخ دهد. اما در سطح کارخانه، بنکداری و بازار کالا به میزان زیاد وجود دارد اما تقاضایی وجود ندارد. 
بنابراین در این شرایط تولیدکننده اقدام به تولید محصول جدید نمی کند، البته تولید کاهش پیدا نکرده اما اگر کمبود 
تقاضا ادامه پیدا کند دیگر تولید توجیهی ندارد. بقای تولیدکننده زمانی است که کالای او از کارخانه خارج و به دست 

مصرف کننده نهایی برسد اگر چنین اتفاقی رخ ندهد دیگر تولید معنا ندارد.
نایب رییس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی خاطرنشان ساخت: می توان گفت نزدیک به نه ماه است که تقاضایی 
برای لوازم خانگی وجود ندارد. با وجود اینکه سال گذشته شیوع کرونا را داشتیم اما نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
نزدیک به 50 درصد کاهش تقاضا داشته ایم علت آن نیز سیر صعودی نرخ ارز بود، این سیر صعودی باعث شد که آن 
زمان حتی کسانی که در آینده نیاز به کالا داشتند اقدام به خرید کالا کنند. ولی امروز با توجه به ثابت بودن نرخ ارز کسی 

نیاز به این نمی بیند که از قبل کالای خود را بخرد.
وی در ادامه بیان کرد: اگر همه فاکتورها مطلوب و مثبت باشد قیمت ها در همین سطح باقی می ماند و نهایتا افزایش 
قیمتی نخواهیم داشت. زمانی که یک دولت جدید روی کار می آید قطع به یقین تلاش و پشتکار بیشتری نسبت به 

دولت های قبل دارد، بنابراین من خوشبین هستم که وضعیت بهتر شود.

معاون مسکن وزیر راه و شهرسازی ::

زنان مجرد بالای ۳۵ سال وام اجاره دریافت می کنند
نایب رییس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی:

انبارها پر از لوازم خانگی است

معاون هماهنگی امور اقتصادی وزیر کشور:

۱۷۹۳ واحد تولیدی کشور 
در تملک ۱۶ بانک است

معاون هماهنگی امور اقتصادی وزیر کشور گفت: یک هزار و 793 واحد تولیدی در 
استان های مختلف در تملک 16 بانک قرار دارند که 58 درصد این واحدها غیرفعال 

و مابقی فعال هستند. 
بابک دین پرست روز دوشنبه در نشست مشترک ستاد راهبردی اقتصاد مقاومتی 
و شورای گفت و گوی دولت و بخش خصوصی کردستان اظهار داشت: طبق برنامه 
ریزی انجام شده، در حال بررسی و جمع بندی پروژه های ملی و استانی هستیم تا 
افرادی که بعد از ما مسوول خدمت می شوند با چالشی مواجه نشوند و مسیر آن را 

ادامه دهند. 
وی با اشاره به این که طی پنچ سال اخیر به طور جدی به وضعیت واحدهای تملک 
شده بانک ها پرداختیم، افزود:  هفت مصوبه و دستور برای بهبود وضعیت واحدهای 

تملک شده گرفتیم و 10 جلسه به ان اختصاص دادیم. 
دین پرست افزود : طبق یکی از دستورالعمل های صادر شده، بانک ها موظف به 
فعال کردن واحدهای تملکی شدند و علاوه بر این جلوگیری از تعطیل شدن واحدهای 

تحت تملک بانک ها از دیگر دستورالعمل هایی است که بزودی ابلاغ می شود. 
وی به آیین نامه ساماندهی مبادلات مرزی در سه استان اذربایجان غربی، سیستان 
و بلوچستان و کردستان هم اشاره کرد و گفت: کمتر از یک درصد چهار هزار و 200 
میلیارد تومان سود مصوب تخفیف گمرکی در سه استان مورد استفاده قرار گرفته 

است. 
معاون هماهنگی امور اقتصادی وزیر کشور با بیان این که مشکلات استان ها در 
اجرای این آیین نامه تقریبا یکسان است، افزود: از شهریور سال گذشته اجرای این 
آیین نامه آغاز شد و مرزنشینان روستاهای واقع در 20 کیلومتری مرز در این سه استان 
می توانند اقدام به واردات 800 قلم کالا که ورود آنها از سایر مرزها ممنوع است، کنند. 
دین پرست اضافه کرد: کولبرانی که دارای سه سال اقامت در این روستاها هستند 

می توانند از تخفیف سود بازرگانی بهره مند شوند و اقدام به واردات کنند. 
وی با بیان اینکه استان های سیستان و بلوچستان و آذربایجان غربی نتوانستند از 
این تخفیف بهره مند شوند، یادآور شد: سال گذشته تنها 31 میلیارد تومان تخفیف 
گمرکی توسط مرزنشینان استفاده شده که کمتر از یک درصد سود مصوب شده 

است.

رییس سازمان بورس و اوراق بهادار مطرح کرد :

۳۰۰ هزار میلیارد تومان پول پارک شده 
در صندوق های با درآمد ثابت

را  خود  سهام  که  کسانی  داشت:  اظهار  بهادار  اوراق  و  بورس  سازمان  رییس 
می فروشند، برای مدت موقتی پول خود را به صندوق با درآمد ثابت منتقل می کنند تا 
موقعیت بهتری برای خرید سهام پیدا کنند و رقمی که در حال حاضر در این صندوق 
وجود دارد حدود 300 هزار میلیارد تومان است اما اینکه چقدر از این رقم تبدیل به 

سهام شود به طور مستقیم به شرایط بازار سرمایه بستگی دارد.
محمدعلی دهقان دهنوی در گفت وگویی درباره میزان پول های پارک شده در بازار 
سرمایه و احتمال تبدیل آن به سهام اظهار داشت: باید توجه داشته باشیم که پول 
پارک شده یک واژه بسیار عمومی است و پول می تواند در محل های مختلفی منتظر 

ورود به بازار سرمایه باشد.
وی ادامه داد: در حال حاضر عمده پول ها در دو محل تمرکز دارد و بخش قابل 
توجهی از پول های پارک شده، مانده حساب سهامداران در نزد کارگزاری ها است 
که این پول ها نزدیک ترین پول برای تبدیل شدن به سهام هستند و همواره یک مانده 
قابل توجهی در این حساب ها وجود دارد که البته به دلیل سیال بودن آن قابل تخمین 
نیست. رییس سازمان بورس و اوراق بهادار افزود: همچنین بخش قابل توجه دیگری 

از این پول ها، در صندوق های با درآمد ثابت پارک شده است.
دهقان دهنوی با بیان اینکه پول های حاضر در صندوق با درآمدهای ثابت هم بسته 
به شرایط می تواند قالب سهام وارد بازار سرمایه شود، اظهار داشت: کسانی که سهام 
خود را می فروشند، برای مدت موقتی پول خود را به صندوق با درآمد ثابت منتقل 
می کنند تا موقعیت بهتری برای خرید سهام پیدا کنند و رقمی که در حال حاضر در 
این صندوق وجود دارد حدود 300 هزار میلیارد تومان است اما اینکه چقدر از این رقم 

تبدیل به سهام شود به طور مستقیم به شرایط بازار سرمایه بستگی دارد.
وی گفت: البته باید توجه داشته باشیم، پول هایی که نزد حساب های مردم در قالب 
پس انداز وجود دارد، آنها هم به نوعی پول پارک شده محسوب می شود و در مجموع 
سپرده گذاری های کشور به چند هزار هزار میلیارد تومان می رسد که می تواند به سهام 

تبدیل و در هر زمان به بازار سرمایه منتقل شوند.       

وزیر صنعت، معدن و تجارت  خبرداد:

افزایش ۹ درصدی واحدهای فعال در 
شهرک های صنعتی 

وزیر صنعت، معدن و تجارت از کاهش 13 درصدی واحدهای تولیدی و صنعتی 
غیرفعال و افزایش 9 درصدی واحدهای فعال در شهرک های صنعتی در سال 99 خبر 
داد و گفت: به زودی مراکز تسهیل گری کسب وکارها در پنج استان کشور به صورت 

آزمایشی ایجاد می شود.
علیرضا رزم حسینی  در نهمین جلسه شورای هماهنگی امور صنایع و فناوری 
پیشرفته وزارت صنعت با تاکید بر لزوم بهبود فضای کسب و کار و رفع موانع تولید در 
سال مزین به شعار »تولید؛ مانع زدایی ها، پشتیبانی ها« اظهار داشت: ایجاد مراکز 
تسهیل گری کسب وکارها در جلوگیری از اتلاف وقت سرمایه گذاران و تسریع در 

راه اندازی واحدهای تولیدی و صنعتی موثر واقع خواهد شد.
وی افزود: سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران به زودی در پنج 
استان کشور مراکز تسهیل گری کسب وکارها را به صورت نمونه ایجاد و ارائه خدمات 

به متقاضیان را آغاز می کند.
وزیر صنعت، معدن و تجارت درباره مهمترین اقدامات انجام شده برای راه اندازی 
مجدد واحدهای غیرفعال، گفت: 24 درصد از واحدهای فعال شده از طریق واگذاری 
کامل توسط مالک اصلی به سرمایه گذار جدید، 18 درصد از طریق مشارکت با سرمایه 

گذار جدید و 16 درصد هم از طریق تامین مواد اولیه، مجددا راه اندازی شده است.
به گزارش ایرنا، پارسال یک هزار و 557 واحد راکد در شهرک های صنعتی کشور 
به چرخه تولید بازگشت. امسال احیای یک هزار و 600 واحد راکد در شهرک های 

صنعتی و واحدهای در تملک بانک ها، برنامه ریزی شده است.

رئیس سازمان چای کشور خبرداد:

خریداری ۵۸ هزار و ۶۱۰ تن برگ سبز 
چای از چایکاران

301 میلیارد تومان معادل 84 درصد از مطالبات چایکاران تاکنون پرداخت شده 
است.

رئیس سازمان چای کشور با اعلام این مطلب گفت: تاکنون نزدیک به 58 هزار و 
610 تن برگ سبز چای به ارزش 371 میلیارد تومان خرید تضمینی شده است.

حبیب جهانساز افزود: از حدود 58 هزار و 610 تن برگ سبز چای خریداری شده، 
نزدیک به 47 هزار و 609 تن معادل 82 درصد برگ سبز درجه یک و 10 هزار و 961 

تن معادل 18 درصد برگ سبز درجه دو است.
وی اضافه کرد: خرید تضمینی برگ سبز چای از دوم اردیبهشت ماه امسال آغاز 

شده و تا مهر ماه در قالب سه فصل و چهار چین ادامه خواهد داشت.
جهانساز با بیان این که در چین اول 55 هزار تن برگ سبز چای از باغات برداشت 

شده است، گفت: 13 هزار و 187 تن چای خشک تاکنون تولید شده است.
وی پیش بینی کرد که در چین دوم حدود 45 تا 50 هزار تن برگ چای سبز از باغات 
برداشت شود. رئیس سازمان چای کشور وضعیت چین دوم برگ سبز چای را به لحاظ 
کمی و کیفی خوب ارزیابی کرد و اذعان داشت: امسال نسبت به مدت مشابه سال 

قبل 6 درصد افزایش تولید داریم.

 رییس کمیسیون معادن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی ایران اظهار داشت: 
آب یکی از مهم ترین و حیاتی ترین فاکتورهای بخش معدن و زنجیره معدنی 
در کشور است، اگر آب وجود نداشته باشد استحصال مواد معدنی هم صورت 
نخواهد گرفت و این موضوع ضربه زیادی را به بخش معدن و توسعه آن خواهد 

زد.
بهرام شکوری در گفت وگویی در مورد تاثیر خشکسالی بر حوزه معدن کشور 
اظهار کرد: مسلما خشکسالی روی زنجیره مواد معدنی تاثیرگذار است. یکی از 
حیاتی ترین مسائل ما موضوع آب است، چون در تولید کاتد، فولاد، کنسانتره، 
گندله و... نیاز زیادی به آب وجود دارد. در حوزه معدن کاری نیز به همین صورت 

است.
وی افزود: آب یکی از مهم ترین و حیاتی ترین فاکتورهای بخش معدن و زنجیره 
معدنی در کشور است، اگر آب وجود نداشته باشد استحصال مواد معدنی هم 
صورت نخواهد گرفت و این موضوع ضربه زیادی را به بخش معدن و توسعه آن 

خواهد زد. 
وی افزود: بنابراین آب تاثیر بسیار زیادی در معادن دارد، میزان تاثیر آن نیز 
بستگی به میزان مشکل آب است. اگر واقعا نتوانیم آب بخش صنعت و معدن را 

تامین کنیم، بخش زیادی از تولید و صادرات کشور دچار مشکل می شود. بخش 
عمده ای از صادرات کشور در حوزه صادرات غیرنفتی متعلق به بخش صنعت 
و معدن کشور است. فولاد 9 میلیارد دلار از صادرات کشور سهم داشته و مس 
نزدیک به 1 میلیارد دلار صادرات دارد. در صورتی که نتوان آب معادن را تامین 

کرد همه این ارزآوری ها دچار مشکل می شود.
شکوری با انتقاد از عدم مدیریت صحیح آب در بخش کشاورزی گفت: به نظر 
می رسد کشور باید یک فکر اساسی برای مشکل آب کند. بزرگترین مشکلی که 
ما در رابطه با آب داریم موضوع هدررفت آب در بخش کشاورزی است. از میان 
مصرف آب در کشور سهم بخش کشاورزی 92 درصد، 2 درصد بخش صنعت و 

معدن و 6 درصد سهم بخش شرب و خانگی است. 
وی اضافه کرد: اگر صنعت 100 درصد هم آب مصرف نکند تنها می تواند 2 
درصد تاثیر بگذارد. اگر مردم نه آب بخورند و نه برای هیچ یک از مصارف خود 
آب مصرف کنند بازهم فقط 6 درصد اثر خواهد داشت. در حالی که سهم بخش 

کشاورزی 92 درصد است. 
رییس کمیسیون معادن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی ایران تصریح کرد: باید 
شیوه مصرف آب و الگوی کشت در کشاورزی تغییر کند. کشوری که کم آب 

است چرا باید هندوانه و خربزه تولید و صادر کند؟ کل صادرات هندوانه کشور به 
100 میلیون دلار نمی رسد ولی در عین حال این میزان آب مصرف می کند. اگر 
ما بتوانیم این آب را در بخش صنعت مصرف کنیم برای کشور صرفه اقتصادی 
و اشتغال بیشتری ایجاد می کند. اگر می خواهیم صنعت و معدن ما بهبود پیدا 
کند به نظر می رسد اولین کاری که باید انجام دهیم این است که کشاورزی 
کشور را از لحاظ الگوی کشت و سیستم آبیاری اصلاح کنیم. کشت محصولات 

کشاورزی را باید از کشت غرقابی خارج کنیم که صرفه بیشتری ایجاد کند. 
وی با اشاره به صرفه جویی های صورت گرفته در بخش صنعت بیان کرد: 
آگاهانه در مصرف آب صرفه جویی می کنند. بخش  مسلما مردم و صنعت 
عمده ای از آبی که در صنعت استفاده می شود، بازیافت شده و دوباره به چرخه 
تولید بازمی گردد. اما حتی اگر 50 درصد آبی که صنعت مصرف می کند هم 
بازیافت شود و به چرخه تولید بازگردد تاثیر زیادی نخواهد گذاشت. ولی اگر 
بتوانیم از هدررفت آب در بخش کشاورزی که 92 درصد مصرف دارد جلوگیری 
کنیم به نظر می رسد که بتوان مشکل بی آبی را در کشور کنترل کرد. مشکل 
اصلی را ما در کمبود آب نداریم بلکه در مدیریت منابع آبی داریم اگر مدیریت آب 

اصلاح شود به نظر می رسد مشکل کمتری با کمبود آب داشته باشیم.

رئیس کمیسیون معادن اتاق بازرگانی ایران مطرح کرد:

افزایش ارزآوری کشور در گرو رونق بخش صنعت و معدن

یک کارشناس بازار سرمایه گفت: اولویت شخص رییس جمهوری حمایت از 
تولید و کاهش مالیات است، شاخص تولید شاخص بورس محسوب می شود 
به همین علت با توجه به اقداماتی که جزو برنامه های وی قرار گرفته است بورس 

به رویه مثبت باز می گردد.
مصطفی صفاری با اشاره به نتایج انتخابات ریاست جمهوری ایران و تاثیر 
آن بر معاملات بورس اشاره کرد و افزود: با مشخص شدن نتیجه انتخابات 
ریاست جمهوری ایران و اعلام فرد منتخب مردم شاهد بهبود نتیجه معاملات 
بازار بودیم، اصمینان برای بهبود معاملات بورس و وزارت اقتصاد و دارایی جزو 
نخستین دستورات »حجت الاسلام والمسلمین رئیسی« بود که با انتخاب وی 

شاهد تاثیر این انتخاب بر بازار بودیم.
وی اظهار داشت: بورس جزو مهمترین اهداف رییس جمهوری منتخب است 

که این موضوع باعث ایجاد واکنش انتخاب وی در بازار سرمایه شد. 
صفاری ادامه داد: بازدید  »حجت الاسلام والمسلمین رئیسی« از تالار بورس 
نشان دهنده درجه اهمیت بورس برای رییس جمهوری منتخب و قرار گرفتن 

اولویت بهبود این بازار در دستور کار وی است.
این کارشناس بازار سرمایه تاکید کرد: براساس پیش بینی های صورت گرفته، 
همانگونه که از روز شنبه و از نخستین دقایق معاملات روند بازار صعودی بود با 

انتخاب وی امید به بازار باز می گردد.
 وی اظهار داشت: این انتظار نباید بین سهامداران ایجاد شود که بازار هر روز 
مثبت باشد و با ایجاد کوچکترین اصلاحی در بازار نسبت به عملکرد وی دچار 
شک و تردید شوند و سهامداران به سرعت سرمایه های خود را از بازار خارج 
کنند زیرا این موضوع به دلیل ورود هیجان و افزایش عرضه در بازار باعث ورود 
شاخص بورس به فاز منفی می شود و در آن زمان دوباره سرمایه گذاران ایجاد 

روند منفی در بازار را به رییس جمهوری نسبت دهند.
روند کلی بازار سهام مثبت است

صفاری با اشاره به اینکه روند کلی بازار مثبت است و خطری معاملات این 
بازار را تهدید نمی کند، گفت: ایجاد فاز منفی در شاخص بورس در چند روز 
گذشته هم ناشی از ریسک های انتخابات ریاست جمهوری بود که حال با 

اتمام انتخابات و مشخص شدن نتیجه آن می توان روند کلی بازار را صعودی 
پیش بینی کرد این روند بازار باعث شده تا امید به معاملات بورس بازگردد و روند 

بازار مثبت شود.
 به گفته این کارشناس بازار سرمایه، این موضوع باید مدنظر باشد که در 
میان صعود شاخص بورس در برخی از روزها شاهد روند نزولی شاخص بورس 

خواهیم بود.
وی به اولویت فعالیت رییس جمهوری منتخب اشاره کرد و افزود: اولویت وی 
حمایت از تولید و کاهش مالیات است، شاخص تولید شاخص بورس است به 
همین علت با توجه به اقداماتی که جزو برنامه های شخص رییس جمهوری قرار 

گرفته است بورس به رویه مثبت باز می گردد.
صفاری تاکید کرد: از این موضوع نباید غافل ماند که با توجه به پایان انتخابات 
اما ریسک های دیگری هم تهدیدکننده معاملات بورس هستند و باید در انتظار 
مشخص شدن کابینه رییس جمهوری بود و دید وضعیت امور خارجه و برجام 

به کدام سمت خواهد رفت.
این کارشناس بازار سرمایه تاکید کرد: سهامداران باید نسبت به این موضوع 
واقف باشند که هیچگونه ریسک داخلی تهدیدکننده معاملات بازار نیست و 
انتخاب  »حجت الاسلام والمسلمین رئیسی« می توانست بهترین گزینه برای 
انتخاب شخص رییس جمهوری باشد و به طور حتم این انتخاب باعث تداوم 

تاثیر مثبت بر  روند بازار خواهد شد.
وی روند معاملات بازار را مورد پیش بینی قرار داد و اظهار داشت: در نیمه 
دوم سال با استقرار رییس جمهوری، تعیین وزرا و اعلام سیاست های حمایت 
از تولید می توان شاهد رشد شاخص بورس باشیم و در آن زمان سرمایه گذاران 

می توانند بازدهی قابل توجهی را از این بازار کسب کنند.
صفاری به سهام برتر در بازار برای سرمایه گذاری اشاره کرد و ادامه داد: به طور 
حتم با درنظر گرفتن سیاست اقتصاد مقاومتی به عنوان سیاست بالادستی، 
سهامی که بازدهی صادراتی دارند در این بازار موفق تر خواهند بود و سهمی 

معقول برای سرمایه گذاری هستند.
افزایش جذابیت معاملات بورس با طرح مالیات بر عایدی سرمایه

این کارشناس بازار سرمایه گفت: با اعلام طرح مالیات بر عایدی سرمایه در 
بازارهایی مانند مسکن، خودرو و طلا و سکه، جذابیت سرمایه گذاری در بورس 
افزایش پیدا کرده است و می توان این پیش بینی را کرد که بازدهی بورس تا 

پایان سال بیشتر از دیگر بازارها خواهد بود.
وی سهامداران را مورد خطاب قرار داد و به آنها توصیه کرد: سهامداران باید 
این موضوع را مدنظر داشته باشند که اکنون همه چیز به نفع بازار سرمایه است 

و بهتر است در این بازار صبوری کنند.
صفاری خاطرنشان کرد: سهامداران در وضعیت فعلی بازار می توانند برای 
کاهش حد ضرر و زیان خود سهامی را که در اوج بازار و با قیمت بالاتر خریداری 
کرده اند اکنون دوباره با قیمتی بسیار پایین خرید کنند و با خرید جدید حد 
ضرر خود را کاهش دهند تا در نهایت از روند مثبت نیمه دوم سال استفاده 

کنند.

یک کارشناس بازار سرمایه اعلام کرد:

بهبود معاملات بازار بورس با مشخص شدن سیاست های دولت جدید

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک شماره 1956/746 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم )نیروگاه بلوار علیدوست نرسیده به ک 16 نبش خیابان کنار نقاشی اتومبیل ارژنگ روبروی ک 19( که بنام فریدون آقا زیارتی فرزند 

فضل الله میباشد در حال حاضر در جریان ثبت می باشد که به علت عدم رعایت ماده 67 آئین نامه قانون ثبت )عدم رعایت فواصل آگهی و روز تحدید حدود( تحدید حدود بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 15 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا بنا به تقاضای مالک به وارده 
2/2528– 1400/03/25 تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز شنبه مورخ 1400/4/19 ساعت 8/30 الی 12/30 ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین و مجاورین یا وکیل و یا نماینده قانونی می رساند که در روز و ساعت مقرر در آگهی 
در محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین و مجاورین طبق ماده 20 قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً طبق تبصره ماده واحده مصوب 73/2/25 معترضین ظرف 

مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند. )م الف 14097(
تاریخ انتشار آگهی: سه شنبه ۱۴۰۰/۰۴/۱
عباس پور حسنی حجت آبادی-رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
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سخنگوی وزارت امور خارجه با بیان اینکه بعید نیست دور بعدی 
مذاکرات دور پایانی باشد، گفت: به متن روشنی در همه مسائل 
رسیدیم و آنچه باقی مانده نیازمند تصمیم سیاسی از سوی همه 
طرف ها است. اگر این تصمیم سیاسی اخذ شود، می توان امیدوار 

بود که در دور پایانی مذاکرات هستیم. 
تبریک  با  خبری  نشست  در  دوشنبه  روز  خطیب زاده«  »سعید 
حضور  گفت:  جمهوری  ریاست  انتخابات  موفقیت آمیز  برگزاری 
مسئولانه و همدلانه ملت ایران پیام مهمی برای همه کسانی که به 
سرنوشت ایران دل بستند، داشت. به هموطنانی که به رغم مضایق 
و فشارها و اذیت و آزارها در خارج از کشور رای خود را دادند، تبریک 

عرض می کنم. به مقام معظم رهبری و مردم نیز تبریک می گویم. 
وی ادامه داد: کسب اعتماد ملت به رییس جمهور منتخب تبریک 
عرض می کنم. برای ایشان بهترین آرزوها را دارم و امیدوارم در تحقق 

خواست و اراده ملت موفق باشد.
رئیس مرکز دیپلماسی عمومی و رسانه ای وزارت امور خارجه با 
اشاره به تبریک  مقامات خارجی به رییسی اظهار داشت: در 48 
ساعت گذشته، 48 مقام ارشد بین المللی انتخاب رییس جمهور 
منتخب را تبریک گفتند که از این تعداد، 24 نفر رییس جمهور 
ارشد  و 18 شخصیت  پارلمان  رییس  بوده، چهار  رییس دولت  و 

بین المللی بودند. 
به متن روشنی در همه مسائل رسیدیم 

خطیب زاده در ادامه به تحولات سیاست خارجی در یک هفته 
گذشته، از جمله سفر علی اصغر خاجی به یمن، مذاکرات هسته ای 

در وین و سفر ظریف به آنتالیا پرداخت.
وی در پاسخ به سوال ایرنا مبنی بر اینکه آیا توافق برای احیای 
برجام به دولت بعدی ایران موکول شده است، تصریح کرد: از این 
گمانه زنی ها کم نبوده است. این گزارش ها تایید نمی شود و نزدیک 
به واقعیت نیست. در همه هیات ها بدون فوت وقت مذاکرات انجام 

شد و کسی احساس نکرد که وقت زیادی در وین نگذاشته است.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی با تاکید بر اینکه سیاست ایران 
بیاندازد،  تاخیر  به  را  امکان رفع تحریم ها  و نیست که  نبوده  این 
خاطرنشان کرد: این سیاست رهبری است و هیات مذاکره کننده آن 
را ادامه داده است. بعید نیست دور بعدی، دور پایانی مذاکرات باشد. 

باید دید طرف های مقابل تصمیم شان را می گیرند یا خیر.
خطیبب زاده در پاسخ به این سوال که امکان توافق در همین دولت 
وجود دارد، ابراز داشت: دیپلمات ها خوشبین هستند ولی برای 
قضاوت زود است. باید دید آیا تصمیم های سیاسی در همه طرف ها 
گرفته می شود یا خیر. متن فاقد ابهام است یعنی به متن روشنی در 
همه مسائل رسیدیم. آنچه باقی مانده نیازمند تصمیم سیاسی از 

سوی همه طرف ها است. 
وی ادامه داد: اگر این تصمیم سیاسی اخذ شود، می توان امیدوار 
بود که در دور پایانی مذاکرات هستیم. عراقچی در تهران است و 

گزارش های خود را خواهد داد.
این دیپلمات ارشد درباره اظهارات اخیر جیک سالیوان مشاور 
امنیت ملی آمریکا بیان کرد: هم ایشان و هم همگان می دانند ایران 
سیاست واحدی داشته است. برجام به سختی مذاکره شد و به امضا 
رسید. هیچ گاه برجام جدیدی مذاکره نخواهد شد. اگر کسی از 
ماهیت صلح آمیز برجام مطمئن شود، باید به تعهداتش در برجام 
عمل کند. اگر آنها می خواهند مطمئن شوند، آنها باید به برجام 

بازگشته و قطعنامه 2231 را دیگر نقض نکنند.
ایران هیچ گاه وصول به توافق را منوط به افراد نکرده است 

خطیب زاده در پاسخ به سوال دیگری درباره جلسه اخیر سازمان 
بین المللی هواپیمایی)ایکائو( یادآور شد: شورای مشورتی ایکائو 
دادگاه نیست و موضوعات فنی مطرح می شود. ایران گزارش فنی 
خود را قبلا داده بود و به ابهامات پاسخ داد. در این جلسه نیز  به 

اتهاماتی که کانادا مطرح کرد پاسخ دادیم. 

خطیب زاده در پاسخ به این سوال که آیا توافق درباره احیای برجام 
منوط به خروج افراد از لیست تحریم ها شده است، عنوان کرد: این 
گزارش ها دقیق نیست. ایران هیچ گاه وصول به توافق را منوط به 
افراد نکرده است. احیای برجام منوط به رفع تمامی تحریم ها است 
که در برجام پیش بینی شده است. ما نه کمتر از برجام و نه بیشتر از 

برجام رضایت نخواهیم داد.
به گفته سخنگوی وزارت امور خارجه، آمریکا یک بار به وضوح 
فریاد زده که تا چه میزان به حقوق بین الملل پایبند نیست و نشان 
داده از کوچکترین جزییات برای عدم تعهداتش سوءاستفاده کرده 

است.
رییسی صدای عاقله نظام است 

خطیب زاده در پاسخ به سوالی درباره درباره سیاست های دولت 
جدید درباره برجام و رویکرد رسانه های صهیونیستی در این زمینه 
تصریح کرد: رویه رسانه های صهیونیستی شناخته شده است. آنها 
جز تخریب منتخبین ملت کار دیگری ندارند. فرقی هم ندارد چه 

کسی باشد، رویه آنها یکسان است. 
حضور  مختلف  پست های  در  سال ها  رییسی  کرد:  اضافه  وی 
ایشان  بودند.  امنیت  عالی  شورای  در  سال ها  ایشان  داشتند. 
صدای عاقله نظام هستند. این گزارش ها بیشتر برای مشوه کردن 
تصویر ایران در خارج از کشور است. همه به زودی خواهند دید 
سیاست های ایران در چه مسیری مثل همکاری های اصولی و در 

تعامل ادامه خواهد یافت. 
سخنگوی دستگاه دیپلماسی در پاسخ به این سوال که آیا ایران 
از آمریکا تضمینی درخواست کرده است؟ خاطرنشان کرد: اصل 
موضوع درست است. در مورد جزییات در فضای عمومی نمی توان 
صحبت کرد. آمریکا یک بار در دوران ترامپ نشان داد گردن کشانه 
می تواند منافع کشورها را نادیده بگیرد. باید تضمینی در این باره 

بدهند. کم و کیف آن را بعدا خواهیم گفت.

کمیته تطبیق درباره برجام تشکیل شده است
خطیب زاده درباره تشکیل کمیته تطبیق درباره موضوع برجام 
از  قبل  آن  اولین جلسه  تایید می شود.  این مسئله  داشت:  ابراز 
سفر عراقچی برگزار شد و اکنون که ایشان برگشتند، احتمالا این 
جلسات برگزار شود. این کمیته، یک روال مشخص طبیعی سازوکار 
در داخل ایران است.  به گفته این دیپلمات ارشد، شورای عالی 
امنیت ملی تصمیم گرفته این کمیته باشد و بعد براساس گزارش 
آنها تصمیم گیری خواهد شد. اعضای آن از مجلس، دولت و شورای 
عالی امنیت ملی هستند. تطبیق در مورد جزییات توافق در آنجا 
انجام می شود. وی در پاسخ به سوالی درباره اظهارات ظریف درباره 
آمادگی ایران برای اعزام سفیر به ریاض بیان کرد: آنچه گفته شده 
جدید نیست. ایشان چندین سال است که این موضوع را می گویند. 
دست ما چندین سال است که برای بازگشت عربستان به منطقه 
دراز بوده است. نسبت به گفت وگوها با عربستان درباره موضوهات 
امیدوارم  و  هستیم  متعهد  بین المللی  و  منطقه ای  دوجانبه، 

گفت وگوها به نتیجه ملموسی برای برقراری روابط بینجامد.
تصویرسازی های دشمنان اجاره ای شباهتی به ملت ایران ندارد

خطیب زاده درباره اظهارات رافائل گروسی درباره دسترسی های 
آژانس یادآور شد: تمامی دسترسی های فراپادمانی متوقف شده ولی 
آنها دسترسی های پادمانی را دارند. اگر به توافقی برسیم، دوربین ها 
و فیلم هایی که ضبط شده، مجدد در اختیار آژانس قرار می گیرد و 
عملا توقفی به این معنا نبوده است، ولی اگر تصمیم دیگری گرفته 

شود آن وقت به این معنا خواهد بود.
بیرمنگام  در  ایرانی  رای دهندگان  به  حملات  برخی  درباره  وی 
انگلیس عنوان کرد: موجب تاسف است که در برخی از کشورهای 
اروپایی و آمریکا کم و کاستی هایی از سوی مدعیان حقوق بشر 
و دموکراسی داشته و داریم. یادداشت هایی به آنها دادیم. سفیر 
انگلیس نیز در این باره احضار شد. پیگیری های حقوقی ادامه 

خواهد داشت.
سخنگوی وزارت امور خارجه ادامه داد: تصویرسازی های دشمنان 
اجاره ای هیچ شباهتی به ملت ایران ندارد. ملت ایران همان کسانی 
مطرح  منطقی  و  روشن  شکل  به  را  خود  اعتراضات  که  هستند 

می کنند.
سیاست های ایران در سطوح عالی اتخاذ می شود 

خطیب زاده درباره تعطیلی نیروگاه بوشهر اظهار داشت: پرتال 
بوشهر از قبل اعلام کرده بود برای رفع ایرادات فنی چند روزی 
نیروگاه از مدار خارج می شود. از قبل هم به وزارت نیرو اعلام شده 

بود. مرسوم است سالی یکی، دو بار رسیدگی های فنی انجام شود.
وی درباره تغییر سیاست های ایران با رییس جمهور شدن رییسی 
تصریح کرد: رییسی ساعت دو عصر امروز، گفت وگویی با رسانه ها 
دارند و پاسخ هایتان را از زبان ایشان خواهید شنید. سیاست های 
ایران در حوزه های مختلف در سطوح عالیه تصمیم گیری می شود 

که نشاندهنده استمرار سیاست ها است.
سخنگوی وزارت امور خارجه درباره ادعای رویترز مبنی بر هشدار 
دیپلمات های اروپایی درباره طولانی شدن مذاکرات وین خاطرنشان 
کرد: اروپایی ها بهتر است به تعهداتشان برگردند. توصیه جدی به 
طرف های اروپایی این است که سازنده بودن خود را در مذاکرات 
با اجرای حداقلی از تعهدات شان همراه کنند. به نظر می آید اروپا 
همچنان در بی عملی مطلق به سر می برد و منتظر است ببیند در 

وین چه اتفاقی می افتد تا حتی برخی از تعهداتش را انجام دهد.
خطیب زاده با بیان اینکه اجازه نخواهیم داد مذاکرات فرسایشی 
شود، ابراز داشت: اجازه نخواهیم داد وقت و انرژی ملت بیهود به 
بازی گرفته شود و در عین حال اجازه نخواهیم داد جزییات بدون 
توافق باقی بماند. جزییات به اندازه کلیات برای ما مهم است. هیچ 
توافقی حاصل نمی شود مگر این که درباره همه چیز توافق حاصل 

شود.

سخنگوی وزارت امور خارجه: 

بعید نیست دور بعدی مذاکرات وین دور پایانی باشد

رییس جمهوری منتخب گفت: پیام حضور مردم در انتخابات 28 خرداد، پیام وحدت و 
انسجام ملی و ضرورت تغییر در وضعیت و شرایط اقتصادی و زندگی آنها بود. 

حجت الاسلام والمسلمین »سید ابراهیم رییسی« روز دوشنبه در نشست خبری با 
خبرنگاران با تبریک میلاد امام رضا )ع( گفت: دهه کرامت را به ملت بزرگ ایران تبریک 
و تهنیت دارم. از خبرنگاران، مدیران مطبوعات و رسانه های داخلی و خارجی تشکر 
می کنم. حماسه بزرگ 28 خرداد امسال جلوه ای از حضور با اراده مردم شکل گرفت که 

پیام مهمی برای همه جهانیان داشت. 
وی در این نشست که با حضور 1٩٨ نماینده از ٨٨ رسانه داخلی و 1٨٢ نماینده از 
113 رسانه خارجی برگزار شد، با بیان اینکه حضور با معنا و گسترده مردم علیرغم شرایط 
کرونایی انجام شد، اظهار داشت: حضور گسترده مردم علیرغم جنگ روانی دشمنان 
انجام شد. مردم ساعت ها پای صندوق رای حضور داشتند و علیرغم برخی گله مندی ها 

و شرایط اقتصادی حضور داشتند. 
رییس جمهور منتخب در تشریح پیام حضور مردم در انتخابات تصریح کرد: این حضور 
پیام های مختلفی داشت. یک پیام وحدت و انسجام ملی بود. پیام ملت ایران پیام 
ضرورت تغییر در وضعیت و شرایط اقتصادی و زندگی آنها بود. پیام ملت ایران پیام مبارزه 

با فساد، فقر، تبعیض و در یک کلمه اجرای عدالت در تمام شئون زندگی مردم بود.
وضعیت و شرایط به نفع مردم تغییر خواهد کرد

اسلامی  انقلاب  ارزش های  بر  پافشاری  مردم،  حضور  پیام  اینکه  بیان  با  رییسی 
بود، خاطرنشان کرد: پیام این حضور تداوم راه امام خمینی و شهدا به ویژه شهید عزیز و 
سردار دل ها، قاسم سلیمانی بود. این پیام را ملت ایران با وفاداری با خون شهدا، مبانی 
انقلاب اسلامی و در لبیک گفتن به ندای رهبر انقلاب اسلامی داشتند. این پیام برای 
دولت مردمی و همه مدیران و مسئولانی که به نام دولت خدمتگذار مردم خواهند بود، 

باید شنیده شود.
وی با تاکید بر اینکه به این عهدی که با مردم بستیم، باید به آن وفادار ماند، ابراز 
داشت: وفاداری به این عهد، آن است که با همه وجود، تلاش برای خدمتگذاری مردم 
و رفع مشکلات پیشرو و باز کردن گره ها باشد. اطمینان داریم با توکل بر خدا، اعتماد به 
داشته های ملت ایران و نیروهای انسانی متراکم به ویژه جوانان و با ذخایر ارزشمندی 
که کشور از آن برخوردار است، ان شاالله شرایط به نفع مردم و گشایش در زندگی مردم 

تغییر می کند.
کرد:  بیان  خود  داخلی  سیاست  اولویت های  تشریح  در  منتخب  رییس جمهور 
اولویت های ما در این دولت بهبود وضعیت کسب و کار و بهبود شرایط و وضعیت معیشت 
مردم خواهد بود. بهبود شرایط در دولت در نظام اداری کارامد رقم زده خواهد شد و باید 

از بروکراسی که بعضا مانع بسیاری از اقدامات تحولی در کشور می شود، پایان داد.
رییسی با بیان اینکه یک نظام اداری کارامد، سالم و قانونمداری توسط نیروهای کارامد 
انقلابی و فسادستیز در کشور شکل می گیرد، یادآور شد: در این چهل ساله شاهد 
زحمات بسیار، تلاش ها و اقداماتی برای توسعه یافتگی در کشور بودیم. علیرغم زحماتی 
که در دولت ها کشیدند و علیرغم تلاش های انجام شده در برخی از حوزه ها به جایگاه 

بسیار عالی و قله ها دست یافتیم. 
بسترهای فسادزا را اصلاح می کنم

وی افزود: در برخی از حوزه ها به خاطر سوءمدیریت ها، کم توجهی و عدم توجه به 
داشته های داخلی و نیروی کارامد جوان که می تواند منشاء تحولات شود، از جمله در 

جهت اجرای عدالت مشکلاتی داریم.
رییس جمهوری منتخب همچنین در خصوص مشکلات معیشتی و اصلی ترین برنامه 
دولت در این زمینه گفت: در روز آغاز کار دولت اعلام خواهیم کرد باید به تمام بسترهای 
فسادزا و بسترهایی که ایجاد رانت می کند، خاتمه داده و این سازوکارها توسط دولت 
اصلاح شود اولین اقدام توجه به مساله اشتغال و مسکن مردم است که دست اندرکاران 

باید حضوری فعال با مشارکت مردم داشته باشند.
رییسی در پاسخ به سوالی درباره چه پیامی برای امریکا و اروپا دارید؟گفت: تاکیدم به 

آمریکا این است که به برجام برگردید و به تعهدات عمل کنید مطالبه مردم ایران این است 
که به تعهدات خود عمل کنید. 

وی در پاسخ به سوالی درباره رفع فشارهای تولید گفت: ما در دولت محور کارمان 
مدیریت تولید است. نقدینگی در کشور باید مدیریت شده و به سمت تولید برود، ما تولید 
را پرجاذبه و اقدامات اقتصادی غیر مولد را بی جاذبه خواهیم کرد دولت برنامه ای در 

جهت این که تولید رونق یابد به کار می آید
رییس جمهوری ادامه داد: در این دوره مدیریت دولت ایجاد تحول است و محور تحول 
هم اجرای عدالت است. در این زمینه در بستر گام دوم انقلاب اسلامی و حتما به همه 
اسناد بالادستی یعنی قانون اساسی جمهوری اسلامی، سیاست های مصوب نظام، 

برنامه های توسعه توجه خواهد شد.
رییسی افزود: ما در آستانه تشکیل دولت جدید برنامه توسعه هفتم را با همکاری مجمع 

تشخیص مصلحت نظام و مجلس دنبال خواهیم کرد.
امیدواریم امید و اعتماد به مردم بازگردد 

شرایط،  بهبود  جهت  در  ما  اقدامات  امیدواریم  گفت:  منتخب  جمهوری  رییس 
گره گشایی جدی از زندگی مردم کند و امید را به مردم بازگرداند و اعتمادی که به دلایلی 
مخدوش شده، به مردم و جوانان عزیزمان برگردد، به نحوی که احساس همگان این 

باشد که دولت، دولت امیدآفرین و اعتمادساز است.
رییسی خاطرنشان کرد: دولت مربوط به یک جریان خاص و جناح خاص نخواهد بود، 
دولت و مدیران همکار با دولت در سراسر کشور کسانی هستند که وطن دوست هستند 
و دغدغه مردم و انقلاب را دارند و دغدغه آنها رفع مشکلات و معیشت مردم است. آنها در 
سراسر کشور و جای جای کشور همکاران ما خواهند بود. هر کسی دلش برای مردم و 

انقلاب بتپد او همکار ما در جای جای کشور خواهد بود.
اولین اقدام دولت ما اشتغال و مسکن است

رئیسی در پاسخ به این سوال که مهمترین و با اولویت ترین سیاست دولت او در حوزه 
معیشتی چیست و اولین دستوری که در روز اول کاری دولت برای حل این مشکلات 
صادر خواهد کرد کدام است، گفت: ان شاءالله در روز آغاز کار دولت، ما اعلام خواهیم 
کرد که تمام بسترهای فسادزا و بسترهایی که ایجاد رانت می کنند باید خاتمه پیدا کند. 
یعنی تمام دستگاه های اداری موظفند زمینه های فساد و رانت خواری در کشور را از بین 

ببرند و این سازوکارها توسط دولت اصلاح می شود.
وی افزود: اولین اقدامی که خواهیم کرد مسئله توجه به وضعیت اشتغال و مسکن 
مردم خواهد بود و دست اندرکاران این حوزه در بخش های مختلف باید حضوری فعال با 

مشارکت مردم عزیز داشته باشند.
 سیاست خارجی ما به برجام محدود نخواهد شد

رییس جمهوری منتخب درباره سیاست خارجی گفت: در بعد سیاست خارجی، باید 
دنیا بداند که وضعیت با این حضور حماسه ساز مردم عزیز تغییر کرده و این وضعیت و 
شرایط جدید پیش روی دنیاست و باید در سیاست خارجی و وضعیت و شرایط بدانند 
که تا امروز فشار حداکثری بر مردم کارساز نشده است بنابر این باید تجدیدنظر کنند و 

برگردند.
رییسی خاطرنشان کرد: ملت ما نشان داده است که در مقابل فشارها مقاومت و 
ایستادگی دارد و باید بدانند که سیاست خارجی دولت ما از برجام شروع نمی شود و به 
برجام هم محدود نخواهد شد. ما تعامل را با همه دنیا و با همه کشورهای دنیا به عنوان 

یک اصل، تعاملی گسترده و متوازن را در سیاست خارجی دنبال خواهیم کرد.
وی با اشاره به مذاکرات وین برای احیای برجام گفت: هر مذاکره ای که منافع ملی 
در آن تضمین شود این مذاکره حتما مورد حمایت خواهد بود اما ما وضعیت اقتصادی 
و شرایط مردم را به این مذاکرات گره نخواهیم زد و اجازه نخواهیم داد به نحوی مذاکره 

برای مذاکره باشد.
اجازه نخواهیم داد مذاکرات فرسایشی شکل بگیرد 

رییس جمهوری منتخب با بیان اینکه اجازه نخواهیم داد مذاکرات فرسایشی شکل 

بگیرد، تاکید کرد: باید هر نشستی همراه با نتیجه باشد.نتیجه محوری موضوع ما است و 
باید آورده ای برای ملت بزرگ ایران داشته باشد. ما در راستای کسب آورده ای برای ملت 
ایران و رفع محدودیت ها و تحریم ها و راستی آزمایی مسئله ارتباطات را دنبال خواهیم 

کرد.
رییسی در پاسخ به سوالی درباره اینکه آیا برای اینکه برجام موثر واقع شود کل تحریم ها 
باید نقض شود؟ و آیا این تیم مذاکره کننده را نگه می دارید؟ گفت: تیم مذاکره کننده 
کار را دنبال می کند و تیم سیاست خارجی من مشغول بررسی اقدامات آنان است. رفع 
تحریم ها و راستی آزمایی محور اقدامات ما خواهد بود. اکنون این سوال مطرح است که 
با توجه به اینکه ما به تعهدات خود عمل کردیم چرا آنان کوتاهی می کنند. این موضوع 

همواره مورد تاکید بوده که باید به تعهدات خود عمل کنند
وی در پاسخ به سوالی درباره آمارهای مربوط به وضعیت کشور گفت: وضعیت و آمار در 
کشور روشن است ، مردم باید بدانند در چه شرایطی دولت جدید شروع به کار می کند ما 
هم وضع مطلوب و موجود را ترسیم می کنیم و تلاش می کنیم وضع موجود را به مطلوب 
نزدیک تر کنیم آنچه مردم از دولت می خواهند این است که عمل به وعده ها را در دستور 
کار قرار دهند . رییس جمهور منتخب افزود: با ارتباطی که با مردم دارم در ابتدا هفته ای 
یکبار بعد ماهی یکبار و بعد ارتباطم را با مردم و اصحاب رسانه حفظ می کنم این نشست 
نشست آغاز است نه انجام. رسانه ها به عنوان پل ارتباطی دغدغه ها را دنبال کنند محور 

کار ما در دولت محور به عمل خواهد بود.
خودم را خادم همه ملت ایران می دانم 

وی در پاسخ به سوالی درباره تحریم  و اتهامات برخی سازمان های حقوق بشری علیه 
وی گفت: من از ابتدای مسوولیت به عنوان یک حقوقدان همواره مدافع حقوق مردم 
بودم به حقوق بشر تعهد داشتم. ما امروز در جایگاه مدعی هستیم. تمام اقداماتی که 
انجام دادم مقابله با کسانی بوده که دست به اقدامات داعشی و ضدامنیت زدند. امروز 
کسانی که نقض حقوق بشر می کنند باید در دنیا پاسخگو باشند اگر یک قاضی و 
حقوقدان از مردم جامعه حمایت کرده باید تشویق شود زیرا امنیت مردم را حفظ کرده 

است و من افتخارم این است.
رییسی خاطرنشان کرد: من در کسوت دادستان هر جایی بودم از حقوق مردم دفاع 
کرده ام. اگر امروز کسانی که مدعی حقوق بشر هستند با به وجود آمدن داعش مورد 

مواخذه قرار گیرند، دنیا به صلح امنیت می رسد.
رییس جمهور منتخب در پاسخ به سوالی درباره گلایه های مردم از مسوولان کشور 
افزود: من به عنوان رییس جمهور خود را خادم جمهور می دانم ، من خودم را خادم همه 
ملت ایران می دانم و خودم را موظف می دانم از حقوق مردم پاسداری و صیانت کنم. هر 

امری که بتواند سرمایه اجتماعی را افزون و هزینه  ها بکاهد در دستور کارما خواهد بود.
 اعتماد مردم به بازار سرمایه را برمی گردانیم

رییسی در پاسخ به سوالی مبنی بر این که آیا موافق به دیدار با رییس جمهوری آمریکا 
هستید، گفت: خیر.

وی در پاسخ به سوالی درباره بورس و جبران خسارات گفت: ما در رابطه با بازار سرمایه 
اعتماد مردم را بازخواهیم گرداند و دولت بورس را به عنوان قلکی برای خود قرار نخواهد 
داد که بخواهد کسری بودجه خود را از بورس تامین کند. حتما تلاش می کنیم نسبت به 

سهام خرد تضمین های لازم برای جبران خسارت این عزیزان ایجاد کنیم.
رییسی در ادامه از برنامه خود برای فعال سازی سازو کارهای نظارتی در بورس خبر 
داد و گفت: فعال شدن سازوکارهای نظارتی در بورس موجب فعال شدن صندوق 
توسعه و صندوق تثبیت است تا از ایجاد تکانه های بورس که موجب خسارت و ضرر شود 
پیشگیری خواهد کرد. اقدامات دیگر از جمله عمیق کردن و عمق دادن به بورس در 

دست برنامه ریزی است است.
و  ایستاده اند  بورس  در  پشت  که  شرکت هایی  برای  را  شرایط  ما  کرد:  اضافه  وی 
می خواهند در بورس سهام عرضه کنند، تسهیل خواهیم کرد. شرکت هایی که آماده 
هستند می توانند عمق بورس را افزون کنند و با عمق یافتن بورس خسارت و یا مشکلات 

برای صاحبان سهام خرد کاهش خواهد یافت.
با رییس جمهور آمریکا دیدار نمی کنم 

رییس جمهور منتخب در پاسخ به سوالی درباره اینکه آیا با دولت آقای بایدن مذاکره 
می کنید، گفت: سوال قبلی را تکرار می کنم چرا آقای بایدن به تعهدات دولت قبل 
متعهد نیست. من پیشنهاد جدی ام به دولت آمریکا آن است که سریعا به تعهدات خود 
عمل کنند و تحریم ها را رفع کنند. ملت ایران از برجام خاطره خوشی ندارند دلیلش 
عهدشکنی آمریکایی ها بود ما تاکید می کنیم دولت آمریکا نسبت به تعهدات خود 

صداقت داشته باشد  ضمن اینکه مسائل منطقه ای و موشکی قابل مذاکره نیست.
لغو تحریم ها چیست؟ ما  به  آمریکا  وادار کردن  به سوالی درباره  پاسخ  رییسی در 
اقداماتمان تاکنون در چارچوب مقررات بوده است چرا موانع و مشکلات پیش پای 
اقدامات هسته ای قرار می دهند آن هم در شرایطی که به اعتراف مکرر آن ها اقدامات 
هسته ای ایران هیچ مشکلی نخواهد داشت. منتخب سیزدهمین دوره انتخابات ریاست 
جمهوری در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیت الله بهشتی را نماد حکمرانی می دانید، 
گفت: در آستانه هفتم تیر ماه سالروز شهادت آیت الله دکتر بهشتی و ٧٢ تن از یاران 
ایشان قرار داریم که ایشان نماد سیاه دلی منافقان و جنایت هولناک آنهاست و جلوه ای 

از حمایت برخی از کشورها از منافقان است.
کشورهای غربی پناهگاه کسانی است که۱۷ هزار نفر را به خاک و خون 

کشیدند
وی ادامه داد: سوال از آنان که مدعی حقوق بشر هستند این است که چرا قاتل شهید 
بهشتی، رجایی و باهنر امروز پناه خود را برخی کشورهای غربی قرار داده اند و آنها باید به 
افکار عمومی و رسانه ها پاسخ دهند که کشور  آنها پناهگاه کسانی است که رسماً اعلام 

کردند که 1٧ هزار نفر را به خاک و خون کشیدند.
رییسی اظهارداشت: آیت الله دکتر بهشتی شخصیت جامعی داشتند و از جلوه های 
ویژه زندگی ایشان اخلاص، اخلاق، حق خواهی و عقلانیت بود. توجه ایشان به مردم و 
مردم باوری بسیار مهم است و در دنیا سیاست ورزان نام مردم را می برند اما بعضا تشریفاتی 

است اما آنچه امام و شهید بهشتی از مردم داشتند »باور مردم« بود.
رییس جمهور منتخب با بیان اینکه توجه به مردم و سازوکارهای کارآمد در نظام را ارزش 
می دانم و مورد توجه قرار می دهم، گفت: از چهره هایی که ساختارسازی برای نظام دنبال 
کرد آیت الله بهشتی بود و من هم ساختارها را برای مدیریت انقلابی در کشور مهم و 

موثری می دانم.
در تشکیل کابینه فقط وامدار ملت خواهم بود 

رییسی در پاسخ به سوالی مبنی بر ملاک انتخاب اعضای کابینه، گفت: من از همه 
گروهها، تشکل ها، احزاب و شخصیت ها صمیمانه تشکر می کنم اما برای تشکیل دولت 

خود را در مقابل خداوند مسوول می دانم و فقط وامدار ملت هستم.
وی ادامه داد: در تشکیل دولت شاخص های ملاک انتخاب اعضای کابینه انقلابی 

بودن، کارآمد بودن، فسادستیزی و مردم دار بودن است.
رییسی به رسانه توصیه کرد که گمانه زنی نکنند و در ادامه افزود: سامانه ای ایجاد 
خواهیم کرد که نخبگان و مردم، افرادی که مدنظر دارند از هر کوی و برزن که فکر 
می کنند به عنوان یک مدیر در دولت آتی می تواند حضور داشته باشد، معرفی کنند و در 

این قضیه از نگاه مردم و نخبگان استقبال می کنم.
وی تصریح کرد: محور برنامه دولت مردمی، شایسته سالاری خواهد بود.

منتخب سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری در پاسخ به سوالی مبنی بر 
ارتباط با کشور چین، گفت: ایران و چین از ابتدای پیروزی انقلاب اسلامی روابط خوبی 
را دنبال کردند و ظرفیت های بسیاری میان دو کشور وجود دارد و حتما در جهت احیای 
این ظرفیت ها تلاش خواهیم کرد و در بخش سیاست خارجی اجرایی کردن طرح جامع 

به عنوان یکی از اسناد و توافق میان دو کشور حتما در دستور کار قرار خواهد گرفت.
رییسی در پاسخ به سوالی درباره کالاهای اساسی، گفت: موضوع کالاهای اساسی 
اولویت دولت است و نظارت بر زنجیره تامین و تولید کالاهای اساسی مردم تا مصرف، 
جزو اولویت های دولت خواهد بود ولی اساس قضیه آن است که ارتباط سفره مردم با دلار 

و به نحوی با خارج از کشور در یک کار میان مدت و طولانی مدت قطع کنیم. 
وی اظهارداشت: حتما از ابتدای دولت خودکفایی کشور نسبت به تامین کالاهای 

اساسی را جزو برنامه های اصلی قرار می دهیم.
منتخب سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری در پاسخ به سوالی درباره رژیم 
صهیونسیتی، جنگ یمن و ارتباط با عربستان، گفت: درباره مسأله رژیم صهیونیستی، 
فلسطینیان صاحبان آن سرزمین هستند و قبل از اینکه رژیم صهیونیستی از ناحیه ما 
احساس وحشت کند از سوی مردم فلسطین و گروههای مقاومت و کسانی که حق آنها 

را ضایع کرده باید بترسد.
رییسی ادامه داد: سیاست جمهوری اسلامی، سیاست امام راحل که در قانون اساسی 
تصریح شده آن است که حامی مظلومان خواهد بود؛ فلسطین مظلوم واقع شده است.

هیچ مانعی برای بازگشایی دوجانبه سفارت های ایران و عربستان وجود ندارد
توسط  باید  زودتر  یمن هر چه  یمن،گفت:  درباره مسأله  منتخب  رییس جمهوری 
یمنی ها تدبیر و مدیریت شود و از هرگونه دخالت سعودی ها و کشورهای مورد حمایت 
سعودی ها متوقف شود. جمهوری اسلامی توقف هرچه سریع تر جنگ علیه مردم 

مظلوم یمن را تاکید می کند.
وی درباره ارتباط با عربستان سعودی افزود: ارتباط با دنیا و کشورها را اعلام کردیم و 
اولویت ما ارتباط با همسایگان خواهد بود و نسبت به عربستان هم بازگشایی سفارتخانه ها 
در دوکشور هیچ مانعی از سوی جمهوری اسلامی ندارد و قبلًا هم اعلام کردیم. گفتگو با 

همه کشورها هیچ مانعی ندارد.
ورود ایرانیان خارج از کشور باید تسهیل شود 

رییسی در پایان با اشاره به موضوع ایرانیان خارج از کشور، گفت: در ابتدای دولت 
خواهیم گفت همه زمینه ها برای بازگشت ایرانیان خارج از کشور فراهم کنند زیرا دولت 
خود را همچنان که نسبت به حقوق و امنیت مردم داخل کشور موظف می داند نسبت 

به ایرانیان خارج از کشور هم خود را موظف می داند زیرا نسبت به آنها مسوولیت داریم.
وی ادامه داد: ورود ایرانیان خارج از کشور به ایران توسط همه دستگاه های مربوطه 
باید تسهیل شود و سرمایه گذاری در کشور توسط ایرانیان خارج کشور باید در اولویت قرار 
گیرد زیرا بهترین و  امن ترین مکان سرمایه گذاری سرزمین آبا و اجدادی است و امنیت 
برای این سرمایه گذاری کاملا وجود دارد. رییسی اظهارداشت: امروز جمهوری اسلامی 
جزو امن ترین مکانهای سرمایه گذاری است و برای همه کارآفرینان و سرمایه گذاران 
امنیت تضمین می کند و ایرانیان خارج از کشور بدانند وطن و خاک آنها حتما برای 

اوست سرمایه گذاری را حفظ خواهد کرد.
وی اضافه کرد: سامانه ای برای ایده ها راه اندازی خواهد شد و از همه صاحبان اندیشه 
و خرد دعوت می شود در بانک ایده ها نظرات خود را ثبت کنند و ما از نظرات و دیدگاه ها 
از طریق خویشان  نباید  با مردم هم  ارتباط  اظهار کرد:  رییسی  استقبال می کنیم. 
و بستگان تنظیم شود بلکه از سامانه ای برای ارتباط دائمی با مردم و همه سطوح 
اجتماعی معرفی می کنیم همچنین حضور در اجتماعات مردمی خواهیم داشت و به 

عنوان خادم جمهور در ارتباط مداوم با جامعه خواهم بود.
ارتباط مردم با من از طریق اقوام، خویشان و بستگان نباید تنظیم شود

رئیس جمهور منتخب تصریح کرد: ارتباط مردم با من از طریق اقوام، خویشان و 
بستگان نباید تنظیم شود، اقوام و بستگان جایگاه خودشان را دارند اما ارتباط با مردم 
از این طریق نباید باشد. سامانه ای برای ارتباط دائمی با مردم و همه سطوح اجتماعی 

ایجاد خواهد شد. این ارتباط کاملًا سازمان یافته و برنامه ریزی شده است.
رئیسی اظهار داشت: ان شاءالله کرونا ریشه کن شود و ارتباطات با همه محافل افزایش 
یابد. ارتباط مداوم با تمام سطوح جامعه در برنامه کاری بنده به عنوان خادم جمهور 
خواهد بود. ارتباط با مردم یکی از شاخص های مهم ادامه مسئولیت همه دولتمردان 

حاضر در دولت مردمی خواهد بود.
وی در پایان از اصحاب رسانه تشکر کرد و گفت: اصحاب رسانه از همه گرایشات 
سیاسی در دوره انتخابات بهترین کانال ارتباطی با مردم و تبیین دیدگاه ها بودند. رسانه ها 

نقش مهمی در ادامه این ارتباطات خواهند داشت.

رییسی رییس جمهوری منتخب:

دولتِ من متعلق به یک جریان و جناح خاص نیست
پیام حضور  مردم در انتخابات ۲۸ خرداد وحدت و انسجام بود
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پیوند خویشاوندی را برقرار کنید 
گرچه با جرعه آبی باشد، و بهترین 

پیوند خویشاوندی، خودداری از آزار 
خویشاوندان است.
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فرمانده انتظامی استان قم  خبرداد

سرقت ۲۱ میلیاردی سارقان ۲۱ منزل روستایی
فرمانده انتظامی استان قم از دستگیری 7 تن از اعضای یک باند سرقت منازل روستایی در قم خبر 

داد و گفت: متهمان به 21 فقره سرقت به ارزش 21 میلیارد ریال اعتراف کردند.
سید محمود میرفیضی اظهار کرد: در پی وقوع سرقت از چندین منزل روستایی در قم، موضوع به 

صورت ویژه در دستور کار کارآگاهان پایگاه یکم پلیس آگاهی استان قم قرار گرفت.
وی افزود: در بررسی صورت گرفته مشخص شد سارقان با تخریب دیوار و درب منازل خالی از سکنه، 

نسبت به سرقت اموال با ارزش منازل ویلایی و فصلی روستایی اقدام می کردند.
فرمانده انتظامی استان قم عنوان کرد: کارآگاهان با بررسی جغرافیای جرم و انجام اقدامات پلیسی 
پی بردند این سرقت ها در یک بازه زمانی هر بار با خودروهای متفاوت صورت گرفته بنابر این در اقدامی 
مشترک با مأموران فرماندهی انتظامی بخش "کهک" یکی از این خودروها )پراید( را با سه نفر سرنشین 

شناسایی و افراد دستگیر شدند.
میرفیضی اضافه کرد: در ادامه چهار نفر دیگر از همدستان این افراد طی عملیاتی دستگیر شدند.

فرمانده انتظامی استان با اشاره به اینکه متهمان در تحقیقات صورت گرفته به21 فقره سرقت از 
منازل فصلی بخش "کهک" که بر اساس اعلام کارشناسان 21 میلیارد ریال برآورد شده اعتراف کردند، 

افزود: در نهایت متهمان تحویل مرجع قضائی استان شدند.
 

 فرمانده انتظامی شهرستان قم خبر داد؛

جزییات قتل هولناک زن جوان قمی و دستگیری قاتل 
فرمانده انتظامی شهرستان قم گفت: قاتل فراری زن جوان در کمتر از 8 ساعت شناسایی و دستگیر 

شد.
سرهنگ مرادحسین جعفریان، اظهار کرد: با اعلام بیمارستان نکویی قم مبنی بر فوت یک زن جوان 
به علت ضرب و شتم و وارد شدن ضربه به سر وی، بلافاصله گشت کلانتری 25 در محل حضور یافت.

وی افزود:در تحقیقات پلیس مشخص شد، یکی از اراذل و اوباش قم که به تازگی از زندان آزاد شده، 
این زن جوان را به داخل منزل خود کشانده و پس از درگیری، وی را مورد ضرب و شتم قرار داده و 

ضربات سنگینی را به ناحیه سر وی وارد آورده است.
فرمانده انتظامی شهرستان قم ادامه داد:عوامل اورژانس 115، مصدوم را به بیمارستان نکویی منتقل 

کرده و علی رغم انجام اقدامات پزشکی، بر روی تخت بیمارستان جان می سپارد.
وی  تصریح کرد: ماموران انتظامی کلانتری 25 با تلاش بی وقفه در مدتی کمتر از 8 ساعت قاتل را 
شناسایی و در اقدامی غافلگیرانه وی را دستگیر کردند. سرهنگ جعفریان اضافه کرد : قاتل که تلاش 
می کرد با یک دستگاه موتورسیکلت مسروقه متواری شود، با شلیک چند تیر هوایی دستگیر و به بزه 
انتسابی و همچنین سرقت موتورسیکلت اعتراف کرد. فرمانده انتظامی شهرستان قم تاکید کرد: متهم 

به همراه پرونده تشکیل شده به مرجع قضایی معرفی شد.
 

مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم  خبرداد؛

ضبط خودرو و جزای نقدی ۱,۸ میلیاردیِ قاچاق 
لوازم جانبی رایانه 

مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم گفت:در بازرسی از یک دستگاه خودروی سواری پژو مقادیر 
قابل توجهی لوازم و قطعات جانبی رایانه به ارزش00 1،8 میلیارد ریالی به ظن قاچاق کشف گردید.

مهدی ریاضی اظهارداشت: مامورین کاشف در حین کنترل خودرو های عبوری در محور عوارضی قم 
 ـتهران به یک دستگاه خودروی سواری پژو مظنون که پس از توقیف، راکب خودرو حین کشف کالا با 
جا گذاشتن خودرو از محل متواری گردید. در بازرسی از این خودرو مقادیر قابل توجهی لوازم و قطعات 
جانبی رایانه به ارزش 1,776,178,168 ریال به ظن قاچاق کشف و سپس مراتب جهت سیر مراحل 

رسیدگی به اداره کل تعزیرات حکومتی استان قم ارسال گردید.
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم افزود: با تشکیل پرونده، شعبه ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق 
کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم، ضمن احضار متهم، استماع اظهارات و اخذ آخرین دفاعیات متهم، به 
دلیل عجز متهم از ارائه مدارک مثبته، پس از رسیدگی، اتهام قاچاق را محرز و مسلم دانسته؛ متهم را 
علاوه بر ضبط خودرو حامل و محموله مکشوفه قاچاق به نفع دولت، به پرداخت مبلغ 1 میلیارد و 800 

میلیون ریال جزای نقدی در حق دولت محکوم نمود.
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم یادآور شد: بر اساس قانون کلیه محمولهِ مکشوفه توسط مرجع 

کاشف، تحویل اداره جمع آوری و فروش اموال تملیکیِ استان گردید.

استان  خمینی)ره(  امام  امداد  کمیته  مدیرکل 
قم گفت: کمیته امداد این استان در سال 99 با 
وجود کرونا و مشکلات مالی مردم، با جذب بیش از 
162 میلیارد ریال صدقه، رتبه اول کشور را به خود 

اختصاص داد.
به گزارش روز دوشنبه روابط عمومی کمیته امداد 
قم، اکبر میرشکار با قدردانی از مردم و خیران این 
شهر، افزود: سرانه مشارکت هر فرد قمی در سال 

99 در واریز صدقه را بیش از 120 ریال بوده است.

وی اضافه کرد: به دلیل شرایط سخت اقتصادی 
آمده،  وجود  به  تحریم  و  کرونا  خاطر  به  که  مردم 
درخواست های نیازمندان از کمیته امداد افزایش  
درخواست  قمی  شهروندان  از  وی  است.  یافته 
کرد: بیش از گذشته کمیته امداد را در رسیدگی به 

نیازمندان یاری کنند.
به گفته میرشکار، استان های یزد و زنجان به ترتیب 
رتبه های دوم و سوم در پرداخت صدقه در کشور را 

به دست آوردند.

و 248 خانواده  هزار  در حال حاضر حدود 21 
میان  از  هستند؛  قم  امداد  کمیته  پوشش  تحت 
خانواده های تحت پوشش، 15 هزار و 944 خانواده 

معادل 70 درصد زن سرپرست خانوار هستند.
پنج هزار و 12 خانواده به دلیل طلاق، پنج هزار 
و 291 خانواده به دلیل از کارافتادگی، یک هزار و 
446 خانواده به دلیل بیماری صعب العلاج و لاعلاج 
و 536 خانواده به دلیل زندانی بودن سرپرست از 

خدمات امداد بهره مند می شوند.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم خبرداد:

قمی ها دررتبه اول کشوردرپرداخت صدقات 

در  گفت:  قم  استان  شهرسازی  و  راه  مدیرکل 
ثبت نام مرحله جدید طرح اقدام ملی مسکن که 
هزار   23 حدود  شد،  آغاز  خردادماه  هجدهم  از 

متقاضی موفق به ثبت نام در سامانه شدند.
حسن صبوری در این زمینه افزود: این متقاضیان 
باید در اسرع وقت مدارک خود را در سامانه مسکن 
 /https://tem.mrud.ir نشانی  به  ملی  اقدام 

بارگذاری کنند.
وی اضافه کرد: ثبت نام جدید، تکمیل ظرفیت 
ثبت نام مرحله اول شهر قم و تعداد سهم اختصاصی 
و  پالایش  از  بعد  که  است  واحد  و 755  هزار  یک 
بررسی احراز شرایط متقاضیان، افراد بر اساس سهم 

تعیین شده به پروژه ها معرفی و متصل خواهند شد.
وی در پایان با بیان این که هر گونه اقدام و تصمیم 
از سوی وزارت راه و شهرسازی به استان ها ابلاغ 
مرحله  کنندگان  ثبت نام  کرد:  بیان  شد،  خواهد 
جدید اقدام ملی در خصوص اقدامات و جزییات 
مراحل بعد، هیچ گونه مراجعه ای به اداره های راه و 
شهرسازی و بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان 

نداشته باشند.
مجموع سهم مسکن های پیش بینی شده استان 
قم در برنامه جامع مسکن کشور 13 هزار و 200 
اراضی  در  واحد  و 600  هزار  که 10  است  واحد 
ملی، 2 هزار و 200 واحد در بافت های فرسوده و 

400 واحد در شهرهای زیر 100 هزار نفر جمعیت 
احداث می شود. در فاز اول طرح اقدام ملی چهار 
هزار و 400 متقاضی نام نویسی کردند که 2 هزار و 
500 واحد آن توسط بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
در پنج پروژه زیتون 6 الی 10، محله 10 )اراضی 
17 هکتاری( و اراضی 22 هکتاری مرکز محلات 
پردیسان ساخته می شود. کلنگ یک هزار و 800 
واحد مسکونی اقدام ملی فاز اول نیز توسط ستاد 
اجرایی فرمان حضرت امام)ره( در روز سه شنبه 12 
اسفندماه پارسال در این استان به زمین زده شد. 
این واحدها در اراضی 27 هکتاری واقع در ابتدای 

بلوار دانشگاه پردیسان قم احداث می شود.

مدیر کل بیمه سلامت استان قم گفت :برابر ابلاغ بخشنامه ازسوی سازمان 
بیمه سلامت ازابتدای تیرماه سالجاری چاپ دفاتربیمه سلامت درصندوقهای 
کارمندی وسایراقشارنیز متوقف میشود. محمدرضا فخاریان قمی اظهار داشت 
: با توجه به استقرار سامانه نسخه الکترونیک در اکثر مراکز درمانی استان و 
درراستای اجرای بند"ج" و "ز" تبصره 17 قانون بودجه سال 1400 و پیرو ابلاغیه 
شماره 455200 /99 مورخ 11 اسفند سال 1399 سازمان بیمه سلامت ایران 
برنامه" کاهش کاربرد و حذف تدریجی دفترچه های درمانی" در دستور کار 
ادارات بیمه سلامت استانها قرار دارد.  فخاریان قمی افزود: براساس برنامه 

ابلاغی چاپ دفترچه های بیمه سلامت صندوق همگانی)بیمه رایگان( از ابتدای 
اردیبهشت،صندوق روستاییان از ابتدای خرداد و صندوق  ها ی)کارمندی ،سایر 
برای  اینکه  بیان  با  متوقف خواهد شد. وی  تیرماه جاری  ابتدای  از  اقشار( 
اطمینان خاطر و آگاهی بیمه  شده از وضعیت بیمه  ای خود، برگ مشخصات 
حاوی اطلاعات هویتی بیمه  شده در اختیار وی قرار می  گیرد،گفت:در این 
زمینه اطلاع  رسانی و هماهنگی لازم با دفاتر پیشخوان طرف قرارداد، موسسات 
بیمه  گزار و مراکز درمانی انجام شده است و در تمامی دفاتر پیشخوان بنر اطلاع 

رسانی نصب شده است.

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم  خبرداد:

ثبت نام ۲۳ هزار شهروند قمی در مرحله جدید اقدام ملی مسکن

مدیر کل بیمه سلامت استان قم اعلام کرد :

توقف صدور دفترچه بیمه سلامت

 معاون بازرسی و نظارت سازمان صنعت، معدن و تجارت قم گفت: از ابتدای 
سال جاری تا پایان خردادماه، یکهزار و 495 مورد بازرسی از نحوه فعالیت 

نانوایی های استان انجام شد.
احمد رضا سمیعی نسب ، ضمن تاکید بر این که عملکرد نانوایی ها به صورت 
مستمر در کانون توجه بازرسان سازمان صنعت استان قرار دارد، بیان کرد: در 
همین رابطه در جریان بازرسی های صورت گرفته 202 مورد پرونده تخلف به 
ارزش یک میلیارد و 368 میلیون ریال توسط بازرسان سازمان تشکیل و برای 

رسیدگی به مراجع قانونی ارجاع شد.
وی افزود: شهروندان گرامی نیز می توانند گزارش های خود از تخلف های 
احتمالی مشاهده شده در این رابطه را به سامانه 124 اطلاع دهند تا مورد 
رسیدگی بازرسان قرار گرفته و درصورت اثبات تخلف با کسانی که اهتمام لازم 

را نسبت به رعایت دستورالعمل ها نداشته اند،  برخورد قانونی لازم انجام گیرد.
و  و روستایی دارای مجوز  نانوایی شهری  از یکهزار واحد  قم دارای بیش 

سهمیه آرد است که متولیان آن ها به صورت متمرکز در سامانه مربوطه اقدام به 
خرید سهمیه تخصیصی می کنند. 

سمیعی نسب همچنین گفت: در سه ماهه نخست سال جاری با تلاش 
بازرسان سازمان صمت قم 14هزار و 147 مورد بازرسی از واحدهای صنفی 
فعال در استان صورت گرفته که در نتیجه آن یکهزار و 71 مورد پرونده تخلف به 

ارزش بیش از یکهزار و 42 میلیارد ریال تشکیل شده است.
وی با تاکید بر این که همه پرونده های تشکیل شده برای رسیدگی و صدور 
رای در اختیار مراجع قانونی قرار می گیرد،  افزود: نظارت بر نحوه فعالیت 
به صورت  قم  بازرسان سازمان صمت  توسط  استان،  اقتصادی  واحدهای 
مستمر ادامه دارد و در این رابطه از ظرفیت نظارتی سایر دستگاه های متولی 
نیز در قالب گشت های مشترک استفاده می شود. در مجموع تعداد 37 هزار 
و 885 واحد صنفی مجوز دار در استان قم فعالیت می کند که 22 هزار و 451 

مورد آن توزیعی و خدماتی و 15 هزار و 434 مورد آن تولید و فنی است.

معاون سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان قم:

یکهزار و ۴۹۵ بازرسی از نانوایی ها انجام شد

طرح:مهدی عزیزی

عامل چک های برگشتی مردم رو ببینید!
مقصد بعدی محسن هاشمی کجاست؟

رئیس شورای شهر تهران با اشاره به اینکه با آغاز فعالیت شورای ششم در شهرداری و زیرمجموعه های آن نخواهم بود، 
گفت: حدود یکسال و نیم تا بازنشستگی وقت دارم و احتمالًا آخرین دوران فعالیتم را با محسن رضایی در مجمع تشخیص 
مصلحت می گذرانم.محسن هاشمی رئیس شورای شهر تهران درباره ادامه فعالیت کاریش پس از پایان شورای پنجم اظهار 
داشت: در حال حاضر هنوز به صورت قطعی مقصد بعدی فعالیتم را مشخص نکرده ام ولی در شهرداری و زیر مجموعه ها 
نخواهم بود. وی افزود: دفتر نشر معارف انقلاب اسلامی، خانه موزه تهران در جماران، سرای فرهنگ و قرآن و مجموعه 
اسناد کتابخانه و موزه در رفسنجان از جمله مجموعه هایی است که من مدیریتش را انجام می دهم همچنین  حضور در 
خانه پدری مان در بهرمان نیز می تواند از گزینه های بعدی من باشد.رئیس شورای شهر تهران با اشاره به اینکه رئیس هیأت 
مدیره دفتر نشر معارف انقلاب اسلامی هستم، گفت: احتمال دارد پس از فعالیتم به این مرکز بروم البته عضو هیأت علمی 

افتخاری جهاد دانشگاهی نیز هستم و باید ببینم اگر امکان آن فراهم شود در اینجا فعالیت کنم.

جلال زاده رئیس کمیسیون امنیت ملی مجلس شد 
نشست کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی بعد از ظهر روز دوشنبه با دستور کار انتخاب 
اعضای هیأت رئیسه کمیسیون برگزار شد.به گزارش خانه ملت، بر این اساس، وحید جلال زاده به عنوان رییس کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس یازدهم انتخاب شد. همچنین ابراهیم عزیزی و عباس مقتدایی به عنوان نواب اول 
و دوم این کمیسیون در اجلاسیه مجلس یازدهم انتخاب شدند.همچنین محمود عباس زاده مشکینی به عنوان سخنگوی 
این کمیسیون انتخاب شد.علی علی زاده و یعقوب رضازاده نیز توانستند با کسب اکثریت آرا از اعضای کمیسیون امنیت 
ملی و سیاست خارجی مجلس به عنوان دبیران اول و دوم این کمیسیون برای اجلاسیه دوم مجلس یازدهم انتخاب شوند.

سید محمود دعایی چه کتابی را به رییسی هدیه داد؟
نخستین نشست خبری سید ابراهیم رئیسی دیروز با حضور خبرنگاران برگزار شد. در این نشست برخی از مدیران رسانه 
ها از جمله سید محمود دعایی مدیر موسسه اطلاعات نیز حضور داشتند. دعایی در پایان نشست، بسته ای را به سید 
ابراهیم رئیسی اهدا کرد که به گفته خبرنگار اطلاعات، این بسته حاوی یک جلد از تازه ترین کتاب سید عطاءالله مهاجرانی 
به نام »نقد تحریف مدرن امام خمینی« بوده است. این کتاب پاسخ به شبهاتی است که درباره نقش امام خمینی)ره( در 
رابطه با شروع جنگ ایران و عراق مطرح می شود و بر اساس اسناد و مدارک و اظهارات شخصیت های عراقی و همینطور 

ایرانی پاسخ های مستدل به این شبهات داده شده است.

انهدام سه تیم تروریستی ضد انقلاب در ایام انتخابات 
فرمانده نیروی زمینی سپاه از تامین امنیت تمامی مرز ها خبر داد و گفت: در ایام انتخابات دشمن برنامه های خاصی 
داشت و به دنبال اقدامات تروریستی بود که با واکنش قاطع نیروی زمینی سپاه مواجه شد.سردار محمد پاکپور افزود: 
در 10 روز گذشته منتهی به انتخابات، نیروی زمینی سپاه موفق به شناسایی و انهدام سه تیم تروریستی در شمال غرب 
کشور  شد.وی با اشاره به اینکه دو تیم تروریستی و عناصر ضد انقلاب در منطقه اشنویه و بانه منهدم شدند گفت: یک تیم 

تروریستی هم که از مرز عبور کرده بود در منطقه سروآباد در هم کوبید شد.

بازداشت ۳0 نفر در البرز به اتهام خرید و فروش رای 
رییس کل دادگستری البرز عنوان کرد که 30 نفر در این استان در رابطه با خرید و فروش رای در انتخابات شوراهای 
اسلامی شهر و روستا بازداشت و تحت تعقیب قرار گرفتند.حسین فاضلی هریکندی، ، روز دوشنبه در نشستی با خبرنگاران 
با بیان اینکه بیشترین تخلفات مربوط به روز انتخابات در خصوص خرید و فروش رای بوده افزود: گزارشاتی در این رابطه در 
شهرستان های کرج، ساوجبلاغ، نظرآباد و فردیس داشته ایم که در مجموع 30 نفر تحت تعیقب و بازداشت که عده ای با 

تامین قرار آزاد و مابقی نیز در بازداشت هستند.

ظریف با رییسی دیدار کرد
سخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران خبر داد که محمدجواد ظریف روزدوشنبه دیداری یک ساعت و 
نیمه سید ابراهیم رئیسی رییس جمهور منتخب ایران داشته و درباره برجام و سیاست خارجی به گفت وگو پرداخته است. 
وی گفت آقای ظریف به دعوت آقای رئیسی،  یک ساعت و نیم با وی دیدار کرد و گفت وگوهای خوبی درباره موضوعات 

برجامی و سیاست خارجی انجام شد.

سیدنظام  الدین موسوی سخنگوی هیات رییسه مجلس شد
عضو هیات رییسه مجلس شورای اسلامی گفت: سید نظام الدین موسوی در نشست عصر روز - دوشنبه - به عنوان 
سخنگوی هیات رییسه انتخاب شد. علیرضا سلیمی در گفت گویی افزود: در نشست امروز هیات رییسه مجلس شورای 
اسلامی به ترتیب محسن پیر هادی به عنوان ناظر اداری، علیرضا سلیمی به عنوان ناظر فرهنگی و سید نظام الدین موسوی 

به عنوان ناظر پشتیبانی و سخنگو انتخاب شدند.

مدیر منطقه پنج شهرداری قم خبرداد:

جمع آوری روزانه ۴۴ تن پسماند
 در منطقه ۵ شهر قم

مدیر منطقه پنج شهرداری قم با بیان اینکه در زمینه پسماند روزانه 44 
تن زباله مسکونی، صنعتی و ساختمانی در سطح منطقه جمع آوری 
رشد  گذشته،  سال های  در  فرهنگی  اقدامات  با  گفت:   می شود، 
تفکیک پسماند از مبدأ در سطح منطقه حدود 9 برابر نسبت به سال 94 

افزایش یافته است.
علیرضا اقبالیان ، با اشاره به فعالیت های صنعتی در سطح منطقه پنج اظهار 
داشت: بیش از چهار هکتار از وسعت این منطقه مربوط به صنایع کفش، 
چوب، سنگ و مصالح ساختمانی است که این جنبه صنعتی، بر اهمیت و 

لزوم توجه به این ظرفیت اقتصادی در سطح منطقه افزوده است.
وی با بیان اینکه در زمینه پسماند روزانه 44 تن زباله مسکونی، صنعتی 
اقدامات  با  ابراز کرد:  و ساختمانی در سطح منطقه جمع آوری می شود، 
فرهنگی در سال های گذشته، رشد تفکیک پسماند از مبدأ در سطح منطقه 

حدود 9 برابر نسبت به سال 94 افزایش یافته است.
در  نفر  از 29  بیش  فعالیت  بر  تأکید  با  قم  شهرداری  پنج  منطقه  مدیر 
اکیپ های مختلف برای جمع آوری پسماند در سطح منطقه تصریح کرد: 

سالانه حدود 17 میلیون تن زباله در سطح منطقه پنج جمع آوری می شود.
را  خشک  پسماند  دریافت  و  بازیافت  ایستگاه های  توسعه  اهمیت  وی 
موردتوجه قرار داد و یادآور شد: در سال های گذشته توسعه این ایستگاه ها 
بوده  شهری  مدیریت  دستور  در  مردمی  مشارکت های  افزایش  به منظور 
بازیافت  غرفه  به 5  امروز  در سال 94  ایستگاه  از یک  به نحوی که  است، 

رسیده است.
اقبالیان با اشاره به ساماندهی دوره گردها و زباله گردها ادامه داد: در گذشته 
در بحث دوره گردها تخلف زیاد بود و آلودگی صوتی زیادی ایجاد می کردند، اما 

امروز با کارت شناسایی و در ساعات معین اقدامات را انجام می دهند.
 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم :

تمام ناوگان اتوبوسرانی هر روز 
ضدعفونی  می شود

برخی از اعضای ستاد مقابله با کرونا استان قم از آخرین وضعیت رعایت 
شیوه نامه های بهداشتی در ناوگان تاکسیرانی و اتوبوس رانی بازدید کردند.

محسن اروجی مدیرکل مدیریت بحران استان قم، سیامک محبی رئیس 
ترافیک  و  حمل ونقل  معاون  ذاکریان  عباس  قم،  استان  بهداشت  مرکز 
شهرداری قم، علی نیک مدیرعامل سازمان اتوبوس رانی و سرپرست سازمان 
تاکسیرانی شهرداری قم و کارشناسان شهرداری و شبکه بهداشت از آخرین 
وضعیت رعایت شیوه نامه های بهداشتی در ناوگان تاکسیرانی و اتوبوس رانی 

بازدید کردند.
در این بازدید معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم به تشریح اقدامات 

انجام شده در موضوع مقابله با کرونا در ناوگان حمل ونقل عمومی پرداخت.
ذاکریان اظهار داشت: تمام ناوگان اتوبوس رانی هر روز ضدعفونی و استفاده 

از ماسک برای مسافران نیز در تاکسی و اتوبوس اجباری است.
مدیرکل بحران استانداری و رئیس شبکه بهداشت شهر قم نیز در جریان 
ناوگان  برنامه های  و  طرح  اجرای  موضوع  در  شهرداری  اقدامات  آخرین 
حمل ونقل عمومی در موضوع مقابله با کرونا قرارگرفته و با قدردانی از اقدامات 

صورت گرفته در موضوع های مرتبط به بحث و تبادل نظر پرداختند.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم خبر داد: 

کشف ۵۰ دستگاه تولید رمز ارز 
غیرمجاز در منازل مسکونی 

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان  از شناسایی و کشف 50 دستگاه  
تولید رمز ارز دیجیتال در بازرسی از منازل مسکونی در سطح قم خبر داد.

مهندس مهدی آهنین پنجه  اظهارداشت:  براساس پایش میزان و نحوه 
مصرف برق مشترکان و همچنین بازدیدهای دوره ای گروه های تست و 
از  بار شبکه و جلوگیری  انشعابات برق، در راستای کاهش پیک  بازرسی 
خاموشی های ناشی از کمبود تولید و همچنین مبارزه با انشعابات غیرمجاز 

بازرسی از منازل مسکونی نیز در دستور کار قرار گرفته است.
وی ضمن قدردانی از  همکاری نیروی انتظامی و تیم ویژه عملیاتی بسیج  
در بازرسی و گشت زنی از محل های مشکوک افزود:در بازرسی از 32 محل 
در بخش خانگی در سطح استان قم تعداد 50 دستگاه استخراج ارز دیجیتال 

غیرمجاز کشف و جمع آوری شد. 
آهنین پنجه افزود: شهروندان در صورت مشاهده دستگاه های رمز ارز 
غیرمجاز مراتب را به سامانه پیامکی حراست این شرکت 3000290132 
اطلاع رسانی  کنند تا نسبت به شناسایی و جمع آوری این دستگاه ها به 

پایداری بیشتر شبکه برق بویژه در ایام تابستان کمک شود.
 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:

۱۸۶ بیمار کرونایی در قم بستری هستند
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در حال حاضر 31 نفر از بیماران 

مبتلا به کرونا در این استان بدحال هستند. 
به گزارش عصر دوشنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، محمدرضا 
قدیر با اشاره به آخرین وضعیت کووید19 در قم، افزود: در 24 ساعت منتهی 
به سی خردادماه 1400، 50 بیمار با علائم ابتلا به کرونا پذیرش و از این تعداد 

41 نفر بستری شدند.
وی اضافه کرد: 25 نفر از بیماران مبتلا به کرونا که در هفته های گذشته 

بستری شده بودند نیز از بیمارستان مرخص شدند.
وی با بیان این که در این مدت فوتی کرونا مثبت نداشتیم، بیان کرد: در حال 
حاضر 186 بیمار کرونا مثبت در بیمارستان های این استان بستری هستند 

که حال 31 نفر از آن ها وخیم است.
قدیر ادامه داد: در 24 ساعت منتهی به سی خردادماه 1400، 493 تست 

کرونا انجام شده که جواب 119 مورد مثبت بوده است.
به گفته وی، تاکنون 51 هزار و 203 دوز واکسن به همشهریان استان قم 

تزریق شده است.
طبق رنگ بندی جدید نقشه کرونایی کشور، قم از 29 خردادماه از منطقه 

نارنجی وارد منطقه زرد شد.
 

با اعتبار 3۵ میلیارد ریالی ؛

سایت تخمیر کود کمپوست در قم 
راه اندازی می شود

سایت تخمیر کود کمپوست با اعتبار 35 میلیارد ریال به زودی راه اندازی 
می شود.

به گزارش شهرنیوز، سایت تخمیر کود کمپوست با اعتبار 35 میلیارد ریال 
همزمان با افتتاح طرح های محیط زیستی شهرداری قم در ادامه اجرای طرح 

” قم در مسیر تحول” به بهره برداری می رسد.
مساحت اجرای این طرح 20 هزار مترمربع و از اهداف کلان پروژه می توان 
حفظ محیط زیست و مدیریت شیرابه، ایجاد بستر مناسب به منظور اجرای 
فرآوری کود کمپوست به صورت استاندارد و کاهش دفن پسماندهای آلی 

اشاره کرد.
از ویژگی های بارز این طرح نیز می توان به اجراشده با بتن مسلح به الیاف 

پلیمری، کاهش هزینه و سرعت بالای اجرا اشاره کرد.

استاندارقم، در پیامی به مناسبت روز ملی اصناف تاکید کرد: اصناف همیشه 
پشتیبان توانمند و حامی دلسوزی برای نظام و انقلاب اسلامی بوده و هستند.
بهرام سرمست دراین پیام که نسخه ای از آن روز دوشنبه در اختیار ایمان  قرار 
گرفت، آمده است: فرارسیدن روز ملی اصناف را به جامعه خدوم و پرتلاش 
اصناف کشور و استان قم تبریک عرض می نمایم؛ مجموعه ای که به عنوان 
یکی از ارکان محوری اقتصاد ملی و مظهر مشارکت و نقش آفرینی مردم در 
فعالیت های اقتصادی، همواره حائز اهمیت کلیدی بوده است و نقش حیاتی 
و پررنگ این نهاد درطول تاریخ و درتأمین نیازهای جامعه در بخش تولید، 

خدمات، بازرگانی و توزیع بر هیچ کس پوشیده نیست.
چه  کشور  اقتصادی  شرایط  ترین  سخت  در  که  قشری  حاکیست:  پیام 
دردوران جنگ تحمیلی و چه در شرایط تحریم های ظالمانه، دست از کار و 
تلاش و خدمت به مردم برنداشته و علیرغم همه مشکلات، همیشه پشتیبان 
توانمند و حامی دلسوزی برای نظام و انقلاب اسلامی بوده و هست؛ نامگذاری 
روزی به نام روز اصناف فرصت ارزنده ای برای پرداختن به چالش ها و الزامات 
برخورداری از نظام صنفی در خور اقتصاد کشور و بها دادن به تلاش گران 

زحمتکش این عرصه و قدرشناسی شایسته از زحمات آنان می باشد.
پیام ادامه یافته است: فرصت را مغتنم دانسته ضمن تبریک مجدد این روز 
به همه اصناف فعال و پویای استان در بخش های تولیدی، توزیعی و خدماتی 
و تقدیر و تشکر از مشارکت، تعامل و همراهی قابل تحسین این بخش در 
صحنه ها و عرصه های مختلف کاری به ویژه در عرصه مبارزه با کرونا، توفیقات 

روزافزون همگی آنان را در تحقق اهداف نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران 
و خدمت به زائرین و مجاورین حرم مطهر کریمه اهل بیت حضرت فاطمه 

معصومه)س( از درگاه ایزد منان مسألت دارم.
گفتنی است در مجموع تعداد 37 هزار و 885 واحد صنفی مجوز دار در 
استان قم فعالیت می کند که 22 هزار و 451 مورد آن توزیعی و خدماتی و 15 

هزار و 434 مورد آن تولید و فنی است.

استاندار قم:

اصناف حامی دلسوزی برای نظام و انقلاب اسلامی هستند


